

အာရှပြည်ထောင်စုတို့၏ ဗဟိုကော်မတီ၏ အာဘော်

# ပြည်သူ့အာဏာ

ဂျာနယ်

အမှတ်

၁၀၀

၁၉၅၂ ဇူလိုင်လ ၁၅ ရက်



အာရှပြည်ထောင်စုတို့၏ ဗဟိုကော်မတီ၏ အာဘော်  
အာရှပြည်ထောင်စုတို့၏ ဗဟိုကော်မတီ၏ အာဘော်  
အာရှပြည်ထောင်စုတို့၏ ဗဟိုကော်မတီ၏ အာဘော်

၁၉၉၂  
မတ်  
တစ်  
ဘာ  
၁၅  
အ  
နှစ်  
၁၀

ဗမာပြည်ကွန်မြူနစ်ပါတီဗဟိုကော်မတီ  
၏ အာဘော်

# ပြည်သူ့အာဏာ



မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ကျောင်းသားများ  
ဒီမိုကရက်တစ် တပ်ဦး ( မြောက်ပိုင်း ) မကျင်းပသော  
ရှစ်လေးလုံးအရေးတော်ပုံ လေးနှစ်ခြောက်နေ့ အခမ်းအနားသို့  
ပေးပို့သော ဗမာပြည်ကွန်မြူနစ်ပါတီ ဗဟိုကော်မတီ၏ သတင်းစာ

၁၉၅၂ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ( ၆ ) ရက် ။  
၁၉၅၂ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ( ၈ ) ရက် ။

ဗဟိုကော်မတီ  
ဗမာပြည်ကွန်မြူနစ်ပါတီ ။

ထို၊ ဗဟို အလုပ်အမှုဆောင် အဖွဲ့  
မြန်မာနိုင်ငံလုံး ဆိုင်ရာ ကျောင်းသားများ ဒီမိုကရက်တစ် တပ်ဦး ( ဖြောက်ပိုင်း ) ။

အကြောင်းအရာ ။ ။ ရှစ်လေးလုံးအရေးတော်ပုံ လေးနှစ်ခြောက်နေ့ အခမ်း အနား  
အတွက် သတင်းစာပေး ပို့ ဖြင်း ။

၁။ ဗမာပြည်သူ့များ၏ အစိုးရတော် သမိုင်းတွင် တစ် ဖြောင့်သာခွတ်နိုင်ကြီး တခု ဖြစ်သည့်  
ရှစ်လေးလုံးအရေးတော်ပုံ ကြီး၏ ဝဏ္ဏသိမ်း သေးသော လုပ်ငန်း တာဝန် များ ကို ဖြစ်သူ အပေါင်းတို့အတွက်  
မရှိ ဆက်လက် သယ်ဆောင် ခဲ့ကြသည့်မှာ လေးနှစ်မျှ ခြိမ်းခြောက်ခဲ့ပြီ။ ဤလေးနှစ်တာတာလ အတွင်း ဝယ်  
ဖြောက်များ ရှာသော ရဟန်း ချစ်သူ အာဇာနည် အပေါင်းတို့သည် လက်နက် ကိုင်ဆောင်ပို့ရေး အတွင်း၌  
သော်ငိုင်း ၊ ရန်သူ့ အကျဉ်းထောင်များ အတွင်း၌ ငိုကြွေး ခဲ့ရင်း ၊ အခြား ဝေးကွာရာများ၌ ခို ခုတ်  
ဆုံး ခဲ့ကြရသည်။ အာဇာနည် အပေါင်းတို့ ထာဝရ ခု ခံရန် ဆုတောင်း သံသယ ခြိမ်းခြောက် မခံရ  
ပေ။

၂။ ရှစ်လေးလုံး အရေးတော်ပုံကြီး ဖြစ်ပေါ် ဖြစ်တော် လေးနှစ်ကြာခဲ့ ပြီ ဖြစ်သည့် ယနေ့ အထိတိုင်  
အောက် ဗမာပြည် ဖြစ်သူများ၏ နှလုံးထား အတွင်း ဝယ် ဤ အရေးတော်ပုံကြီး၏ မိတ်ခါတ် စွဲခြေ  
ရွာ ကိန်းအားလျက် ခြိမ်းခြောက်ခြင်း ၊ ဤ အရေးတော်ပုံ ကြီး ခား နှစ် ဝယ် ဆန္ဒရှိ ချီး ချီး ဖြစ်ဆက်လက်  
သယ်ဆောင် သူများ အဆက်မပြတ် ပေါ်ထွန်း နေ ဖြင်း ၊ ဒုတိယ ဝန်အဖွဲ့ ရ ဖွဲ့လုပ် စား  
လမ်း ဖြောက်ခြား နေ ချ ဖြင်း စေသည်တို့မှာ ယနေ့ ဣန္ဒြေတို့ ခြိမ်းခြောက်သော အခြား အရာ ပင်ဖြစ်  
ပေသည်။

ထို အပြင် ခပ်အချိုးရ ၊ ခပ်အာဇာနည် နေစဉ် ဝန်မျှ ချီကရက် ယန္တရားတို့ အပေါ် ဖြစ်သူ  
လူမျိုး၏ ဆန္ဒ ရှိ ချစ် ချစ် သည့် ငိုကြွေး ၊ ဒုတိယ ခပ်အုပ်စု၏ အာဇာနည် ဖြစ်ရေး အတွက် အားပေး  
ဆွေးနွေး စား ရှိစေရန် ရှိ သည့် ငိုကြွေး ၊ အရေးအတွက် အချစ်အဖွဲ့ ချီး ချီး ပေး သည့် ကို ထင်  
ခြားစွာ တွေ့ ဖြစ် နေ ရ ပေ သည်။

၃။ ယခု အခါတွင် ဒုတိယ ခပ်အချိုးရ သည့် အချိုးထား ဦးစား ချစ်သည့် ကို ချစ် ဝန်ထုပ် တုတ်  
ဖြိုးတော ခြိမ်းခြောက် ကား လာ ဖြစ်သည်ကို တွေ့ ချ စေ သည်။ ယင်း တို့ ငိုကြွေး လျှပ် လာ  
သည့် မှာ ငိုကြွေး ချီး ချီး ဖြောင့် ခေါ် ဖြောင့် ဖောက် ဆဲ ၊ ငိုကြွေး ၎င်း၏ အခက် အခဲ ကြီး ခား မှ  
ကြောင့် ခြိမ်း ဖြစ် ဝ ဝိဒါး များကို မဖွဲ့စိတ် ခြိမ်းခြောက် များကိုသာ ပြသနေပေ သည်။

ဖြောင့် ချစ် ဆိုသည့် ဒုတိယ အချိုးထား ဦးစားဟု ဖြောင့်ဖြော် လာရသည့်မှာ ( ၁၉၅၀ )  
ခုနှစ် နွေကောက်ပွဲ ကျင်းပ ချိမ်း ကို ထို ခပ် ရှစ်လေးလုံး အရေးတော် ပုံကြီး၏ အောက် ဦးစား  
ဖြစ်ပေ သည်။ ထိုသော် ကျားထင် သည့် သူ့ ကိုယ်ပေါ် မှ အကြောက် များကို မကြောက် မိ ခြိမ်း  
ဆိုသော စကားကို ထို ငိုကြွေး ချီး ချီး ချီး ကို မည်သို့ မှာ ခြေ ချီး ပေး သော  
ဒုတိယ ခပ်အုပ်စု သည် ဤ အချိုးထား ဦးစား ကို လည်း ဖြီးခဲ သော နွေကောက် ပွဲ ကို ထို ခပ်

ဟိန္ဒူ အဇ္ဈိယဘာဏကောဏ်အစာနိ ဝေါဝဋ္ဌား ခန့်ဗြာ သံသယဒိဋ္ဌိယံ ဝလိ ဝေ။ ဤ နိဂါဓံ မှ နေ  
 ဤ စစ်အုပ်စု အကျိုး စီးပွား များကို အကာအကွယ်ပေး ဖြစ် ပေး လျ များ (၇)၊ ၁၃ ဂန္ဓနိသနံ  
 စွဲ၊ စည်းပုံ အစီအစဉ် ပုံစံ တစ်ခုခု ထို့ဒို့ ဖွဲ့၍ ဤ နိဂါဓံ မှ လျှောက်ထား စွဲ၊ စည်းပုံ အစီအစဉ်  
 ပေဒေ ဗြာ အာပတ်ဖြစ်ပေ လိမ့်မည်။ ထို့ မဟုတ်ပါက ဤ စွဲ၊ စည်း ပုံ အစီအစဉ် ပုံစံ နှစ်ခု  
 ( ၁၉၅၄ ) ခုနှစ် စွဲ၊ စည်းပုံ အစီအစဉ် ပုံစံဒေ နှစ် ( ၁၉၅၄ ) ခုနှစ် စွဲ၊ စည်းပုံ အစီအစဉ် ပုံစံ  
 တို့ တို့ကား လိုပင် စစ်အုပ်စု၏ အာဏာ ဝင်- ဗွ ဖြင့် မိ ဝိန် ဗျာဝ သွား ပေး လိမ့် မည်။

၃။ ဤ သို့သော် ကောဏ်ကျစ် ယုတ်ယာသော ဂရိယူ မျိုးနွယ် ရင် ဆိုင် နေရ ပြန်တိုင် ဖြစ်သူ  
 အကျိုး စီးပွား လို ရှေ့သော ပါဏိ အဖွဲ့ အစည်း များ အနေ ဖြင့် အချင်း ချင်း ပိုမို စား လုပ်စွဲ  
 ရှိ စေရန် အတွက် အဖွဲ့ ဝေယုတ် နှိ နှိုင်း မှုများ ပိုမို တိုး ဖြင့် လုပ် ကိုင် ဖြစ် ဖြစ် သူ ဘက်  
 ကော်ထား များ အထူး စည်းလုံး နှိ နှိ နှိ မှုကို ပိုမို ဆိပ်ဆည်း ခိုမာဝေ ကြ ရမည်။

၄။ မဟာပြည်ကွန်မြူနစ်ပါတီ သည် ဓမ္မလ စစ်အဖိုးရဇာား တလျှောက်လုံး ဖြတ်ဖြတ် သား  
 သား အိမ် ကျင့် ခဲ့ သက် သုံးပင် ဒုတိယ ငြိမ်ငြိမ် စစ်အဖိုးရ အပါအဝင် စစ်အာဏာရှင် နေထိုက် စစ် အ  
 ခွဲသူ နှင့် စစ် မျှ ချိ ကျက် ယူရား တို့ အား ဖြိုခွဲ တိုက်ဖျက်ရေး ကို ဖြတ်ဖြတ် သား သား ဆက်  
 လက် လုပ်ကော်သွား ခန့် ဆက် ဖြစ်ပေသည်။ ဤ အရေး ကော် အတွက် အခြားသော မိမိကချန်အင်  
 အားစု များ နှင့် ဆွေးနည်း သွက် ကျ ရာ တာဝန် ကို ထမ်းဆောင် ရန် လမ်း အဖို့ အား ပိုသေသည်။

၅။ ဖြစ်လာနိုင်လျှင် ဆိုင်ရာ ကျောင်း သား များ မိမိကချန်အင် အုပ်စိုး သည် ဂရိလေးလုံး  
 အရေးကော်ပုံကြီး အတွင်း မှ ပေါက်ဖွားလာကာ ဤ အရေးကော်ပုံ ကြီး၏ ဖြင့် ဆုံးသော သော  
 တာဝန် များကို စွပ်စွပ်ချွဲချွဲ သယ်ဆောင်နေသော အင်အားစုကြီး တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း မဟာပြည် တွင်း  
 သာဓက နှင့် တကမ ဗြာပါ သိဒ္ဓါကြွဖြင့် ဖြစ်ပေ သည်။ သင်တို့၏ ဒုတိယ စစ်အဖိုးရ အစိုးရရေး ချဲ့  
 ကော်လက် လက်ကိုင် ကိုက်ခွဲ ကို ဣန္ဒိပ်တို့ အနေ ဖြင့် ဖြတ်ဖြတ် သား သား ကော်ဝင်ကြောင်း ထပ်မံ  
 ဖော်ပြ လိုက်ရ ပေသည်။

သင် တို့ နှင့် ဣန္ဒိပ် တို့ ဆက် ဒုတိယ စစ်အဖိုးရဇာား အိမ် ကျင့်သော တိုက်ခွဲ ကြီး အတွင်း ဝယ်  
 ကတုတ်ကျင့် ကခု တည်း ခွဲ လက် တို့ တိုက်ခွဲ စေ ကြသော ကိုက်ခွဲ တိုက်ဖျက် ပျား ဖြစ်ကြပေ သည်။  
 ဣန္ဒိပ်တို့ အဖွဲ့ အစည်း နှစ်ခုစီ တိုက်ခွဲ စေ သွား စည်း နှိ နှိ နှိ မှု ကို တစ်တိုးထား ထိမ်း ထိမ်း  
 ကာ ရှေ့ဖြစ်ပေါ် တိုးပွား ဗွ များ အထူး ခက်ခိုင်း တိုးပွား သွားစေ ခြင်းကြလိမ့် မည်ဟု မျှော်  
 လင့် ယုံကြည် ကြောင်း ဖော်ပြ လိုက် ရ ပေသည်။

- ဖြစ်လာနိုင်လျှင် ဆိုင်ရာ ကျောင်း သား များ မိမိကချန်အင် အုပ်စိုး အစိုးရ ချစ်ပါစေ ။
- ဖြစ်လာနိုင်လျှင် ဆိုင်ရာ ကျောင်း သား များ မိမိကချန်အင် အုပ်စိုး နှင့် မဟာပြည်ကွန်မြူနစ်ပါတီ  
 တို့ အကြား ခွဲ တိုက်ခွဲ ချင်း နှိ နှိ နှိ မှု အဖို့ အစိုးရ ချစ်ပါစေ ။
- ဂရိလေးလုံး မိတ်စိတ် အစွမ်း ချစ်ပါစေ ။
- ဂရိလေးလုံး အရေးကော်ပုံကြီး၏ ဖြင့် ဆုံးသော သော တာဝန် များ ကော်ဖြင့် အကောင်အ  
 ထည် ဖော် သည် သာဓိ ဆက်လက် သယ်ဆောင် သွား ကြပါစို့။ ။
- ဒုတိယ စစ်အဖိုးရ ဖုချ ကျဆုံး ရမည်။

မဟာပြည်ကွန်မြူနစ်ပါတီ

၁၉၅၂ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ( ၆ ) ရက် ။  
 ၁၃၅၄ ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လဆန်း ( ၁၇ ) ရက် ။

ဗမာ့ပြည်သူ့စာပေ ပါတီ မဟာမိတ်တို့၏ စာတော်  
**ပြည်သူ့စာပေ** ရာစုယ်

အမှတ်  
၁၀

ကျွန်ုပ်တို့တို့ခွဲထားသော

# နယ်ချဲ့ ဆန့်ကျင်ရေး အလံ

“အမေရိကန် ပြည်ထောင်စု ဟာမော့ဆောင်  
ရုဗ်စ် အုံး တေးမယ်။” သူ ဒါတိုင်း လုပ်ခဲ့ ၁၀ လို  
ဘဲပေါ့။ သူတို့ ယုံကြည် စိန်ခွေဆောင်နိုင် တာ  
ကိုး .....။”

ကမ္ဘာ့အခင်း အကျဉ်း နှင့် ပတ် သက်  
သော အတက်ပါ ခြောက်ရာ ချက်မှာ နုတ်ယ  
ကမ္ဘာ့စစ် ငြိမ်းငြိမ်းကစား ၊ ဥပမာပုံ ချက်ကြီး ဖြစ်  
အတိ ဖြစ် နေ ခြင်းတင် ဟန်ပတ် စိမ်းကိန်း ကို  
ဦး ကျီ ဝဲသော အမေရိကန် အမေရိကန် ယခု ဖင်း အိ  
စကားမဟုတ်ချေ။ ဝေပညာ နှစ် စက်တင်ဘာလ  
ဘက်ပို ခိုင်း တွင် ကျင်းဝ သည် ဥပမာပုံယာ လက်  
နက်ချော့ပေါ်ရေး အခင်း အဆုံးတွင် ဖြစ်ကြား  
သော သမ္မတ အုန်တိုင်း အုပ်စုအဖွဲ့ အားဖြင့်  
သည်။

တော်စာအုပ်များ သည် ၊ ဒီရက် ဆို  
သည် တကယ်တော့ နိုင်ငံတော်အား အဖို့ ဖြစ်  
နိုးသော အရင်း နှင့် နိုင်ငံ ကြီးပွား အပါအဝင်  
နိုင်ငံပေါင်း ၃၀ နိုင်ငံ တို့ကို အဖို့ အဖို့ နှစ် ခြစ်  
၌ တော် နိုင်ငံတော် အဖို့ အဖို့ ဖြစ်ပေါ်သော  
သော အဖို့ မဟုတ်ပါ။

အဖို့ အဖို့ နိုင်ငံ ကြီး နှစ်ခု ဆို ကြီး  
ကမ္ဘာ့ နိုင်ငံရေး အား ခိုင် ချမ်း နှင့် နှစ်  
လွန်နေကြရာတွင် တကယ်တော့ အဖို့ အဖို့ သော  
ကျောင်း ကြီး သော အဖို့ ကြီး ချမ်းပါပါ ကြီး  
သည် ကမ္ဘာ့ ကြီး ကို သူတို့ ဝေပညာ အဖို့ အဖို့  
ခု ခြစ် သော ဖြစ် ပုံ အဖို့ အဖို့ နှစ် သည် ၊ မ  
ခင်း လွယ်သော အမေရိကန် နိုင်ငံ ၌ အဖို့ အဖို့  
အဖို့ အဖို့ အဖို့ ၊ အဖို့ ၊ အဖို့ အဖို့

ကမ္ဘာ့ ပုလိပ် တာဝန် ကို သမား ခု ဆုံး ချပါဟာ။  
ဆိုပြီး ကြီး ပညာပေး တစ် ဖြင့် ဝေ ဝါ ဝဲ ကြ သူတို့  
တနည်း အားဖြင့် သူတို့ ကို ပေး သို့ အဖို့ အဖို့  
အဖို့ ဖြင့် ခြစ် အဖို့ နိုင်ငံ များ အား ပေး သံ ပတ်  
နေ နှင်း ပင် ဖြစ် သည်။

အမေရိကန် နှင့် ခြင်္သေ့သော ဤ အဖို့  
အဖို့ ကို ကမ္ဘာပေါ် ၌ ကြီး နှင်း ဖြင့် အဖို့  
ကျော် တို့ တ အဖို့ အဖို့ ဖြင့် ကြ ပါ သော ၊ အဖို့  
အဖို့ အဖို့ နိုင်ငံ ကြီး နှစ်ခု တို့ ဆို အဖို့ အဖို့  
အဖို့ အဖို့ အဖို့ နှစ် နှစ် ဖြင့် ကမ္ဘာပေါ်  
သော အဖို့ အဖို့ အဖို့ အဖို့ အဖို့ အဖို့  
အဖို့ အဖို့ အဖို့ အဖို့ အဖို့ အဖို့ အဖို့  
အဖို့ အဖို့ အဖို့ အဖို့ အဖို့ အဖို့ အဖို့  
အဖို့ အဖို့ အဖို့ အဖို့ အဖို့ အဖို့ အဖို့

“ ဥပမာပုံ ချက်အား ကြည့် ဥပမာပုံ  
ခွက် ” ၊ “ အမေရိကန် မပါသော ဥပမာပုံ  
၌ ကြီး အဖို့ အဖို့ ” ဆိုသော အဖို့ အဖို့  
စိစစ် နှစ် နှစ် မဟုတ်ပါ။ ၊ အမေရိ  
ကန် အဖို့ အဖို့ အဖို့ အဖို့ အဖို့ အဖို့  
ခုသော ကျမ်း နိုင်ငံ တွင် ပင် နှစ် “ နှစ် လက်  
သော ကမ္ဘာပေါ်ရေး အဖို့ ” ဆို သည် ကို တင်  
ဖြ မကြ ပြု ဖြစ် ၊ ပေး အဖို့ အဖို့ အဖို့ ၊  
လက် သော အဖို့ အဖို့ အဖို့ အဖို့ အဖို့ အဖို့  
ခင်း သော သော သော အဖို့ အဖို့ အဖို့  
များ မှာ အမေရိကန် အား ပု နှစ် နှစ် ၊  
ရစ် တော် ၊ ကို မကြ နှစ် နှစ် အဖို့ အဖို့



ပြောနေခြင်းပင် ဖြစ်သည်။ ရွတ်တော့အတိုင်း ကိုယ်  
စိတ်ကူးဝံ့နှင့် ကိုယ်၌ နေကြ သည်။ အရှင် ဂြိုဟ်  
၇ ခုမှာ အကြားတွင် မှ အထက်တွင် ပြောခဲ့သ  
လို ကမ္ဘာ အပေါ် အတိုင်း များအား ဖြစ်လျက် ဦး  
ခြင်း သို့မဟုတ် ဦးစေရန် ဖြစ်ဆဲ နေကြ ဖြစ် သော  
ဖြစ်တော့သည်။

အမှန်ပင် ဤ အတိုင်း ဦးစေမှု ဤ စစ်ရေး  
အရတော့ ဖောက်သေးပေ။ သို့သော် မီးရှူးချေးအ  
ကူအညီ၊ နင်းဒီးဖြူကံဉ်း။ အထူးအဆင့် အရေး  
မားသည်။ ကန်သွယ်တက် ၊ လူ မှုရေး အကူ အညီ၊  
ဒိုင်ရေး ဖြစ်သော သဘင်္ဂ လက်နက် များ စုံ ကို တော  
အစိုးဖြူ နေပေပြီ ။

ယခု ခေတ်လက်နက် ခေတ်တွင် ဖြစ်တော့  
များကို ကြည့် လျက်ပျက် ကျတော့၊ ဖြစ်သစ် ၊ အစီအစဉ်  
စီတင် ခေတ်တွင် ကြည့်ပြီး ဩဇာပံ့ပိုးပယ်ပယ် ဦးစေ  
နေကြခြင်း သာ ဖြစ်သည်။ ယူဂိုလေးပ် ပြဿနာမှာ  
လည်း အလားအူပင် ။ ပြိုကွဲသွားသော ဆိုဗီယက်  
ယူနီယံ ဇာကား ၎င်းတို့ အဖို့ ဆင်သေတော်ကြီး  
မျှော လာ ဆက် သို့သာ ဖြစ်တော့ သည်။

၁၉၅၀ ခုနှစ် များ တွင် ဆူးအက်တူ  
ခြောက်၏ အရွတ်တက်မှ ဆက်သွားသော ခုသော မြေက  
အှံ နယ်စပ်၊ သမား မှာ လည်း ဖြစ်ခဲ့သည်။ ဖင်လယ်  
ကွေ့ စစ်ပွဲ ၊ ယင်းအောက်တွင် အိမ်ရှင်ဒိုင် အား  
စစ်ရေး ဖိအား ပေးမှု စတင် ကို ဖြင့် ဤ ခေတ်  
တွင် ဖြစ်လျက် မိမိတို့ ရန် ကြို စားနေသူ ။ သို့  
သော် သူတို့ တိုင်းတန်း မှားတော် နှင့် တော်စစ်  
အင်အားပေး ခန့် အင်အားပါ မြို့ပျောက်၊ ထို့ကြောင့် ယ  
ခုအခါ အမေရိကန်နယ်စပ်၊ စစ် သူ့စိုးလမ်းပြုလောက်  
အဖြစ်နှင့် သာကျော့နပ်နေ ရသည်။

အရှေ့အလယ် ဝိုင်းအား အလယ် အမေရိ  
က ကဲ့သို့ပင် ကိုယ်တော်စား ဖြစ်လောက် သဘောထား  
၍ ရ နေပြီဟု ပညာဆေးသော အမေရိကန် သည်  
လည်း ယခု အခါ တောင် အာရှ နှင့် အရှေ့တောင်  
အာရှ တက် ဆီ အတားတိုး ဝင် နေ သည်။ ဆိုဗီ  
ယက်စ် ဗြိတိန် မြို့တော် သည် အတွက်ဖြစ် မှော်သ  
သော ဩဇာပံ့ပိုးပေးဆောင် ဆိုသော အခြေအခြား ကို  
လည်း တွင်တွင် ပြောနေကြသည်။ ဤနေရာတွင် ဂျ  
တ် ကလည်း သူ့နည်း နှင့် သူ့ နည်း သည်။  
ကမ္ဘာ့နေရာ အနှံ့ အပြား၌ နိုင်ငံတကာတွင် ယို  
ပေါက် နေသော ခေတ်ဆိုင်ရာ ပညာပညာ ၊ လူမျိုးရေး  
ပြဿနာ ၊ အထူးအရေး အဆင့်အတန်း ၊ လက်ရှိ ရှိ ရ  
နိုင် သည့်သော အကူ အတိုက်ကို အတွင်း မြို့ တ်  
ရောက် အမြတ်ထုတ်နေကြသည်။ ၁၈ ရာစု နှစ်နှင့်  
၁၉ ရာစု နှစ် ကလေးများက အစီအစဉ် ဖြစ်သစ် ၁၀ ပါ

တူရှိ ၊ အတိုင်း စတင် နယ်စပ်၊ သမား များ  
အရှေ့တောင် အာရှ တွင် တိုးစေ့ ဝင် လျက်  
ကြသည် ကို သတိရ လျာပင် ဖြစ် သည်။

တကယ်တော့ ဆိုဗီယက် ယူနီယံ  
နှင့် အရှေ့ပူရောပိုင် များ ယခုက သို့ပြု  
ကွဲ သွားခြင်း မှာ ဆိုဗီယက် ယူနီ ယံရှိ  
အလုပ်သမား လူတို့အား နှင့် လုပ်သားဖြစ်  
သူ များသာ ထိခိုက် နစ်နာကြသည်ဟုဆို  
ပေ။ နယ်စပ်၊ သမား များ၏ ထိခိုက်မှု  
ရက်စွာ သဘော အမျိုးမျိုးကို ရှင် ဆိုင်နေ  
ကြ ရသော မိမိတို့အား သော သည် နိုင်ငံ များ  
မှ အမျိုးသား များ နှင့် ပြုစုသူများအဖို့  
ပါ ထိခိုက် နစ်နာ သွား ရ ပေ သည်။ နယ်  
စပ် သမားများ ထိုမျှ လက်ရံကော်ရဲ နှင့် လာ  
သည်မှာ အမှန်ပင် ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့်  
ပင် ရဲဘော်တို့က " နိုင်ငံအားလုံး ၌  
တော်လှန်ရေး များအားဖြစ် ပေါ်တိုး သွား  
စေ ရေး ၊ ထောက်ပံ့ရေးနှင့် ခိုးကြား လာစေ  
ရေး အတွက် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ အနေဖြင့် အစွမ်း  
ကန် လုပ်နိုင် တော် ဆောင် စွက် ရန်မှာ "  
အောင်ပွဲပဲ ခဲ့သော တော်လှန်ရေး၏ လုပ်  
ငန်းတစ်ပင် ဖြစ်သည်ဟု ဆိုခဲ့ ဖြစ် ဖြစ်  
သည်။ ( ဇီဝိတ်ဝေါင်းချုပ် ၊ အတွဲ ၂၃ )

ဆိုဗီယက် စစ်ပွဲ အပြီး တစ်ခု  
ရာ အပြီး ကုတ်သွားသော အမေရိကန်နယ်  
စပ်၊ သမား ( သို့တိုင်အောင် ဖြစ်ခဲ့သည်  
ဆယ်စုနှစ် တခုအတွင်း ဝါဒနှင့် စစ်ဆင်  
လိမ္မာမှု ၊ လစ်များ ၊ ဂရိဒေဒါ ၊ ပန်း ကား  
နှင့် အရှေ့အလယ် ဝိုင်း တို့သို့ တစ်မျိုး  
နေထိုင်ပြီး စစ်တိုက်ခဲ့သောသည် )  
မှာ ဂျိတားစွက် ၊ ယယ်ဆင် စသူ တို့  
ဗြိတိန်ရေး သောက် သွားသောကြောင့် ဖြစ်  
လျက် သို့ဖြင့် လာပြန်ပေပြီ ။ ( ဥပမာ ဖြစ်  
လုပ်ချင် လာ သည်။

ကလေးတို့ ကိုယ်တိုင် ၎င်း ကို  
လုပ်ချင် ရှာလုပ်နိုင် ရန် အတွက် တစ်စ  
တိုး နှိပ်စား ရ သည် ယခုများ ဖြစ်ဖြစ်  
လာစေ ရန် ကြိုးစားနေ သည်။ ကိုမိုဗား  
စစ်ပွဲကလေးကို သတိရ လျာပင်အား လျ သည်။  
အားကစား နှစ် ယ်ပွဲပင်လျှင် နိုင်ငံရေး အရ  
အကြပ် ကိုင် မှ များ မြှောင် လုပ် လာသည်။  
နယ်စပ်၊ စွန့်စွဲက အခြား နိုင်ငံ များအပေါ်  
တစ်ကြိမ် ဖြစ်ပြီး အက်စုံ တို့စစ် ဆင် လာ  
ခြင်းဟု ဆိုနိုင် သည်။

အင်္ဂလိပ် နယ်စပ် သမား သည် မဟာပြည်  
 တပြည်လုံးအား သိမ်း ချိတ် ကျွန် ပြု လိုသော အားတော်  
 သိပေါ် ထုတ် ခဲ့ပြီး လို ဟု ဆိုကာ သိမ်း ချိတ် ခဲ့  
 သည်။ ယနေ့ အင်္ဂလိပ် လည်း နယ်စပ် သမားများ  
 သည် ဒုတိယ ဝတ် အုပ်စု နှစ် ခွဲ ဖြစ် ပျက် မာမှုကို  
 အကြောင်း ပြုပြီး ပြည် တွင်း ရှေး ကို စွန့် ဖယ် ချစ် နှစ်  
 ရပ် ကြိုး စား ထွက် ခြံပေ သည်။

မဟာပြည် ကွန်မြူနစ် ပါတီ အဖို့ ဆိုလျှင်  
 နယ်စပ် ဆန့်ကျင်ရေး အင်အား ပါတီ ခြေ ဖြိုး ထူထောင်  
 ကတည်းက ဖြင့် မှား ရှာ ယှဉ် ရှေ့ ထား ခဲ့ သော အင်  
 ဖြစ် သည်။ မြို့တို့ သို့ နယ်စပ် ဆန့်ကျင် ရေး နှင့် ဂျပန်  
 ပက်သက် ဆန့်ကျင် ရေး လှုပ်ရှား မှု များ အတူ နှစ်  
 ဤ အင် ကို ရေပယ် ကာ ပြည်သူ့ တရား လုံး ကို  
 ရှေး လုံး စေ ခဲ့ သည်။ ပါတီ နှစ် သက်တမ်း တစ်မျက်  
 မှား နှင့် အရေး ပါသော နှိုင်း ရေး အတွေ့ အကြုံ -  
 တိုင်း တွင် မဟာပြည် အား နယ်စပ် သမား က တိုက်  
 ခိုက် ကျား ကျော် လာသော် မဟာပြည် ကွန်မြူနစ် ပါတီ  
 အပေါ် ဖြင့် ရှေးဆုံး မှ တိုက် ခိုက် မည် ဟု ထုတ် ဖော်  
 ကျေ ညာ ခဲ့ သည်။ မြို့တို့ သို့ နယ်စပ် ဆန့်ကျင် ရေး  
 တိုက် ခိုက် နှင့် ဂျပန် ယော်လှန် ရေး တို့ တွင် အပြော  
 နှင့် အသော နှစ် ကြောင်း ပြု ခဲ့ သည်။

မဟာပြည်၏ အရှေ့ပိုင်း ဒေသများ သို့ ကျ  
 မင်္ဂလာ တပ်ကြွင်း တပ် ကျန် များ ကျား ကျော် ဝင်  
 ရောက် စဉ်က ဆိုလျှင် ကွန်မြူနစ် ပါတီ အပေါ် ဖြင့်  
 ကျွမ်းကျင် များ ကို အစိုးရ တပ် နှင့် ခိုခင်း တပ်များ  
 နှင့် တိုက် ရန် ၊ အစိုးရ တပ်က တို့ သို့ တိုက် ရန်  
 ဆန္ဒ မရှိလျှင် အစိုးရ နှင့် ဖြစ်ပွား နေသော စစ်ပွဲ ကို  
 ခိုခင်း တိုက် ခိုက် က တပ်က သတ် ရတ် ဖြင့် ကျွမ်းကျင်  
 ကျော် ရေး တပ်များ ကို သွား တိုက် ခဲ့ရာ အစိုးရ တပ်  
 ချား တက် က ၊ သို့ သို့ နှိုင်း တက် သွား ရောက် မှု များ ကို  
 အစွမ်း အထက် မပေး ရန် ဟူ၍ တိုက် က အစိုးရ  
 ရ တပ် မဟာ များ များ ( ဥပမာ - ရှမ်း ပြည် နယ် နှိတ်  
 မဟာ ၄ နှင့် တပ်မဟာ ၆ ) ထံ ကမ်း လှမ်း စာ  
 များ ပို့ ခဲ့ သည်။ တိုက် က အစိုးရ ကျော် ၊ စစ်  
 တပ် က ပါ မည် သို့ စွဲ မပြန် ကြား ခဲ့ ရှေး နှစ်  
 စက ကွန်မြူနစ် ပါတီ တပ်များ ကိုသာ သိကြီး

ခိုကြီး ကိုး စစ် များ ဆင် ခဲ့ သည်။ ( ယ  
 ၃ အခါ " သမိုင်း ဖြစ်ရပ် နှစ် " ကျော်  
 များ ထုတ် ခေး ဖေသော ဒုတိယ ဝတ်  
 အစိုးရ သည် လည်း ဤ ဖြစ် ရပ် နှစ်  
 ကို ဖော် ထုတ် ခဲ့ ဖြစ် ခဲ့ ။ )

တိုက် က တပြည် လုံး တွင်  
 ရပ်စဲ နှင့် ဂျပန် ကျော် သား ကျော် သူ  
 အပေါင်း တို့ က ကျွမ်းကျင် တပ် ဆန့် ကျင်  
 ရေး လှုပ်ရှား မှု တွေ ကို သတ္တန် မှု  
 ခံ ဖြင့် အံ့ ကြွ ဆင် နှစ် ဟာ သော အခါ မှ  
 သာ သျှင် အုပ်စိုး သူ အစုက လှုပ်ရှား  
 လာ သည်။ လှုပ်ရှား သည် ဆိုကြီး များ သည်  
 မြို့များ သို့ ကျော် လာအား တစ် အနည်း  
 ယေ သာ ပေး ဖြင့် ကျွမ်းကျင် ကို တိုက်  
 ခိုက် ရန် ရှေ့ထုတ် ဖြင့် ဆိုလှယ် နှစ် စစ် မြို့များ  
 နှင့် တပ် အစား စု ကမူ ပြည် တွင်း စစ် ကို  
 သာ စိတ် က ခေ ခဲ့ ဖြင့် မျိုး ဖြစ် သည်။

၃၅၀၀ ၃၅၀၀ တွင် မဟာပြည်  
 ကွန်မြူနစ် ပါတီ နှင့် ၃၅၀၀ သစ် ဗသိန်း  
 တ် နှင့် နှိုင်း ရေး တို့ တွေ ဆုံ ရှေး  
 ရှေး ဖြ ချ တွင် သစ် ဗသိန်း တင် က  
 အကယ် စွဲ မဟာပြည် ကို နယ်စပ် သမား က  
 တိုက် ခိုက် ကျား ကျော် လာသော် မဟာပြည်  
 ကွန်မြူနစ် ပါတီ သည် အပြား သော  
 နယ်စပ် ဆန့် ကျင် ရေး နှင့် အား ဖြစ် သ  
 ရှာ နှင့် လက် တွဲ ပြီး ရှေးဆုံး တမ်း မှ သက်  
 စွမ်း ကျိုး ပမ်း တိုက် ရှား မည် ဖြစ် ကြောင်း စ  
 တိအလင်း ပြောကြား ခဲ့ သည်။

ယနေ့ အခါ ကို သို့ ပြည် တွင်း  
 ပြည်ပ အခြေအနေ များ အရေး ကြီး -  
 သည် ကာလ နှိုင်း သို့ ရောက် နေ ခြင်း  
 တွင် လည်း မဟာပြည် ကွန်မြူနစ် ပါတီ  
 သည် ဤ သဘော ထား ကို စွဲ စွဲ ဖြ ဖြ  
 ဆုပ် ကိုင် ထား ကြောင်း တပ်မံ ၍ တည်  
 ကြည် လေး ခက် ရှာ အတည် ပြု ပြော ညာ  
 လိုက် ရ ပေ သတည်း ။ ။



Handwritten text in Odia script, likely an address or message, written on the inside of the envelope flap.





ဆွေးနွေးပွဲ ဆိုတာမှာ ကိုယ်တော်  
လွယ်လွယ်တူတူပဲ၊ အောက်ပါ  
အချက်များတွေကိုလည်း နေရာ  
ဟာဟာဖြင့် ဖြစ်မဖြစ်ကဲ နေပြီး  
ရှောင် သွား ခဲ့ ပါတယ်။

“လွှတ်တော် ကိုယ်တော်လွယ်  
အားလုံးကို အစိုးရ သား နှစ် ဟ  
ခံ ကိုယ်တော်လွယ်များအဖြစ်ရွေး  
ချယ် ရပါ ခေပ်။”

“လူငယ်ကျောင်း သား များကို  
ကိုယ်တော်ဖြင့် မည်သို့ လူငယ်ကျောင်း  
သား များကို တက္ကသိုလ် သို့ ဖွဲ့  
ပွင့် ကောင်းစွာ အချိန် ကိုယ်  
တော်လွယ်များ ရွေး ချယ်ရွေးတ်  
သင့် ကြောင်း။”

ကိုယ်တော်လွယ် တစ်ဦးက  
တော့ တော်သူလည်းကောင်း ကိုယ်  
တော်လွယ် အလွန်သမား ကိုယ်  
တော်လွယ် အင် ဒီသို့စွာ ရှေးကို  
နာတ အင် ကာကယ် နှစ် လောက်  
ပါမီ များ အင် ကာကယ် နှစ်  
လောက် ရွေး ချယ်လေး ရန်ဟူ  
ရှုအစိုး အစာကဲပြာသွား ပါတယ်။

သုံး ငြိမ်ကွင်းပစ်ခတ်။ ဝါဒီ  
ဆွေးနွေးပွဲရဲ့ နောက်ဆုံး ရှေး ဗာ  
ခေတ်ခွဲ ရဲ့ တာဝန် ခံ ဟာအချိုး  
အမတိုင်း ခိုင်ခံ့စွာ အချက်များ  
ကို ဆင် ဖွေရန် ရှေး လွှတ်တော်  
တို့ ပြောချင် တဲ့ အချက် တစ်ချို့ကို  
သာကွဲ ကား ထုတ်ပေး ခဲ့ ခဲ့  
ချစ်သွား ပါတယ်။ ဒီလိုအခွင့်အာ  
ဇာနဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်တော်လွယ်များ  
ဝါဒီ နှစ် ငါး ငါး၊ ဆယ့် ကျော် နား ထောင်  
ပြီး ဖြို ချိ မိ ပြောချိ ရဲ့ ကိုယ်လွှတ်  
တော်တစ် ဦး အထက်လမ်းဆုံးပြီး  
သား လဲ ငြိမ်ကွင်းပစ်ခတ်။ သုံး  
လေး ချက် ဖြစ် သွား ပါတော့မယ်။

ဒီလို မှာတော် သူလည်းကောင်း  
များ ဒီတော့လွယ်သမား ကိုယ် တော်  
လွယ်များ ရွေး ချယ်ရွေးတ်ပစ်သင်  
လျှင်တော့ မိလ် ဖြစ် ပျက် ချစ် တစ်  
တစ်ကဲ အခက်အခဲ မရှိဘူး။ လျှင်  
ပြောသွား ပါတယ်။ သူ့အကြောင်း  
ပြောကာ ယခုအခါမှာတော့ အချိန်

တော်ကလေး အလွန်သမား လည်းကောင်း  
အဖွဲ့ အစည်းတွေ တစ်ခု နှစ် နှစ်  
နဲ့ လွှတ်တော် ဖြစ်ကြ လျှင် ပါတယ်။

ဒီလို မဟာပြည်ရဲ့ နှိုင်းရေးမှာပင်  
အထက်အခက်အခဲမရှိ။ ပြည်သူ့ တော်  
အထက်တော် အခက် အခဲ အင် နှစ် နှစ်  
လွှတ်တော် အစွဲ ဖြစ် ပါတယ်။ ဒါကို အစိုးရ  
“စီမံကိန်း” ဟု ဆိုကြ တယ်။

အစွဲကတော့ပြည်လျှင် လျှင်တော်  
အလွန်သမား များ ပြုပြင်ပေးတဲ့ လူ့ အဖွဲ့  
အစည်း တစ်ခုမှာ ပါမိတော့ ကွဲ ပြား  
နေတာ ဖြစ် ပုံ နှစ် တွေ ခြုံ ကာကွယ်  
ပါတယ်။ ဒီလို တစ် ဦးမှာ ဒီလို ပြားနေတဲ့  
လျှင်တော် များ ကို အလွန်သမား ကိုယ် တော်  
လွယ်တွေ ပစ်ခတ် ခဲ့ နေ သတော့မို့  
သူတွေ ချည်း ပါ ချေ လျှင် တော် ကယ် လျှင်  
မိမိကောင်း ဖြစ် တော် လာမှာ မတူ ခဲ့ ပါ တယ်။

ဖြစ်စေကာမူ အလွန်သမား လည်း က  
တော်လွယ် ကောင်း သား တောတွေ ကို  
သူတို့ရဲ့ သက်ဆိုင် ရှာဖွေ စီမံကိန်း ထဲ  
တွေ ပို့ နှစ် နှစ်။ ဒါ ဒီ သတော် တော် က  
ဖွဲ့သင် ဆို ခဲ့ ရာ ကိုယ်တော်လွယ်တွေ  
လွှတ် ရမှာပါ။ ဒီလို လွှတ် ခြင်းမှာ အများ  
လက်ခံ တဲ့ ကိုယ်တော်လွယ်တွေ ဖြစ် ခဲ့ ပါ။  
နာတ လက်ခံ တဲ့ ကိုယ်တော်လွယ် တွေ  
ပင် ဖွဲ့ ဟုတ် မှာ ပေါ့။

ဒီလိုလွှတ် ခြင်း ဆိုတာ တော် အဖွဲ့ က နှစ်  
နှိုင်း ရွေး ရွေး ပွဲမှာ လွှတ် တော် ကိုယ်  
တော်လွယ် တို့ တွေ ပြု သင် လျှင် “ဒီမိုကရေ  
စီ ဟုတ် တော် ကွဲ များ ထိုင် ထုတ် ခြင်း” လျှင်  
ပါ မိ ပစ် ခေပ်။

တကယ်တမ်း တော် ဖြစ် တဲ့ နှစ်  
တစ် ဦး တော် တော် ကိုယ်တော်လွယ်  
တွေ အနေနဲ့ အမြဲ သတော့ တော် တော်  
ပြု လေး ချက် တွေ အများ ကြိုး တင် ပြု သွား  
ပြု ပါ တယ်။ ဥပမာ ဆိုရင် -

- လွှတ်တော် ရွေး ခွဲ အဖွဲ့ ပါမိ ပြား မဟာ  
ပြည်တွင်း စစ်ကို ချစ် စိ ရေး။
- ငါး ရွေး အစု ဆုံး ကျော် ရွေး သူ တွေ စစ်  
ရွေး အချက် မြင် ရှေး တွေ ကို လွှတ်  
ခြင်း ချစ် ရွေး စား နှစ် နှစ်။ တစ်  
သို့ ပိတ် ခေပ် ဆွေး နှိုင်း ရေး။
- ခြိုင်း ရွေး အစု ခြင်း သမား များ ကို  
ရွေး သား ရေး ၊ နာတ တွေ ပါ တယ်။

ဒီလို ပြည်သူ့ တော် အလွန် သမား  
လည်း ကောင်း တော် ဖြစ် နှစ် နှစ်  
ချက် တွေ နှစ် သက် လျှင် တော် နာ  
တော် က တွေ ခြိုင်း ၊ ခေပ် ပြင် ပြင် ခြင်း  
ငြင်း ပစ် ခေပ် တော် ပြင် လွှတ် ခြင်း  
ငြောက် တော် တွေ တော် ပြော  
သွား ခဲ့ ပါ တယ်။

နာတ စစ်အုပ်စု ဟာ ဒီလို တော်  
ခံ ကို အကြောင်း ပြု ပြီး ပြည်တွင်း  
မှာ အချိုး သား စည်း ချုံး နှစ် လွှတ်  
မူ အစာ စစ် ခေပ် တော် က ရ  
မိ အစား လက်နက် ကို တော် လွှတ်  
ရွေး အင် အစား စု တွေ ကို လက်နက်  
ခွဲ ခြင်း ပြီး အဖွဲ့ က ထုတ် ရေး တော်  
တော် တွေ ရှိ ပါ တယ်။ ဒီလို တော်  
လွှတ် တော် ဆို တော် မှာ ဒီ မိုကရေ  
စီ ဟာ ခြို ခြင်း ကွယ် ဖြစ် ၊ နာတ  
ဒီ လို တော် သေး ကြုံ လာတာ ဆို  
တွေ ရှိ ပါ တယ်။

အခု နာတ လွှတ် ခေပ် ဟာ  
“လူ့ အဖွဲ့ ခေပ် ခေပ် မိ ကို  
လေး အထက် တော် ခေပ် ခေပ် မဟာ  
က” တော် လွှတ် ရေး တော် ကို “လွှတ်  
ခွဲ တော် များ ကို ခေပ် ခေပ် မဟာ  
အစစ် အနေ ခေပ် ခေပ် မဟာ ခေပ်  
ခေပ် တော် ဖြစ် ပြီး လွှတ် ခေပ် ၊ ဖြား  
စား ရေး တော် ပါ တယ်။

ဒါ ခြို ခြင်း ရေး ဆို ကာ ၊  
ဒါ ခြို ခြင်း အစာ စစ် ဖြား တော်  
အစစ် ခေပ် ခေပ် ဆို တော် များ တော်  
ကယ် တော် မှာ သက် ဆုံး မတူ ခေပ်  
ပြု ပါ တဲ့ ၊ ပြည်သူ လူ ထု တော်  
တော် ဖြစ် သင် ကျော် မှာ ကို ခေပ်  
တော် သင် မိ ရှေး သေ ရှေး  
ပါ တယ်။





ပါးစုချိတ်ဆွဲရာတွင် တ  
ဘက်သက်ဖျက် ဆုံးပစ်လိုက်  
ပါတယ်။

သူတို့ဖြင့် ဆင်ခြင်တော့ မိ  
အခြေခံပုဒ်ကိုဖြင့် လိုက်တာ  
ပါတဲ့။ နောက် ကာလ ဖြောင့်လိက်  
ပါပေး။ ဖွဲ့စည်းတော်ကို ယုံတ  
ယုံယုံ ဖျားအားနဲ့ ဖွဲ့စည်းတော်  
ကို ဖျားအားနဲ့ ဖွဲ့စည်းတော်  
ရေးကို ယုံ ဖျားတယ် ဆိုပြီး  
၇၄ ခုနစ် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ  
ကိုဖြင့် ပါပါတယ်။ ဒီဖြင့် ဆင်ခြင်  
မျိုးက သူ့အခြေခံ အကျိုး စီး  
ပွားကို မထိ ခိုက် တဲ့။ ဖြင့်ဆင်  
ခြင် ဖြိုးပါ။

နောက် ဘုရား ကတော့ မတတ်  
အားလုံး ဖြင့်ပေး ပါမယ် ဖြောင့်  
တာမျိုး - ပုဒ်စာအား ဖြင့် -  
ဒေါက်တာတော်တော်တော်။ ဂဏ  
ပွဲစက်တော် တာ ဝရက် နေ -  
ဒါနဲ့ ဖြိုး။ သူ့က အခြေခံ ပုဒ်  
ခေတ်ကို ဖြင့် ပေးပါမယ် လိုပြော  
တဲ့။ အချိန်က အချိန် ဖြင့်ဖြိုး  
အချိန်စောင်းထွားပြီး ပါးစု  
ကောင်း ဆင်ဖြိုး ပြောဆိုတာ ...  
ဒါဖြင့် လူထုကလေးမခံ ခိုက်  
သူ။ မဆလ အစိုးရအတာ  
က ဆင် ပေးတို့။ တောင်း ဆို  
တိုက် ဖွဲ့ ဝင်ကြတယ်။ ဒီတော့  
မဆလ စစ်ချိတ်တွေ က  
မဆလ တံဆိပ်ကို ဖြိုး -  
နောက် တံဆိပ်ကပ်ကာ အတာ  
ဆင် ကြတာပဲ။

၇၄ အခြေခံပုဒ်ခေ ဆိုတာ  
သူတို့ ခိုက်ကြိုက်တဲ့ အခြေ  
တာပဲ။ ဒါဖြင့် ဖြင့် ခိုက်  
ပြုပါတယ်။ မတော်အားလုံး  
ဖျားအားနဲ့ ဖြင့်ပါတယ်။

အထိ သို့ ကို ဖြင့် မတော်  
ဖြင့်ဖြိုး တော်ဆင် ထဲဖြိုးမှာ  
ဖြစ်တယ်။ အခြေခံ ပုဒ်ခေ  
နှစ်ခုခေတ် ကတော့ စစ်ချိတ်  
ချိတ်ချိတ် ဖြင့်ဖြိုး ဖြင့်  
အခြေခံ ပါပဲ။

အင်္ဂါပျံ့ သတော အရ  
အရာ စပ်စိမ်းဟာ  
မြဲဖြိုး ဖြဲတယ် ဆိုတယ်။  
အထဲမှာ မြဲအစားပုံ  
အခြေခံ ပုဒ်ခေ  
မျိုးက ဟား။

ဒါဖြင့် အခု အခါခွဲ ခုဝတ စစ်  
အစိုးရဟာ အကျိုး "အားစိုက်  
ဖြင့်လက်ထက်တို့ တောင်း ခိုက်  
ဖြင့်ဖြိုးပုံ အခြေခံ ပုဒ်ခေ " လို့  
ဖြင့်ဖြိုး ကတော့။

ဖြင့် ဖြိုး ချော တခုက တော  
ခုဝတဟာ အစိုးရ အား ဖြင့်  
ဆိုတာမှာ မဖြင့်ဖြိုး တဲ့။ ကိစ္စတခု  
လိုအောင် ပျက် ဖြိုး ...။ အစ  
ဖျားဖြင့်ဖြိုး ထဲလို့ အစိုးရ ဆိုတာ  
ဖြိုးဖြင့်ဖြိုး အစိုးရ တွင် တောင်း  
ကတော့ သူတို့ရဲ့ စစ်ချိတ် ချုပ်  
ကို "ပစ္စည်းကလေး အစိုးရ  
လ အား စိုက်ဖြိုး ဖြင့်ဖြိုး  
အထိထား ခိုထား ဖြင့်ဖြိုး  
နောက်ဖြိုး ပုံဖြင့်ဖြိုး တဲ့။ ဖြင့်ဖြိုး  
ချောတခုကတော့ လာမလဲ ဖြင့်ဖြိုး  
မှာ သူတို့ အသင့် ရေး ဆိုထား  
တဲ့။ "ဖွဲ့စည်း ပုံ အခြေခံ ပုဒ်ခေ"  
ဆိုတာကို အတား လက်ခံ အတည်  
ဖြင့်ဖြိုးဖြိုး ဒါလိုက် ပစ္စည်း က  
လနဲ့ အစိုးရ ကလေး အား စိုက်  
ဖြင့်ဖြိုး လက်ထက်" အထိ မဖြင့်ဖြိုး  
မဖြင့် ဆင်တဲ တောက်လျှောက် ကျင့်  
ဆုံးထွား ဖြင့်ဖြိုးပါတယ်။

ဖွဲ့စည်းတော် ခေတ်ဖြင့် ဖြိုး ထဲ  
ဖြိုးဖြိုး ဖြင့်ဖြိုး ပုံ အခြေခံ ပုဒ်ခေ  
နှစ်ခု ဖြင့်ဖြိုး တဲ့။ အထိ ဖြင့်ဖြိုး  
ခုခံပုံ တဲ့ စစ် ချုပ် စ ဖြိုး  
အာ ထာ ဆင်ဖြိုး ဖြင့်ဖြိုး  
ဖျားဖြိုး ထွား ဖြင့်ဖြိုး ဆိုတာ  
ကို ဖြင့်ဖြိုး ဖြင့်ဖြိုး မဖြင့်ဖြိုး ဖြင့်

အထိ သို့ ကို ဖြင့် မတော်  
ဖြင့်ဖြိုး တော်ဆင် ထဲဖြိုးမှာ  
ဖြစ်တယ်။ အခြေခံ ပုဒ်ခေ  
နှစ်ခုခေတ် ကတော့ စစ်ချိတ်  
ချိတ်ချိတ် ဖြင့်ဖြိုး ဖြင့်ဖြိုး  
အခြေခံ ပါပဲ။

ပါပေး။ ဒါဖြင့် ဖြင့်ဖြိုး ဖြင့်ဖြိုး  
အစိုးရ ဖြိုးဖြိုး တောင်းဆို  
ရ ဖြင့်ဖြိုး ဖြင့်ဖြိုး ဖြင့်ဖြိုး  
ဖြိုးဖြိုး ဖြင့်ဖြိုး တောင်းထား  
တဲ့။ ဖြင့်ဖြိုး ဖြင့်ဖြိုး တောင်း  
မတော် တောင်းဖြင့်ဖြိုး ဖြင့်ဖြိုး  
ဖြင့်ဖြိုး တောင်း က ရေး ဆို  
တဲ့။ အထိ ဖြင့်ဖြိုး ဖြင့်ဖြိုး  
ပုံ အခြေခံ ပုဒ်ခေ တာပျံ့ကို  
မဆို စစ်တပ် အစိုးရ -  
"ပစ္စည်းကလေး အစိုးရ  
ကလေး အား စိုက်ဖြိုး ဖြင့်ဖြိုး  
လက်ထက်" အထိ အာ ထာ  
ဆင်ဖြိုး ပျက် ဆင် မပစ်  
ပါပေး လို့ အာ မခံ ရေးဘဲ  
ဖြင့်ဖြိုးပါတယ်။

ဒီလို မတော် လိုက်တော့  
စစ်အစိုးရ စစ် အာ ထာ  
ဖြင့်ဖြိုး ဖြင့်ဖြိုး စစ်ချိတ်  
ဖြင့်ဖြိုး ဖြင့်ဖြိုး ဖြင့်ဖြိုး  
ဆင်ဖြိုး ဖြင့်ဖြိုး ဖြင့်ဖြိုး  
ဆင်ဖြိုး ဖြင့်ဖြိုး ဖြင့်ဖြိုး  
ဖြင့်ဖြိုး အစိုးရ မတော်  
ဖြင့်ဖြိုး အစိုးရဟာ "ပစ္စည်း  
ကလေး အစိုးရ ကလေး အား  
စိုက်ဖြိုး ဖြင့်ဖြိုး လက်ထက်"  
အထိ ဆင်ဖြိုး ဖြင့်ဖြိုး  
တိုက်ဖြင့်ဖြိုး အစိုးရ ဖြင့်ဖြိုး  
ဖြင့်ဖြိုးပါတယ်။



"ပစ္စည်းကလေး အစိုးရ  
ကလေး အား စိုက်ဖြိုး  
ဖြင့်ဖြိုး လက်ထက်"  
အထိ ဆင်ဖြိုး ဖြင့်ဖြိုး  
တိုက်ဖြင့်ဖြိုး အစိုးရ  
ဖြင့်ဖြိုးပါတယ်။

# သုတေသနပြုချက်များ

## ကျေးဇူးတင်ပြုရန်အတွက် သာယာဝပြေမှု

ဒုတိယ ဝက်ဘ်ဆိုက် အမျိုးမျိုး  
 သုံးစွဲလာခဲ့ကြောင်း ကျွမ်းမည်  
 ဟု ဖော်ပြထားပြီး သည်နောက် လ  
 နည်း ဝက်ဘ်ဆိုက်များ စစ်  
 ဆန်းစစ်လက်ထဲ၌ ၎င်းတို့၏ သာ  
 နေ့စဉ်အသုံးအစား ပုံစံနှင့် ပုံ အ  
 နေ့စဉ်ပုံစံ ဖုန်းနံပါတ်ဖြင့် နေ့စဉ်  
 တွေ့ဆုံထားသော တွက်ပေါ်လာ ခဲ့  
 သည်။ သည်နောက်ပိုင်း တွင် ကြို  
 သတင်း မှတ်တမ်းများ သည်  
 မြို့တော် အထူး မိတ်ဆက် အစား  
 အချက်အလက်များ ဖြစ်ပေါ်  
 ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး ဖြစ်  
 ပေါ်ခဲ့သည်။

ပေးသော အထူး နည်း  
 စစ်ဆေး ဖုန်းနံပါတ် သည်  
 နေ့စဉ်ပုံစံ အခြေခံ ပုံစံထဲ၌  
 စစ်ဆေးမှု အကျိုးအမြတ် အစား  
 နှင့် အထက်ဆက်လက်ထား ဖြစ်  
 နှင့် စစ်ဆေးမှု အထူး အစွမ်း  
 အထူးများ သတ်မှတ်ပေးထား  
 ရန်။ ယှဉ်တွင် စစ်ဆေးမှု အ  
 ထက်ဆက် သုံးစွဲနေရာ အချို့ သတ်  
 မှတ်ထားရန် သည် အချက်များ  
 ပါဝင်သည် ဆိုသော သတင်း မှား  
 မည်။ ဝက်ဘ်ဆိုက် သည်။

ယနေ့အခါ၌ ဒုတိယ ဝက်ဘ်ဆိုက်  
 ရှိ အထူးဖြင့် ၎င်းတို့ ကြိုးစားကျွမ်း  
 မည် အမျိုးမျိုး သုံးစွဲလာခဲ့ အား  
 ဖော်ပြရန် နေ့စဉ် အထက်  
 ဇယား ဇယား နည်းစစ် နေ့စဉ်  
 အချက်ကို ထောက်ရှာပြီး အထက်  
 ပါ သတင်း မှား မှား အခြေအခြေ

ကျိပ်စက် ချိတ်ဆက် ပြုလုပ်သည်။ ညီလာခံ  
 တွင် ပါဝင် တက်ရောက်မှု အထူး အထူး  
 ကို သူတို့ မိတ်ဆက်ဖြစ်ပေါ်စေ နေ့စဉ်  
 နေ့စဉ် မှားယွင်း အခြေပင်မဟုတ်ပေ။

၆၀ နှစ် မှား နှင့် ၇၀ နှစ် မှား  
 အထူး မှား နှင့် သေးသော နှင့် အ  
 မှား အထူး တွင် စစ်ဆေးမှု အထူး  
 သိမ်း နှင့် မှား အခြေအခြေ အထူး ဖြစ်  
 ဖြစ်ပေါ်စေ နေ့စဉ် အထူး သိမ်း စစ်ဆေး  
 ဆက်ဆံ မှား နှင့် စစ်ဆေးမှု မှား မှား  
 အထူးအထူး အထူး ကို ကောင်း စွာ  
 ကြိုတင် သတင်း မှား နှင့်။ ထို့ပြင် အ  
 ထူး အထူးအထူး အထူး ၎င်းတို့ နှင့်  
 အထူး မှား နှင့် နှစ် နှင့် အထူး  
 စီးပွား မှား ကို အထူး နှစ် နှင့်  
 စီးပွား သိမ်း နှင့် နှစ် သည် ဆို  
 သော အထူး ကိုလည်း ကောင်းကောင်း  
 သတင်းပေါက် သတင်း မှား နှင့်။ သို့  
 ဖြစ်ပေါ်စေ ၎င်းတို့ ပုံစံ အခြေအခြေ  
 မှား အမျိုးမျိုး ဖြစ်ပေါ်စေ နေ့စဉ်  
 အထူး မှား ၎င်းတို့ အထူး စီး  
 ပွား နှင့် အထူး ကို နည်း သို့ အထူး  
 ဝက်ဘ်ဆိုက် နှင့် ထိန်း ထား ရှိသော  
 စီမံကိန်း မှား နှင့် ထုတ်ပြန် ပေး  
 ကျ သည်။

ပေးသော အထူး နည်း  
 နှင့် အထူး ပုံစံ အခြေခံ ပုံစံ  
 အထူး မှား နှင့် နှစ် နှင့် ဖြစ်  
 ပေါ်စေ သည်။

အထူး စီးပွား နှင့် ၎င်းတို့  
 ဆိုသော အထူးအထူး အထူး  
 ထူး ကိုလည်း ပါဝင် မှား စစ်  
 ဆန်းစစ် နှင့် စစ်ဆေးမှု မှား ဖြစ်  
 ပေါ်စေ သည်။ ထူး နှင့် ဖြစ်ပေါ်  
 စေ သည်။ အထူး မှား နှင့် အထူး  
 ပုံစံ အခြေခံ ပုံစံ  
 ပုံစံ အထူး မှား နှင့် နှစ် နှင့်  
 ကိုလည်း ဖြစ်ပေါ်စေ သည်။  
 အထူး သို့ ကို စစ်ဆေးမှု  
 အထူး မှား နှင့် နှစ် သည်  
 စစ်ဆေး ထား ပေးသည်။ အထူး  
 မှား နှင့် စစ်ဆေးမှု လက်၌ အ  
 ထူး အထူး အထူး ဖြစ်ပေါ်  
 မှား ဖြစ်ပေါ်စေ ဆိုသော စစ်ဆေးမှု  
 ဖြစ်ပေါ်စေ သည်။ မှား နှင့် မှား  
 သတ်မှတ် ထား ပေးသည်။

၁၉၉၂ နှစ် မှား နှင့်  
 အထူး ၁၇ နှစ် မှား စစ်ဆေးမှု  
 အထူး သိမ်း မှား ဖြစ်ပေါ်  
 သော ထူး နှင့် ၎င်းတို့ ထုတ်  
 ပြန် နှစ် မှား နှစ် သည် အထူး

အထူးအထူးအထူး ၎င်းတို့ စစ်ဆေးမှု မှား စစ်  
 ဆန်းစစ် စီးပွား မှား ကို အထူး နှစ် သည်  
 စစ်ဆေးမှု အထူး ကိုလည်း ကောင်းကောင်း သတင်းပေါက် သတင်း မှား နှင့်



အထက်လွှတ်တော် ဆုံး ခြတ်  
 ပြုပိတ် ဟော ဆုံး ခြတ်အရက်  
 ပုံစံ ခြား ဘေးလုံး မြှာစေတတ်  
 က စိတ်ကြိုက်ရွေးချယ်ထားမှု  
 ချစ် ဖြစ်လေသည်။ ထို့ပြင်  
 ဖ် နိုင် နိုင် မှ နိုင် ရေး ခေါင်း  
 ဆောင် အချို့က အထက်လွှတ်  
 တော်၏ အခွင့်အာဏာ ကို -  
 ဖြိုခွဲ၍ အထက်လွှတ်တော်  
 «HOUSE OF LORDS» -  
 အခွင့်အာဏာများသာ ထုတ်  
 မှက်ပေးထား ရန် တောင်းဆိုနေ  
 ဖြစ်ကြောင်း ဖြစ်သည်။ မြို့တော်  
 အထက်လွှတ်တော်တွင် မင်း၏  
 မင်း နယ်များ၊ မှူး များ မတ်  
 နှယ်များ ရာထောက်ပံ့ အ ခတ်  
 များ စေမှုကို ပါဝင် ဖြိုး ငင်း  
 ကို အနေ ဖြင့် ပုဒေမ ဖိုင်း  
 ဆိုင်းရာ အခွင့်အာဏာ (၃)  
 ရပ်သော လုပ်ငန်း နှစ်ခုသည်။  
 ဗမာပြည် ၏ သမိုင်း တွင်  
 မြန်မာ့ လူထုက ရွေးချယ် က်  
 မြောက်ခြင်း မဟုတ်ဘဲ အစိုးရ  
 က တိုက်ခိုက် ခံရထား ဘော  
 အမတ်များ ဟူ၍ ခေါ်ခံ ခဲ့  
 သည် မဟုတ်။ ဒုတိယ အစိုးရ  
 ပျက် ရက် ကြည့်ခံ ကူး ဖြို  
 ဖြစ် သည်။ ၁၉၃၀ ခုနှစ်  
 များ ဆိုကာ ၉၁ ဌာန အုပ်  
 ချုပ်ရေး ဟူ၍ နယ်စွဲ သမား  
 က ဖန်တီး ခဲ့ရာတွင် ယူတ်  
 တော်မှ အင်္ဂလိပ် ကုန်သည်ကြီး  
 များ၏ ကိုယ်စား လှယ် များ၊  
 အိန္ဒိယကုန်သည် ကြီး များ၏  
 ကိုယ်စားလှယ် များ ဟူ၍ တိုက်  
 ရိုက် ဆွဲ ခံရ အမတ် များ ပါဝင်  
 သည် ယူတ်တော် ရေခဲ ကရပ်  
 ကပ် လုံး ခံ စား သည်။ တ  
 ကယ်က ဤ အမတ် များ မှာ  
 မြို့တော် နယ် စွဲ သမား ၏ -  
 လက်နဲ့ ဆောင် ခေါင်း ဖြစ်  
 ကိုယ်စား လှယ် များ ဝေ ဖြစ်  
 ဖြီး ယူတ်တော် အဆင်း ဝယ်  
 အစိုးရ တက်သား ခေါ် အား

သမိုင်းကြောင်း ပေါ်မှ ယူတ်တော် သုံး သည် အထိ  
 မြန်မာ့ လူထု၏ ဆန္ဒ ကျင့်မှု ကို ခံသွားရမည်  
 များသား မှည့် များပေ။

အရှင် ရုပ် စည် နေခြင်း သာ ဖြစ်  
 လေ သည်။ သို့ဖြင့် ထိုစဉ် က -  
 ဝန်ကြီး အဖွဲ့ ဖွဲ့စည်း မှု စေသည့်  
 အရေး ပါသော လိမ္မ များ တွင် ရယ်  
 ချို သမားက ထို ခေါ် အား များက  
 ထောက်အကူ ဖြစ် စိတ်ကြိုက် ဖြယ်  
 လှယ် သွား ခဲ့ သည်။  
 သို့သော် ၉၁ ဌာန အုပ်ချုပ်ရေး  
 မှာ ကာကွယ်ရေး မင်္ဂလာကျော် ။  
 ဗမာပြည် ပြည်သူ များ၏ ဒုလ်  
 စို ဆန္ဒ ကျင့် ရေး ချိုး လုံး များ  
 အောက် ဝယ် ပျောက် ဖြင်း မလှ  
 ပျောက် သွား ခဲ့ ရ သည်။ ၁၉၃၈  
 ခုနှစ်တွင် မန္တလေး အာဇာနည်  
 (၁၇) နှစ်၊ မြို့တော် ကော်  
 မတော် လံ ချိတ် မထိုး စေသ များ  
 ကျဆုံး သည့် အရေး အဆုံး များ  
 နှင့် ၁၃၀၀ ဖြစ် အရေး တော် ပုံ  
 ကြီး ဖြစ်ပေါ် ဖြိုး နောက် ယင်း  
 အုပ်ချုပ်ရေး ရော နှိုး ရှင်း ဝန်  
 ရခိုင်ကမလေ့ ပါ ဖြုတ် ထွက်  
 သွားသောကြောင့် ဖြစ်လေသည်။  
 တကယ်တော့ ဒုတိယ ဝန် အုပ်  
 ရ အနေဖြင့် အာဏာကို ဆက်  
 လက် ကိုယ်စား လှယ် ဖြင်း၊ နိုင် င်  
 ရေး ကစား လို ဖြင်း စသည် တို့  
 မှာ အဓိက အဆုံး၊ လူ ဆိုတာ  
 နိုင် ရေး ဝေ ဟူပါ ဖြစ် နယ် ဆို  
 သော အစဉ် နှိပ်ချက် နှင့် အောက်  
 ဖြစ်ရပ် များ တပ်သား များ (ဒုတိ  
 ထမ်း များ) ကို တော့ နိုင် ရေး  
 ဖောင် ရ။ ထိုစဉ် များ သာ လုပ်  
 နှင် နှိပ်သည့်ဟု သတ် ဖြတ် ဖြင်း  
 အားဖြင့် လုံး ဆန်း နေပေ သည်။

ယနေ နိုင် ရေး ခေါ် စို  
 ကို ကြည့် ယူင် ဗမာပြည် ကုန်  
 ဩဇာ ပါ ခါး ထဲ တွင် ငင်း၊ အမျိုး  
 သား နိမိတ် ရေခဲ အဖွဲ့ ချုပ် တံ  
 တွင် ငင်း၊ အချို့ သော နိုင် ရေး  
 ပါ ခါး များ တွင် ငင်း၊ လုပ်ငန်း ဆက်  
 ပို ခေါ် ပါ ခါး စသည် ထက်  
 ကြီး တွင် ပါ ခါး ခံ ဆောင် များ  
 တပ်သား အမြောက်အမြား ပါ  
 ဝင် ခြေ သလို တစချီ ပါ ခါး ထဲ  
 တွင် လည်း ဗမာပြည် ၏ ဖြစ်  
 တွင်း ခပ် အား နှိုး ထိပ် ခိုင်း ရောက်  
 ဖြိုး များ ခံ ဆောင် စိတ်ကြိုက် များ  
 ပါ ခါး ခေါ် ကြောင်း တွေ့ ရ လေ သည်။  
 သို့သော် ဤ စစ် အရာ နှိပ် ခံ စစ်  
 သား များ မှာ စစ်တပ်က ထွက်  
 ဖြိုး ဖြု နိုင် ရေး ပါ ခါး တွေ ထိတ်  
 ရောက် လှုပ် ရှား နေကြ ဖြင်း ဖြစ်  
 သည် ဤ သည် မှာ ကာ မှာ ပြော  
 ရော မရှိ ။  
 အား နှိုး ဒုတိယ စစ် မြို့ များ  
 အနေဖြင့် နိုင် ရေး လုပ် လို ကြ  
 သည် ဆို သည့် ခိုး ခိုး သား သား  
 စစ်တပ် ဖြုတ် ကာ "ဒီမိုကရေစီ  
 သို့မဟုတ် ခဲလော့ ပါ ခါး"  
 «SLORE Party» ဆိုသည့်  
 မျိုးဆိုင် သူတော် ကျယ် ဖြား  
 ဖ် ကြ လေ သည်။  
 စစ်တပ် ကို နည်း ကိုယ်  
 နိုင် ရေး ကို လည်း လုပ် ချင် လို  
 ကတော့ စိတ်ကောင်း စစ် အာဏာ  
 စို ဟူ၍ သမိုင်း တွင် မှတ်သား  
 ဖြစ် လေ သည်။ ထို့ပြင် သမိုင်း  
 ကြောင်း ပေါ် မှု တွင် စစ် သား သည်  
 အစီ ပြည် သူ လူ တို့၏ ဆန္ဒ ကျင့်  
 မှုကို ခံသွား ရမည် မှာ မှု မှု ပေ။

အေးချမ်းသာယာစွာ ပညာသင်ကြားရေးအတွက် -  
 ရန်သူ့ ငြိမ် နှစ်စွာ ပညာသင်ကြားရေးအတွက် -



ပညာဓာတ်အားကို အုပ်ချုပ်ရေးရန် နှင့် ခြေ  
 သွား ဖြင့် နိုင်၊ နှင့် နိုင်၊ သွားလုပ်ပေး ကြရမှာ ဟဲ -  
 လို၊ များ အောက်မေ့မိကြသလား - မထင်။

မဝေလ ရဲ့ အဖေ့ အကဲအမတ်များ အဖြစ် - သူတို့  
 တာ ကျောင်းထားတွေကို ပညာရေးအောင် မကိုက်  
 ကျွေးတဲ - ကျောင်းတွေ "ပိတ်လိုက် - ဟယ်"၊  
 "ခလ - ဖွင့်လိုက်အုံး"၊ "ပြန်ပိတ်လိုက်စမ်း"။  
 လုပ်လာတာ ၄ နှစ်ကျော် ၅ နှစ်ကျော် ဖြစ်ပြီ။

တစ်ခု - ဖြစ်လုံး ပညာတွေ ဆိတ်သုံး ဖြစ်ပေ။  
 ဟဲ တွေ ပုံးလာမှာကို ရော့ ကြည့် ဒေသနဲ့ မှာတဲ  
 ဖြစ်သွားတွေကလဲ မခံနိုင်၊ ဖြစ်ပကလဲ နားမဝေး  
 ပေး...၊ အောက်ဆုံး ကုလသမဂ္ဂ အတွင်း ထိ -  
 ကျောင်းတွေ ဖြစ်ပွင့် မေ့တဲ၊ ကိစ္စ' ဝေဖန် ဖွ  
 တွေ စိတ် နှစ်နှစ် ဖြစ်လာရေတော့ တယ်။ အခြား မိ  
 မိကရေးမိရေး၊ လူ့အဖွဲ့အစည်း၊ ဒေသ တွင်း  
 မတည်ငြိမ်မှု ကိစ္စတွေ ဖြစ်ပေ။ ကုလသမဂ္ဂ  
 တွင်းရေးများ ချုပ် ကိုယ်ကိုးက - ကိုယ်စားလှယ်  
 လွှတ် ပေး ကိုယ်တိုင်ရတဲ၊ အထူး အထိ ရောက်လာ  
 ဒဲတယ်။

ဒီတော့မှ ဒုတိယ ကျောင်းဖွင့် ရေး ကိစ္စ  
 တက်ဆက် နှင့် လုပ်လာတာ တွေ ရပါတော့ တယ်။  
 ဒီ့ထက် ပညာရေး ကိစ္စမှာ ကို ဖြေရှင်း ရော  
 ဖြစ်သကဲ့သို့က ဝန်ထမ်းကြီး ဖြစ်နေ ဒဲတယ်။  
 ဒါဟာ အစီအစဉ် ပုံဖြင့် ထဲက ကုတ် ဒါး ကြီး လို  
 သူတို့ ပိတ်ဆဲ ကိုယ် "စွင့်လော - ဒုစမ်း" -  
 "ပိတ်လော ဒုစမ်း" လုပ်ခဲ လို ထွက်လာ တဲ။  
 ရလဒ်ပါ။ လူ့စိတ် ကို ချနှစ် အတွင်း မဖြိုး  
 သေးတဲ တစ်ခု - တစ်ခုထဲ တန်း များ၊ တစ်ပေးပွဲ အကြွေး  
 များ... ကျား ရှစ်တစ် ခုတယ်။ ဒါတွေကို အချုပ်ပြီ  
 သွား အောင် ပို ပို ပညာထဲ နှစ်ကို ရလဒ် ချလဲ  
 ထိ ပျော့ချုပ် လိုက်တယ်။ များက ဓာတ် ဆုံး ကျောင်း  
 မောင် မပိုလောက် များ၊ စရာ အပြည့် မခံထား နိုင် မှ။  
 ကျောင်း ပျက်တာက ပဟာန် နှင့် မှ။ စာရေး ထပ်ပွင့် ကျောင်း  
 သားတွေ စုစုပေးပေး ဖြစ်မှု ကို ကျောက် နှင့် ဖြစ်  
 ရော့ထက် ကျောင်းထား ကြီး များ ခေါ်ပါ - ကျောင်း သား  
 ၇၀၀၀ ဟာ "အဝေး ထင် တက္ကသိုလ်" ဆို တဲ။  
 ဆိုင်း ကုတ် သုံး မောက် မှာ ဓာတ် အပူ ထင်တန်း  
 သား တာဝန် နှင့် ဆုတ် ပစ် လိုက် ဖြစ်တယ်။ ကျောင်း  
 တွင်းမှာ "လှုပ်ရှားမှု" တစ်ခု ကျန် ပြန် ယာန် ပါတဲ

ပညာရေးအဖွဲ့အစည်းများ  
 ပညာရေးအဖွဲ့အစည်းများ  
 ပညာရေးအဖွဲ့အစည်းများ



သို့အောင် ချက်ပြုန်းသိ - ချက်  
ပြုန်း အစောပေး ပေး ခြင်း စတင် - န  
မည်ကို ရင်ဘက်ကံစိတ် ချက်  
ခြင်းတစ်ဖြစ်တယ်။

တကယ်က ကျောင်း သားစု  
ကစဉ်တစ်တော် ကျောင်း ဆိုထားတဲ့  
ခြင်းချမ်းရေး ခြင်းကရေခဲ ရေး  
ခဲ အမျိုး သား ပညာရေး ကိစ္စ  
တွေဟာ ဒီဖြူ ဒီနွေတယ်။ မိတွေ  
ဟာ ဥဒါတ် ပြောရည် သွား ခြင်း  
မရှိဘဲမက ပါလို့သာ ဆိုနေ  
တယ်။ အချိန်ဖြစ်တယ်။ ဖြစ်လာ  
ခြင်းရဲ့ ပညာရေးရေးချိန် ဟာ  
ဒီလို သတိထက်ခိုင်း ပါပြီ။ မိ  
တွေ အပြင် နှစ်လေး လုံး -  
လူ့ဆက်ပွဲကြီး ကိစ္စဟာ လူ့  
မွေးမွေးကြီး ဒါပေးတယ်။ ဒီစာ  
ထွက် စစ်ခြင်းကို အာရုံပေးရဲ့ -  
ရင်ဖြား ရေအူလဲ မလွတ် စီ ပါ  
ဘူး။ "ဟန်ကိုယ်အို" လုပ်ပြီး  
ခြင်းခြောက်နေတာကို ဒီတစ်ချက်  
ထောက် ထဲ အကျဉ်းစာအိုး ထဲ  
ထည့်ထားခဲ့ ရတယ်။ ကျောင်းသား  
တွေ၊ ဆောက်ခံ နှစ်စဉ် တွေမှာ  
ကျောက်ပြုံး ထည့်ထဲကို ခွဲနေရ  
တယ်။ ကျောင်း သား လူ့ယယ်တွေ  
ကိစ္စ မတွေ့ရဘူး ခိုင်သေး တာရင်  
ကျောင်း - မတွေ့တို့ ရန် မီး ဟာ  
ကိုးလို့ သာတောက်လောင် နေ  
ချိန် ဖြစ်တယ်။

ဒီလောက်ဖြစ်နေချိန်မှာ -  
နဝတ ဝါဒဖြန့် ပညာ ရှား ဖြစ်တို  
အသံပျော် ရှိကစား မသိ မသားဆို  
ဝါးစွာနဲ့ "တစ်ကလေးစာ - တစ်  
ကလေးစာဆိုအကဲအို တို့ လှယ်  
မေ့တာ သား ဒါတို့ " ဆိုပြီး တော်  
ဆိုသွား ပါလိမ့်မယ်။ ဒါ စာ  
ဖြင့် ဒီတကယ်လေးနဲ့ မိန့် ခြင်း  
တွေ၊ အသံပျော် ချက်တွေမှာ -  
"အေး ချမ်း ပျော်စရာမှာ ပညာ  
သစ်ကြား ရေး "... တို့ ဆိုတာ  
တွေလဲ နားမစားနဲ့ တော် ကြား  
နေရပါတယ်။ ဒီလောက်နဲ့ တော်  
ပြသားကတော့က ပြောရည် မသွား  
ခြင်း ပါ။ မိဘဖြစ်သူတွေ အေး

ချမ်းတိနဲ့ - ကျောင်းသား လူ့ယယ်တွေ  
အေးချမ်းတယ် ဆိုတာမဖြစ်နိုင် ပါ။

ဘယ်တကယ်လို့လဲ မှာဘယ်လေး ကျောင်း  
သူ ကျောင်း သား စွမ်း ပျော်စရာ စွာ "  
ကျောက် လာပါပြီ " ပျော်စရာ စွာ " ကျောင်း  
တက်နေကြပါပြီလို့ " ပျော်စရာ စွာ ပျော်  
စရာ စွာ " တွေ ထပ်ခါတလဲ နေကြတာပေး  
ပေး - တော်ထဲပြန်ပြန်နဲ့ တော်ထဲတော်  
ထဲ ထောက်ထဲကကျောင်း သားတွေ -  
ချက်စွာ ယယ်လေးနဲ့ နယ်စပ်ကျက် ရေရ  
သူတွေ ပညာမဆုံး နှစ် စွာ နားနေကြ  
ရမို့ - ဖြစ်နေကြသူတွေ အနေနဲ့ ပျော်စရာ  
ခြင်းကြပါလား ? ကျောင်းတက် စွမ်း ရဲ့  
လျက်တဲ သူတို့ ရဲ့ သူ့ယယ် ချမ်း တွေ က  
တော် " ပျော်စရာ စွာ " ကျောင်း တက် ခြင်း  
ကြပါ လား။

ဒီကျောင်း နဲ့ နှင်လေး ရတို့အတွက်  
ကိုယ် ကိုရော မိဘတွေပါ ခံစားချင်  
တွေ လုပ်ကြရတယ်။ ကျောင်း တက် ကြ  
ရုံတော့မိ ဆောက်လှမ်း ရေးတွေကတော့  
လဲ ယင်းတွေထဲ မှာရော - ကျောင်း သားစု  
အဖြစ်ပေါ် ရောနေကျကျောင်း တက် နေကြ  
တာကို တွေ နေကြရတယ်။ ပုဂံဒီဇင် ၆  
ထက်ရသားတွေ ကလဲ ကျောင်း နယ် ဖြေ  
အနံ့ဖြန့် ချထားတယ်။ အသစ် နှစ် ဟာ  
လည်းကောင်း မလွတ်တော့ပါဘူး။ ကျောင်း  
သားတွေ ရင်တက်မှာ ချိတ်ထား ရမယ်ဆို  
တို နဲ့စတင် တွေဟာ ကျောင်း သား တယောက်  
ရဲ့ နဲ့စတင် မလွတ်တော့ပါဘူး။ ထောက်စား  
တယောက်ရဲ့ အစဉ်ဖြစ်သွား ပါပြီ။ ဆရာ  
ဆရာမ ဝမ်းထဲ တွေရဲ့ နဲ့စတင် ဟာထောက်  
ချား ပါပါရဲ့ နဲ့စတင် အပြန်အလှယ်ပြုလုပ်  
ထောက်စား ပါပြီ။ သူတို့ တွေဟာ တ  
ထဲမကျရင် အရေး သူ့ခံရမှာပဲဖြစ်တယ်။  
ဒီဗွန်တိုလား ? ရေတူး လား ?  
အသစ် နှစ် လား ? သို့မဟုတ် လေး လား ?  
တက္ကသိုလ် နယ်ဖြေလား ? ကိုကိုး ကိုလေး ပါ  
ကျောင်း လား ? ထောက် လား ?

ကြည့်ပါ -  
ဒီအဖိုး မှု ဟာအဖိုး ကျား မသင် ဝေ  
တို့ ရန်ဟာ ဖြစ်ချင်ဖြစ်ပါတယ်။ နဝတ  
ခြင်း တာကိုစဲ ဖြောနေသလို ရေတို ဆရာ  
ဆရာမတွေရဲ့ လက်စွာ ပါ ချချက် နဲ့  
ကျောက် သစ် ပုလင်းပေါ် ရေး ပြ ချက်တွေ  
ကနဲ့ ရှိ မှက်ပိလဲ မှိတ်ထား - နား လဲ

ဒီလဲ သား ပေးတော့။ ဆရာ  
တေးတီးရေး ခြင်းတွေ ဖြေတို့  
ကနဲ့ ရှိ ပါးစပ်ပဲ ပိတ်ထား  
ရတယ်။ လက်စွာ လိုက်တဲ  
ကနဲ့ ပြီး လက်တွေ့မလုပ်ရ  
-- ဆိုက်တာမျိုးကို တာထဲ  
သားကတော့ ရေးမလား !

ငါ့ပါး ဝိသိယ နှစ်ပါး ဆီလ  
စတဲ ဥပုသ် ဆီလစီ ပေးတို့ လာစာ  
မလွတ်ပါကတော့ စတဲ စတဲ  
လျက်စာရတာတွေမှာ များ လှပါ  
ကတော့ -

ချက်လုံးပေါင်း ၁၀၀၀ နဲ့  
တော်ကြောင့်ခံရရတိုတာမှာ ပျော်  
စရာစွာ ပျော်စရာ စွာ " တွေဟာ မှာ  
ဒီပါးစပ် " ရေတူး " သို့မဟုတ်  
မိသွေတွေမပါ အချိန်ရောမလား။

ဒီ ရှစ်စကလအစား မိမိနဲ့  
ခံဆရာရင်းမှာ ရသေ့ တောက်  
ဟာ ရှေးရာပါ လူ့အဖွင့် အရေး  
ကိစ္စ ခြင်းရေး ဆိုရာ မဖြစ် ပဲ  
ဖြည့်ချက်တွေပေါ်ပြင်မိလို့ သို့မ  
ဟုတ်ပေါ်ပြင်မိလို့ ဆိုမိ လျင်  
လျင် ခြောက်ပတ် ခံခဲ့ကြရပါပြီ။

အစား ခြင်း လှုပ်လှမ်း ယခင်ပြီး  
ပျော်စရာစွာ စတင်ခဲ့ ကြတို့ ချစ်  
သူယယ် ချမ်းတစ် နှစ် ကရေခဲရေး  
ဘာထက် စစ်အာဟာရ တွင် တွေ ကို  
ဆင် ကျင် ရှင်း ပြီး ပြီး ရှင်း ရှင်း စာ  
ခြင်းမှာ ရက်ရက်တက် တက် စာ သတ်  
ခံခဲ့ ကြရပြီ။

တစ်ခု ခုအထိ တော်ထဲတော်  
ထဲထောက်စား မှာ နှစ်မျိုး ခံနေ  
ရဆဲကလ -

ဘယ်မှာ ရှင် " ပျော် စရာ  
စွာ " တွေ ခြိပါစလဲ ?

ထပ်ခါနဲ့ ဒီထောက်စား နှစ် ဖြေ  
ရှင်း တက်တဲ အဖိုး ရလက် အောက်  
မှာ အကယ်မှာ ကျင့် " အေး ချမ်း  
သားစု " တွေ ခြင်း ပါ စလဲ ?

ကျောင်း သားတွေ စာ တို့  
တော့ စိုး စားကြည့် လျက် ပျော်  
" ရှင် ဆို စရာ " တွေ ချည်းပါက။





« မာကိဝါဒ၏ သမိုင်း ကံ ဖြစ်မှု မှ တောက် နှုတ်ချက် »

“အရှေ့တိုင်း ဘုရား” ဆို  
 သည် နှင့် “ဒီမိုကရေစီ” အောက်  
 တွင် မှန်တိုင်း များ ဆီရော  
 ဆင်တော် မြေပုံတို့ ကို ဆရာ  
 ဆရာ များက နှိုးနှိုး လှည့်  
 မဝသေး မိ ကမ္ဘာ့တော်လှန်  
 ရေး မှတ်တိုင်း ငြိမ်း အထွတ်အ  
 ကြွင်း အချက်အဝင်္ဂ တရပ်  
 အတိုက်အခံ ဖြစ်ပေါ်လာခဲ့  
 သည်။ ရှေးရားတော်လှန် ရေး  
 ဖြစ်ပေါ် ငြိမ်းအေး ကျေနပ်  
 ပါခြင်း နှင့် တရုတ်ပြည် တို့၏  
 တော်လှန်ရေးများ ဖြစ်ပေါ် ခဲ့  
 သည်။ ကြိုတော်လှန်ရေး မှတ်  
 တိုင်း များ နှင့် နှင်း တို့ က  
 ဥရောပ အပေါ်သက် ရောက်  
 သော “ဂယက် များ” မှတ်တော်  
 တွင် ကျွန်ုပ်တို့ ယခု မှတ်တော်

ကြွင်းကြွပ် သည်။ အမျိုး များ  
 အနှောင့်အယှက် “ယဉ်ကျေးသည့်  
 ရွေး အများက ဓာတ်ပြင်း မာတီ  
 ရွှေတော် တရုတ်သမ္မတ ကြို  
 တော်၏ ကံကြမ္မာ မည်သို့ ပင်  
 ဖြစ်ပါစေ။ ဘယ်အင် အား ဝေ  
 မျှ အာရှတိုက် ဒီ ဇေ ကြွင်းစစ်  
 ဟောင်း ငြိမ်း ကို ထိန်း သိမ်းထား  
 နိုင်မည် မဟုတ်ချေ။ အာရှ နှင့်  
 အာရှ တိုင်း နိုင်ငံ များ ဒီ လူ  
 က် နှင့် ယော ဒီ ချစ်အောင် ရေး  
 တိုက် ဖွဲ့ကို ဖယ် ရှား ဖန် နိုင်  
 မဟုတ်ချေ။  
 လူတို့ တို့ကဲ့ ဖြစ်သော် မှ။ တို့  
 တက်ရှု အစွဲအနော် တို့ကို အာရှ  
 မဇိက်သူ များ သည် အရင်း နှင့်  
 စနစ် တပေါ် အဆုံး အဖြစ်တိုက်  
 ပွဲများ ဥရောပဒ် ကမ္ဘာ သည် အ

စိန်ရွှေဆိုင် နှင့် ကြောင်၊ စိတ်  
 ငါးကန် ကြွသည့်၊ မင်း မဲ  
 ပါဒီ များ ဖြစ်ကုန်ကြ သည်။  
 ဤမင်း မဲ ပါဒီ မိတ်တော် နှင့်  
 ဘယ်လောက် အမြင် တိုကြောင်း  
 သယ်ယောက် သူရဲကောင်း ကြောင်  
 ကြောင်း ကို ယခု အခါ ကျော်  
 တို့ တွေ ဖြစ်နိုင် သည်။  
 လူတို့ ရှေ့သစ် ဝေါင်း  
 ဝေသ မှာ ဒီ သမိုင်း အာရှ  
 တိုက် သည် ကုန်း ဥရောပ  
 တိုက် မှာ ကဲ့ သို့ ယော စိတ်  
 ကူး ဝဲ များ အထွတ် တိုက် ဖွဲ့  
 ဝဲ နေကြ ဖြစ်ဖြစ် သည် ဆို  
 သည်။ အချက်က ကျ စစ်  
 မှတ် အား သမိုင်း ဒီ လာ စေ  
 သ် သတိ။ စိတ်ချက်အား  
 ယုံကြည် မဖြစ် စေသော် မေ။

စာတမ်း အစွဲ၏ အမျိုး -

ယခု ပေါ်ပြုမည်အရာ မှာ နှစ်သက်ရာ နှစ် အစောင့်တို့ -

“တော်လှန်ရေး” သည် အချို့သော စာတမ်း များ နှင့် အစွဲ၏ တောက် နှုတ်ချက်များ ဖြစ် သည်။  
 အစွဲကို သင့်ရဲ့ နှစ်သက် တွင် တွေ့မြင် နှင့် ဖြစ်ပါစေ။ မာကိဝါဒ၏ စာတမ်းအဖြစ်ဖြင့်  
 နှင့် ဖြစ်ပြီး “အရှေ့တိုင်း” နှင့် တော်လှန် ရေး မှတ်တိုင်း များ နှင့် ပတ်သက်သော စာတမ်း  
 တွင် အချက် “ ကျ များ ဖြစ်ပေ သည်။  
 ယခု အချက် တွင် မာကိဝါဒ၏ စာတမ်း ပါးတော် ထဲမှ ပထမ နှစ်တော် နှင့် တော်လှန် နှစ်  
 ပါသည်။ အရှေ့တိုင်း မှ အမျိုး များ များ နှင့် ဖြစ်သူ များ စာတမ်း များ နှင့် တိုက် ဖွဲ့ များ ကို

စတုရန်းပေအထက်ရှိ အမြင့် အောက်ဘက်က နေထိုင်သူများ၏ နေအိမ်များကို ဝေဖန်ပေးရန်အတွက် အစီအစဉ်များ ရေးဆွဲရမည်။

အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အစီအစဉ်များ ရေးဆွဲရမည်။

အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အစီအစဉ်များ ရေးဆွဲရမည်။

အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အစီအစဉ်များ ရေးဆွဲရမည်။

အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အစီအစဉ်များ ရေးဆွဲရမည်။

အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အစီအစဉ်များ ရေးဆွဲရမည်။

အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အစီအစဉ်များ ရေးဆွဲရမည်။

အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အစီအစဉ်များ ရေးဆွဲရမည်။

အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အစီအစဉ်များ ရေးဆွဲရမည်။

အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အစီအစဉ်များ ရေးဆွဲရမည်။

အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အစီအစဉ်များ ရေးဆွဲရမည်။

အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အစီအစဉ်များ ရေးဆွဲရမည်။

အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အစီအစဉ်များ ရေးဆွဲရမည်။

အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အစီအစဉ်များ ရေးဆွဲရမည်။

အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အစီအစဉ်များ ရေးဆွဲရမည်။

\* Junkers - အလယ်ခေတ် မှ စတင်၍ အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် အမျိုးသားများကို ရည်ညွှန်းသည့် စကားစုဖြစ်ပြီး အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် အမျိုးသားများကို ရည်ညွှန်းသည့် စကားစုဖြစ်သည်။

အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အစီအစဉ်များ ရေးဆွဲရမည်။

အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အစီအစဉ်များ ရေးဆွဲရမည်။

အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အစီအစဉ်များ ရေးဆွဲရမည်။

အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အစီအစဉ်များ ရေးဆွဲရမည်။

အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အစီအစဉ်များ ရေးဆွဲရမည်။

အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အစီအစဉ်များ ရေးဆွဲရမည်။



ရဲတော် တိရိစ္ဆာန်ချောင်း အသက်ထင်ရှားရှိစဉ်က

တရုတ်ပြည်ကွန်မြူစစ်ပါတီဟိုသို့ ရေးပေးသောစာ

ပါတီမဟို

ကရုတ်ပြည်ကွန်မြူစစ်ပါတီ

ကျွန်တို့က ၁၉၂၄ ခုနှစ်က ဖန်ကျင်းမြို့တွင် ဖွဲ့စည်းသည့် ကွန်မြူစစ်လူထု  
အဖွဲ့၏ ပထမအဆင့် အဖွဲ့ထံ ဖြစ်ပါသည်။ ၁၉၂၅ ခုနှစ် ဇွန်လ အတွင်း၌ ဖန်ကျင်း  
မြို့ ပါတီ နောက်တန်း ဝါဒီအား ပါတီထံ အဖြစ်သို့ ကူးပြောင်း နှစ်ဆုံး ဖြစ်ခဲ့သဖြင့်  
ထိုအချိန်၌ ချစ် အကုတ်ပြည် ကွန်မြူစစ်ပါတီထံ တွင်းဖြတ် ပါတီထံ ဖြစ်လာခဲ့ပါသည်။

လူမှုရေးများမှာ တရားဝင်ရ မည်ပင် ဖြစ်သည်။ မိမိဝေဆုံး ပြီးနောက် နောက်  
ခိုင်း ကိစ္စများအား ချစ်ဖြင့် ဖွဲ့ ပတ်သက်ပြီး မိမိ၏ ဆောက်ပါကောင်း ဆိုချက်များ အား  
အကုတ်ပြည် မိမိ ပါတီ မဟိုသို့ စာပေးအပ်ကာ ကပ်ပြ အပ်ပါသည်။

- ၁။ ရုပ်ကလပ်ကို ခွဲခွဲစိတ်စိတ်ဆေးပြီး နောက် မီးသင်္ဂြိုဟ် ပစ်ရန်။
- ၂။ အချိုးပြာကို ဆိပ်ဆည်း ဆေးဆေး တွင်းကျ ပစ်ရန်။ ဤသို့မှာ မီးသင်္ဂြိုဟ်  
ပြီးနောက် ဆေးရွက်ရန် ဖွဲ့ပတ်သက်ပြီး မိမိနှင့် ချစ်တော် ချစ်တော်လျှင် တို့  
၁၉၅၆ ခုနှစ်တွင် ဆုံးဖြတ်ထား ဖြစ် ဖြစ်ပါသည်။
- ၃။ ရုပ်ကလပ် အား နောက်ဆုံး ဖွဲ့စည်းပုံ မပြုလုပ်ရန်။
- ၄။ ရှာဖွေ အခင်း အဖွဲ့ မကျင်းပရန်။
- ၅။ မိမိ၏ အထက်ပါကောင်း ဆိုချက်များအား ကြေညာပေး ဖြစ် ဖြစ် မိမိ ကွပ်ကဲ  
ရန် ကြောင်း သတင်းကို အထိသေးရန်။ အကြောင်းမှာ မိမိ၏ အဖွဲ့ တွင်  
ကွန်မြူစစ် ပါတီထံ ကလေးကလေး ဖြစ်သူကို အလုပ်အကျွေး ပြုရာ တွင် အား  
အသက် မရှိဟု ပုဆ ဆောကြောင်း ဖြစ်ပါသည်။ မိမိဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် လုပ်ငန်း  
ဖွဲ့စည်းပုံ ဖွဲ့စည်းမှု မှာလည်း ပါတီ ဖွဲ့ဖြတ်သူက ဆုံးဖြတ်ခဲ့ ဖြစ် သာ ဖြစ် ပါ  
သည်။

အထက်ပါအချက်များမှာ ၁၉၅၇ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁ ရက်နေ့တွင် ရေးထားခဲ့ခြင်း  
ဖြစ်ပြီး ယခု အကြိမ်ဖြစ်ရေးရာတွင် ဆောက်ပါ အချက် ဖွဲ့စည်းမှုကို ဖြည့်စွက် ရေးထား  
အပ်ပါသည်။

- ၁။ မိမိ၏ ဆိုဆောမ အိမ်မှာ ယခင်က ချိန်လျှင် ဖြစ် ဖြစ် အကျွန်ုပ်တို့ ခဲ့သောအိမ်  
ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းအိမ်မှာ အများပိုင် အိမ် ဖြစ်သဖြင့် အများ ဆိုင်ရာ သို့  
ဖြစ်အပ်ပြီး အများ ဆိုင်ရာ အဆောက်အဦ အဖြစ် အသုံးပြု ထင်ပါသည်။  
ဤအိမ်အား သတင်းထံ အထောက်အပံ့ အထိမ်းအမှတ် ၊ ဂေဟာ စာဖွဲ့  
လုံးဝ ခံထားခြင်းဖြစ်။ ဤသို့မှာ မိမိနှင့် ရဲတော် ချိန်လျှင် တို့ အသက်  
ထင်ရှား ခြင်းကထက် ဆန်ကျင်း ခဲ့ ဖြစ် ဖြစ်ပါသည်။

၂။ ရဲဘော် ဦးအောင်လျှင်၏ ဆွေမျိုးများ၊ တူ - တူမ များအား ရဲဘော် ဦးအောင်လျှင်နှင့်  
 ဆက်စပ်မှုကို အကြောင်းပြု ရှိသော်လည်း၊ ရဲဘော် ဦးအောင်လျှင် အပေါ် ထောက်  
 ထားမှု ထောက်ပံ့ပေးခြင်း၊ စည်းကမ်းများ စည်းကမ်းနှင့် စာဆို လေ့လာမှု ပြုစု -  
 ဖောင်၊ ဖောင် စီစဉ်ပေးခြင်း စွမ်းစွမ်း မပြုလုပ်ချေ။ ။ ရဲဘော် ဦးအောင်လျှင်နှင့် ဦး  
 စန်အောင်က ဤ အတိုင်း တရားတော်ကို ကျင့်သုံးခဲ့ပြီး မိမိကလေးနှင့် ဤ  
 အချက်ကို ခြိမ်းခြောက်ထားရာ ထောက်ပံ့ပေးပါသည်။ ဤ အချက်မှာ ပါတီ  
 ၏ လုပ်ငန်း ဖြစ်ကုန်၍ အထူးက အလွန် အရေးပါသော အချက်ဖြစ်ပါသည်။

မိမိတို့နှင့် မည်သည့် ဆွေမျိုး ရင်းနှီးမှု မရှိချေ။ တစ်ဦးတစ်ဦး တွင် တွင်  
 ဆွေမျိုး ယူ၍ ဝမ်းကွဲ တူ တစ်ဦးသာ ဖြစ်ပါသည်။ သူတို့လည်း အလွန် အထိမ်းအမှတ်  
 ဖြစ်ပါသည်။ မိမိတို့ ဆက်စပ်မှုကို အကြောင်းပြု၍ မည်သည့် လျှောက်  
 စွမ်း သို့မဟုတ် ကြံ့ခိုင်ခံ့ခိုင်စေချေ။ ။ အတော်စုံစုံချေ။ ဤ ဖြစ်ရပ်အချက်  
 ကို ထောက်ပံ့သည်အခါ အထက် ဖော်ပြပါ အချက် နှစ်ချက်ကို ထည့်သွင်း ဖော်ပြ  
 ပေးနေပါသည်။

တိရစ္ဆာန်ရှောင်

သူ့ချစ် ချစ်စွာ၊ မိမိလူ ဝေရ ရှောင်လျှင်  
 တစ်ခဲချေသာသည်။

ရှင်ဦးအောင်လျှင်၏ ထောက်ပံ့ချက်ကို  
 ထောက်ထားမှု ပြုခြင်းဖြစ်ပါသည်။

အထွေထွေအချက်  
အပညာရရှိရေးအတွက်

အထွေထွေအချက်

ပျော်ရွှင်စရာ  
ပညာရရှိရေး

ထူးဆန်းဆုံးအထွေထွေအချက်  
ကောင်းစွာ သိမြင်ကြတာကတော့  
"ပျော်ရွှင်စရာအတွက် သဘောထားအဆင်မပြေ"  
ဆိုတဲ့ စာချုပ်ပဲ။ ပျော်ရွှင်စရာအတွက် ဆုံးမိ  
တတ်ရမယ်ဆိုရင် ပြစ်ကုန်တတ်ရမယ်။  
ဒီလိုပဲ ပျော်ရွှင်စရာအတွက် သဘောထား  
အဆင်မပြေတာ အထွေထွေအချက်ပဲ။  
ဒီလိုပဲ ပျော်ရွှင်စရာအတွက် သဘောထား  
အဆင်မပြေတာ အထွေထွေအချက်ပဲ။  
ဒီလိုပဲ ပျော်ရွှင်စရာအတွက် သဘောထား  
အဆင်မပြေတာ အထွေထွေအချက်ပဲ။



အထွေထွေအချက် -  
( ၁၉၅၆ ) ။ အထွေထွေအချက်ပိုင်း -  
ပျော်ရွှင်စရာအတွက် သဘောထားအဆင်မပြေ  
တာ အထွေထွေအချက်ပိုင်း ( ၁၉၅၆ ) ။ ပြစ်ကုန်တတ်  
ရမယ်ဆိုရင် ပြစ်ကုန်တတ်ရမယ် ( ၁၉၅၆ ) ။  
အထွေထွေအချက်ပိုင်း ( ၁၉၅၆ ) ။ နှစ်စဉ်  
ပျော်ရွှင်စရာအတွက် သဘောထားအဆင်မပြေ  
တာ အထွေထွေအချက်ပိုင်း ( ၁၉၅၆ ) ။

အထွေထွေအချက်ပိုင်း ( ၁၉၅၆ ) ။ အထွေထွေ  
အချက်ပိုင်း ( ၁၉၅၆ ) ။ အထွေထွေအချက်ပိုင်း  
( ၁၉၅၆ ) ။ အထွေထွေအချက်ပိုင်း ( ၁၉၅၆ ) ။  
အထွေထွေအချက်ပိုင်း ( ၁၉၅၆ ) ။ အထွေထွေ  
အချက်ပိုင်း ( ၁၉၅၆ ) ။ အထွေထွေအချက်ပိုင်း  
( ၁၉၅၆ ) ။ အထွေထွေအချက်ပိုင်း ( ၁၉၅၆ ) ။  
အထွေထွေအချက်ပိုင်း ( ၁၉၅၆ ) ။ အထွေထွေ  
အချက်ပိုင်း ( ၁၉၅၆ ) ။ အထွေထွေအချက်ပိုင်း  
( ၁၉၅၆ ) ။ အထွေထွေအချက်ပိုင်း ( ၁၉၅၆ ) ။

ပြည်ထောင်စု  
အထွေထွေအချက်ပိုင်း  
အထွေထွေအချက်ပိုင်း  
အထွေထွေအချက်ပိုင်း









စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ကုလသမဂ္ဂ ပဋိပက္ခ ဓာတ်ငွေ့ဟာ အလုပ်အကိုင် အလားအလာ ချုပ်နှောင်ခြင်းကြောင့် ကုန်ပစ္စည်းများကို ဝယ်ယူခြင်း အစီအစဉ်များ ချုပ်နှောင်ပေးခြင်းဟာ အလုပ်အကိုင် ချုပ်နှောင်ခြင်းကြောင့် ဆိုရာမှာ ချုပ်နှောင်ထားခဲ့ပါတယ်။ ဒီအခါမှာ ဖြစ်တော်မူ ကုန်ပစ္စည်းများကို ဆက်လက် တင်ပို့ခြင်း မပြုဘဲ ထားခဲ့ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂ ပဋိပက္ခ ဓာတ်ငွေ့ဟာ အလုပ်အကိုင် ချုပ်နှောင်ခြင်းကြောင့် ဆိုရာမှာ ချုပ်နှောင်ထားခဲ့ပါတယ်။ ဒီအခါမှာ ဖြစ်တော်မူ ကုန်ပစ္စည်းများကို ဆက်လက် တင်ပို့ခြင်း မပြုဘဲ ထားခဲ့ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂ ပဋိပက္ခ ဓာတ်ငွေ့ဟာ အလုပ်အကိုင် ချုပ်နှောင်ခြင်းကြောင့် ဆိုရာမှာ ချုပ်နှောင်ထားခဲ့ပါတယ်။

လူမျိုးရေး အရ ခွဲခြားထားတဲ့ ၂၃ ဝေ များကို ခိမ်းခိမ်း ထားဆဲ ပြီးသေး တဲ့ အချို့ တော် ဝိုင်း ဖြစ်နယ်များ အကြား မှာ တရုတ်ကုန်ပစ္စည်း အစေ့အစပ် ဖြစ်တော်မူ ကုလသမဂ္ဂ ပဋိပက္ခ ဓာတ်ငွေ့ဟာ အလုပ်အကိုင် ချုပ်နှောင်ခြင်းကြောင့် ဆိုရာမှာ ချုပ်နှောင်ထားခဲ့ပါတယ်။ ဒီအခါမှာ ဖြစ်တော်မူ ကုန်ပစ္စည်းများကို ဆက်လက် တင်ပို့ခြင်း မပြုဘဲ ထားခဲ့ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂ ပဋိပက္ခ ဓာတ်ငွေ့ဟာ အလုပ်အကိုင် ချုပ်နှောင်ခြင်းကြောင့် ဆိုရာမှာ ချုပ်နှောင်ထားခဲ့ပါတယ်။

က ဆင်ခြင်သုံးသပ်နိုင်တဲ့ စာချုပ်တရပ် အဖြစ် ဖော်ထုတ်ခြင်း လို ပြုလုပ် ဖြစ်တော်မူ ကုလသမဂ္ဂ ပဋိပက္ခ ဓာတ်ငွေ့ဟာ အလုပ်အကိုင် ချုပ်နှောင်ခြင်းကြောင့် ဆိုရာမှာ ချုပ်နှောင်ထားခဲ့ပါတယ်။ ဒီအခါမှာ ဖြစ်တော်မူ ကုန်ပစ္စည်းများကို ဆက်လက် တင်ပို့ခြင်း မပြုဘဲ ထားခဲ့ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂ ပဋိပက္ခ ဓာတ်ငွေ့ဟာ အလုပ်အကိုင် ချုပ်နှောင်ခြင်းကြောင့် ဆိုရာမှာ ချုပ်နှောင်ထားခဲ့ပါတယ်။

လူ့အဖွဲ့အစည်း သဘောတူ စီမံချက် တရပ်ကို ဆီးခိတ်ပွတ်တော်မူ စာတစ်ပုဒ် ဖြစ်တော်မူ ကုလသမဂ္ဂ ပဋိပက္ခ ဓာတ်ငွေ့ဟာ အလုပ်အကိုင် ချုပ်နှောင်ခြင်းကြောင့် ဆိုရာမှာ ချုပ်နှောင်ထားခဲ့ပါတယ်။ ဒီအခါမှာ ဖြစ်တော်မူ ကုန်ပစ္စည်းများကို ဆက်လက် တင်ပို့ခြင်း မပြုဘဲ ထားခဲ့ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂ ပဋိပက္ခ ဓာတ်ငွေ့ဟာ အလုပ်အကိုင် ချုပ်နှောင်ခြင်းကြောင့် ဆိုရာမှာ ချုပ်နှောင်ထားခဲ့ပါတယ်။



ကယ်လီမှကျော်လွှားလီမရ  
 တံတံတိုင်းဖြင့်ကြီး တစ်ကိုး  
 ထောင်ပြီး ပြည်ထောင်စုပွင့်ပြည်  
 ထောင်စုပွင့်စေ့ကို အမေရိ  
 ကန် အကျိုး စီးပွားနဲ့ မကျော်စဉ်  
 တံတံဖြင့်ဖြည့်ဆိုင်ရာ ယူ  
 အစဉ် အရေး သဘော အ  
 စဉ် ချက်စာ  
 ရဲ့ ရန် က  
 ကာ ကွယ်  
 လေးထပ်ပါ  
 တယ် ဒီထဲ  
 ဖြာ ကီးအိ  
 သဘော တူ

အမေရိကန် အကျိုးစီးပွားနဲ့ မကျော်စဉ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ  
 တံတံဖြင့်ဖြည့်ဆိုင်ရာ ယူ အစဉ် အရေး သဘော အ  
 စဉ် ချက်စာ ရဲ့ ရန် က  
 ကာ ကွယ်  
 လေးထပ်ပါ  
 တယ် ဒီထဲ  
 ဖြာ ကီးအိ  
 သဘော တူ

ကျော်စဉ် တိုက် ခိုက် ဖြော  
 ဖြာ နေပါတယ်။ ကာကယ်တော  
 တရုတ်ပြည် ရဲ့ လူ့အစဉ်  
 အရေး "အခြေ အနေ ဟာ  
 သယ်တယ် အတော် များ များ  
 ဖြာ အမေရိကန် ပြည်ထောင်  
 စုထက် သာလွန် ပါ တယ်။"

ရှင်ရဲ့ ဒီရဲ့ ဝိုင်းရဲ့ အစဉ်  
 လက် ဖြတ် ရေး ဝိညာ ဝေတ ခိုင်  
 ငါ့များ ကျ ရောက် ဖြ ဖြာဖြစ်  
 လို့ ခုလို အာဏာပိုင် ဖြော ဝိ ဖြစ်  
 ဖြစ် ပါ တယ်။ ဒီ သဘော တူ  
 ညီ ချက် အစဉ် ပါဝင် သူခိုင်  
 ငါတိုင်ရဲ့ ရဲ့ အစဉ် ရဲ့ ကို  
 ပျာ အ  
 စဉ် အရေး  
 ကျား နဲ့  
 ဖောက်ဖျက်  
 ပါ တယ်  
 လို့ စွပ်စွဲ  
 တွဲပျောက်

ညီချက် များ သည်း ပါဝင်  
 ပါတယ် ) အမေရိကန် အ  
 ကျိုး စီး ပွားနဲ့ မကျော် စဉ်  
 တံ တယ် အပြည် ပြည်ဆိုင်  
 ရာ အစဉ် ဖြာ အမေရိကန်  
 ပြည်ထောင် စု အစဉ် အ  
 သုံးဖြာ နဲ့ မကျော် လို့ ပါ  
 ဝါ ခိုင် ကံ က နှစ် ဖြစ် ပါ  
 လေး ထပ် ပါ တာ ဖြစ် ဖြစ်  
 ပါ တယ်။ အခြား ခိုင် များ  
 ကတော့ အချုပ် ဝါ ခိုင် ကို -  
 လက် ဖြတ် ရေး ထိုး ပြီး ဝါ  
 ခိုင် တံ ဖြိုင် ချက် ဒီ တံ ဖြိုင်  
 ပါ တယ် များ ကို လေး ထပ်  
 လိုက် အစဉ် ဖြော အစဉ် က  
 ဖြိုင် တိုင် စုဝေ များ ကို  
 လေ့လာ ပျာ အားဖြင့် ဖြိုင်  
 စင် လေး ဖြာ ပါ တယ်။ အမေ  
 ရိကန် ပြည်ထောင် စု ကတော့  
 တစ် တစ် ဝေ အား ခိုင် များ  
 ဖြစ် ပါ တယ်။ အမေရိကန် က  
 အချုပ် များ ဟာ အမေရိ  
 ကန် စု ဝေ အစဉ် စု ဝေ ပုံ  
 ပွင့် ခဲ့ ပြန် တွင်း စုဝေ များ  
 ရဲ့ လက် အောက် ဝိ ဖြစ် ရမယ်  
 လိုက် အစဉ် ဖြိုင် တောင်း ဆို  
 ထား ပါ တယ်။

တရုတ်ပြည် ရဲ့ ရာဇဝတ် ဖြာ ဖြစ်  
 ပွား နဲ့ ဟာ တကမ္ဘာ လုံး တွင်  
 အစဉ် ဆုံး ဖြစ် ပါ တယ်။ အမေ  
 ရိကန် ဖြာ တော့ ပျာ ထက် ဖြာ ဖြစ်  
 ဖြိုင် စု ဝေ များ ယခင် တော  
 ဝါ သုံး စု ဖြိုင် ရဲ့ ကျား ထိန်း ဖြိုင်  
 ပျာ ဖြိုင် စု ဖြိုင် စင် ရာ ခေ  
 ဝတ် ဖြာ များ ဖြာ တကမ္ဘာ လုံး ဖြာ  
 အစဉ် ဆုံး ဖြစ် ပါ တယ်။ အမေ  
 ရိကန် ဖြိုင် ဒီ ရာဇဝတ် စု များ  
 ဟာ အမေရိကန် ပျာ ဖြိုင် များ  
 စွာ စီ အထက် ကို ဝတ် ဖြိုင်  
 နေ ပြီး သူတို့ ရဲ့ လူ့ အစဉ် အ  
 ရေး များ ကို လည်း ကျား ကဲ့  
 နှက် စင် နေ ပါ တယ်။ အမေ ရိ  
 ကန် ဟာ ခု ဖြိုင် ခိုင် အပြည်  
 ပြည် ဆိုင်ရာ သဘော တူ ညီ ချက်  
 ၂ ရက် ကို လက် ဖြိုင် ထိုး ဆို  
 ဖြိုင် တိုက် ခဲ့ ရဲ့ သာမက အမေ  
 ရိကန် တိုက် ပျာ အစဉ် အရေး သ  
 ဘော တူ ညီ ချက် ( အမေ ရိ  
 ကန် တိုက် ဖြိုင် ၂၀ ကျော်  
 ပါဝင် ပြီး အပြည် များ လက်  
 ဖြိုင် ရေး ထိုး ဝိ ဖြိုင် အပြည် များ  
 အာဏာ သာမ တယ် ) ကို စည်း  
 အစဉ် ဖြိုင် ဖြိုင် ဖြိုင် ဖြိုင် ဝိ  
 သဘော တူ ညီ ချက် ဖြာ အစဉ်  
 ဖြိုင် တိုက် များ ထိုး လိုက် တာ  
 နဲ့ အမေရိကန် တိုက် လုံး ဆိုင်  
 ရာ ပျာ တစ် နှစ် အရေး ကော်စ

ညီ ချက် ဖြာ ရင် ကော် မ  
 ဖြိုင် အစဉ် စု ဝေ စင်  
 ထေး ဖြာ များ ဖြာ လုပ် -  
 ဖြိုင် ဖြာ ဖြိုင် ပါ တယ်။  
 ကမ္ဘာ လုံး ဖြာ ဖြိုင် များ  
 ထေး ရာ ဝေ တံ ဖြိုင် ဖြိုင်  
 များ စိုး ဝိ ဝေ ဖြိုင် အမေ  
 ရိကန် ပြည် ထောင် စု အ  
 ရေး စီ လို စု ဝေ စင်  
 ထေး များ များ ကို ဝိ ဖြိုင်  
 စွမ်း မြို့ ပါ တယ်။  
 အိ ကျိုင် စွာ တံ  
 တရုတ် ပြည် ဟာ အပြည်  
 ပြည် ဆိုင် ရာ ပျာ အစဉ်  
 အရေး သဘော တူ ညီ -  
 ဖြိုင် များ သား လက်  
 ဖြိုင် ရေး ထိုး အစဉ်  
 ဖြိုင် ဖြာ ဖြာ အမေရိ ကန်  
 ပြည် ထောင် စု ရဲ့ ဖြာ ကို  
 တရား ကြီး ရောက် နေ  
 ပါ တယ်။ ခု ဝေ စု ဝေ  
 က ဖြိုင် တရုတ် ပြည် ဟာ  
 အပြည် ပြည် ဆိုင် ရာ ပျာ  
 အစဉ် အရေး သဘော  
 တူ ညီ ချက် ( ၅ ) စု  
 ကို လက် ဖြိုင် ရေး ထိုး  
 စိုး ၊ အစဉ် ဖြိုင် ဖြိုင် ပါ  
 ဝင် ထောင် စွာ ဖြိုင် ဖြိုင်  
 ဝိ ပါ တယ် အမေရိ ကန်  
 ပြည် ထောင် စု က တော့

၂။ အချို့ ထော အမေ  
 ရိကန် များ က တရုတ် ပြည်  
 ရဲ့ လူ့ အစဉ် အရေး ကို





ဒီဇင်ဘာ ၃၀ အထူး

ပထမဆုံးအကြိမ်



ကမ္ဘာ့ကလေးများရန်ပုံငွေအဖွဲ့ အစီရင်ခံစာအတွက်

ပထမအကြိမ် ဖြစ်ပွားရေး အစီရင်ခံစာ

အကျဉ်းချုပ်

အစီရင်ခံစာ၊ ဇာတ်လမ်း။ ။ ဗမာပြည်-  
 ဖြစ်ပွားရေးနှင့် ခိုင်ခံ့ရေး ဖန်တီးရေး  
 ဖြစ်ပွားရေးများကို ရပ်စဲပြီး ခိုင်ခံ့စေရန်  
 ရုံးပစ္စည်း အဖွဲ့တရပ် ရရှိရေး အ  
 တွက် ဒုတိယ အစိုးရအား ဖိအား  
 ပေးပေးရန်အတွက် ဖွဲ့စည်း တွင် ကူညီ  
 ရှေ့တန်း ဖြစ်ကာ ပါဝင် ဆောင်ရွက်နေ  
 ဖြစ်သည်။

ကူညီပေးမှု လျှို့ဝှက်ရေး ကော်မတီအဖွဲ့  
 ဝင် (၁၅) ဦးပါ အဖွဲ့ဝင် ပြုစုပေးခဲ့  
 ပါက ကူညီပေးမှု ဖြစ်ပွားရေး အ  
 စီရင်ခံစာအတွက် ခိုင်ခံ့ရေးနှင့် ဝမ်းချမ်း  
 အကျိုးအမြတ် ရန်ကင်းစွာ အကြား နှစ်  
 ဝယ် (၄၀) ကျော်ဖြင့် တိုက်ခိုက်  
 ဖွဲ့စည်း တစ်စုံတစ် ချင်း အကြွယ်  
 ဝင်ပေး ခြင်းကို ကမ္ဘာ့ အဆင့် ရှေ့  
 ဆုံး ခိုင်ခံ့ရေး အဖွဲ့အစည်း ကျောက်  
 ကျားစေခံ့ သည့် ဗမာ့ခိုင်ခံ့ရေး အဖွဲ့ဝင်  
 ဝယ် ခြီး ဆုံးပေး အဖွဲ့ ဝယ်ဆောင်  
 ဆောင် အဖွဲ့အစည်း ခိုင်ခံ့မှု တုံ့ပြန် နှင့်  
 တရား ဖြစ်ကလေး လိပ် စသည်။

ဤ အစီရင်ခံစာကို ကူညီပေးမှု က  
 ပေးစား ရန်ပုံငွေ အဖွဲ့က ရေးဆွဲ

ရန်ကင်း၊ ဗြိတိသျှ၊ ။ ဖြစ်ပွား  
 ခြင်း နှင့် ဗမာ့ အာဏာ ဖြစ်ပွား  
 သည့် နှစ်ပေါင်း ၃၀ အတွင်း  
 ပထမဆုံး အကြိမ် အဖွဲ့ဝင်  
 ခိုင်ခံ့ရေး အဖွဲ့ အစည်း  
 တစ် နှစ် အဖွဲ့အစည်း တွင် ခွဲ  
 ခွဲ လွှဲပြောင်း ပေး ပြန်  
 သည့် အဖွဲ့ ဖွဲ့စည်း တွင် ဝင်  
 တွင် အာဏာ ထိန်း နှင့် အ  
 အစီရင်ခံစာ ဖြစ် ခြင်း တွင်  
 ဖြစ် " ဝမ်းချမ်း ပစ္စည်း တွင် "

ဖွဲ့ ဝင် (၁၅) ရက်အတွင်း အထွေထွေ  
 အဖွဲ့အစည်း နှင့် ချုပ် အဖွဲ့အစည်း ဝင်  
 ပေး ခြင်း စသည်။ တစ်စုံတစ် ချင်း ကူညီပေးမှု  
 အဖွဲ့အစည်း နှင့် အဖွဲ့အစည်း နှင့် အဖွဲ့အစည်း  
 နည်း ဤ အစီရင်ခံစာကို ပြုစု လုပ်  
 စုစေ ခဲ့ သည်။ ဇာတ်လမ်း (၁၃) တွင် ဤ  
 ဂေဟစနစ်ကို ဆွေးနွေး ရန် ပထမဆုံး အဖွဲ့  
 အဖွဲ့ တရား ကျင်းပ ခဲ့ သည်။ ဗမာပြည် ခိုင်  
 ခံ့မှု အဖွဲ့အစည်း နှင့် ခိုင်ခံ့ရေး နှင့် အစီရင်  
 အစီရင်ခံစာကို နည်း ပါဝင် ဆွေးနွေး ရန် ဖိတ်  
 ခေါ် ခဲ့ သည်။

ဇာတ်လမ်း အ







ဆစ်ချပ်စ်-တောင် ဂျယ်ကာ ဝိဒါးကပေးခြင်း။

တစ်ကောင်၊ ဝေလ။ ။ ဂျယ် ခိုင် နှင့် နိုင်ခြားရေး သို့ ငြား ကျိုး ဖြိုး ဆိုင်တို့ အား ခိုင်ခြား ရေးသိကြီး ခိုးဆုံးရော် က " ဆီအောင်ဆေး စုကြည် မှာ ခိုင်တော် လိုခြေ ရေး ခ် အန္တရာယ် ဖြစ် သည်။ ဤ ခိုင် ခြင် ခြင် ထွက် သွား မှ ဝှေ့ ပါးသား နှင့် တွေ့ ခိုင် ခြင် ဖြုတ် ပုံ " ဟု အဖြေပေး လျက် ဖြား ကြောင့် တိုက် ယုံ သည် ရှစ်ရပ် သို့ တစ်န့် အခြောက် အများ ရှေ့ထိ သို့ သည်။

၎င်း တို့ အာဏာ တရားစွာ ခပ် အတိုင်း ခြီးပေးခြင်း နှင့် ရှေးဦး ခိုးသော ယခင် ဂျယ် ကပ် ရယ် ခိုးမိကပ် ပါးစီ၏ လက်ယာ ရိုက် နှင့် ခိုင်ရပ် သည် အတိုင်း ခ် အတိအ တာ လုပ်ငန်း ဆုံးရှုံးခြင်း ဝါးလို့လ် (WACOAL) ဆိုသူ လို ပါး သည်။ အား ကျယ် ရှာဖွေ ခပ်ဝတ် တစ်ဝတ်ကပ် ပြီး ခြီးပေးခြင်း အပေါ် ဝါးကား လေး ဣ သည် - ဖောခကား ဖြော တက်သော အတတ်ပညာ ချင်များပညာ ခြင်သော သည်။ ချိန် ထေးထေး ထေ အာဏာ ဣ ပျာ လျက် သည် နှင့် ဂျယ် ခိုင် အား ပျာ ချိန် ထားရေတာ နှင့် တာ ခါး ခါး ခါး သံအောက် ခြီး ထဲထဲ ကို ရှေးယူ ရှေ့ ဆုံး ခြီး မဟာပြန် အခြေပြင်း - " ချိန် ဆွတ် ခြီး သေး ရှေ့ စံ လက်ထက်တွင် အဆက်အခံ အရပ်ရပ် လှို ခြေ ခြင်း ခြင်း ခပ် မှ မှ ဂျယ် အခြား ရက ပျော်အိ ခြောင့် " ပြောပြလျက် သည် ဟု သိရ သည်။

အသမိုင်းတော် တို့ ခြင်း ပြည် တစ်စား ရှေး သာဓာန

ဆစ်ချပ်စ်၊ ဝေလ။ ။ အစေ ချိ မှ ခြင် ထောင် စုသည့် အား ခပ် ခပ် ခပ် ဝေ သော တွင် ယခင် က ခါး သို့ ခပ် အခြေခံ ခပ် အများ ထား ခြင်း ဖြား ထက် တိုသော ခြ် ခြ် ရေး အချက် အလက် များ မှ အသုံး ပြု နှင့် ရှေး မှီ ခြောင်း လို ဆောင် ရွက် လာ သည်။  
အစေ ချိ ကန် စံ ဝါး ဝါး စိတ် ထော ထော ဝါး ပျတ် ဖြစ် သူ ဆွတ် ချိန် ဆွတ် ခြ် ဘား (ADMIRAL ROBERT LARSON)

က ခိုင် ခြား တတင်း ထောက် များ အသင်း တွင် ဖြော ခြား ရာ ခြ် " ဂျယ် တော် တို့ အခြေ ခ် ခြ် ခြင် သော ရှေး ချိန် တွင် ဖြစ် ရှာ လက် ခြစ် ခြ် လာ

ကံ၊ စံထွက် အများ ကြီးအဆင့် ဖြေ လာ ပါ တယ် " ဟု ထည့် သွင်း ဖြော ခြား သွား သည်။  
သူ သော အချို့ ခြီး ခြင်း ၂၀ မှ ခြစ် သွား ရေး ထိန်း ထိန်း ရေး တပ် ခြ် များ ထား ခြ် ခြ် ၎င်း တို့ အစေ ချိ ကန် တပ် ရှား အခြေ ခြင် ကိုယ် တိုင်း ခင် မှ မှ အများ ကြ် ထော တခြေ ရာ မှ အဆင့် ဆင် ခြ် ခြ် ခြ် ယင်း ခြ် ၂၀ တပ် ခြ် စား အထောက် အကူ ပြီး ဝေလ သည်။

# သုတေသန

၇။ အထက်ပုဂံတော်ကို စစ်ချာပူဇော်က  
 ပျဉ်းပိုးနေတယ် အိုဏာဟာ ပုဗ္ဗသီဟိုဠ် ။  
 နိုင်ငံတော်ခြင်း ခုခံရေး ဆိုင်း ဆိုင်းရေး  
 ဆောင်ရွက်  
 ထိုင်း မြန်မာ့ ခုခံရေးကို အပိုင်ပိုင်  
 ဆိုင်းပိုင် ပုဂံတော် နေရာ (၂၅၅၁)  
 အထက် နေရာပေး ရန် စစ်ခေါင်းဆောင်များ  
 ထံ စာ ချိထားကြောင်း စစ်ရေးဆရာ ပြောကြား ချက်

၈။ ယုသင်းပေါင်း ၃၀၀၀ ပုဂံတော်မှာ  
 အထက်ကို ကိုယ်စား ပြု မှု ပုဗ္ဗသီဟိုဠ် ပျဉ်း  
 ပျဉ်းနေကြ ဆိုင်းမှာ  
 ဒီပူ ငါးပေဟာက ဟာ ပုဗ္ဗသီဟိုဠ်ကို  
 ဂရုစိုက် ပြီး မလိုက် ဆိုင်း ခုခံ အစစ် တွေ  
 ပြေး နယ် နေကြ ပါတယ် ။  
 ထိုင်း နေရာ နှစ်ရှား ချွဲခေါင်း ဆောင်  
 ခေါက်က ပုဂံတော် ပါပီ ။  
 နိုင်ငံတော်ခြင်း ခုခံရေး ထိုင်း ဆိုင်းရေး  
 နောင်စီတွင် ပါခဲ့တော့  
 ငါ့ခြံ ငါး ခြံ ထံ ပေး စာ ချ ။

၉။ ဂျပန်အစိုးရ နှင့် အိန္ဒိယတော်စွာများ  
 ဆေးပျက်စား အစဉ်အား ၈၀၀၀  
 အထက် တစ်ပါး  
 အိန္ဒိယတော်စွာများ ဆေးပျက်စား  
 အစဉ်အား ၈၀၀၀ နှင့် အစဉ်အား  
 မဟုတ် နိုင် ခဲ့ ကို ပါ တ် ။  
 ချွဲခေါင်း  
 ဟာပူဇော်ခြင်း ဦး စွာရေး ဆုပ်ခွဲခြင်း ကို တစ်ဆောင်သူ  
 သဘာ ခွဲပေးရန် ကို တာကြောင်း  
 ပေါင်းပေး ကုန် ၁၀၀၀၀ (တစ်သိန်း ဝယ် ခိုး ဝါး)  
 လက်ဆောင် ပေးရ ကြောင်း  
 သတင်းဆောင် မှား အား  
 ပြောကြား ချက် ။

၁၀။ ကံဆိုး ချစ်တော့ စစ်တပ်ထဲမှာ ကိုဘဲ  
 နိုင်ငံတော် ကို ပျဉ်း ပြေး ပေါ်လာရင်  
 အာဏာ ဝါဒ နှင့် နိုင်ငံတော် ကို ယူ ဆဲတဲ  
 အကြံပြု နှင့် အစဉ်အဆက် ပါတယ် ။  
 ကား လျှင် အစဉ်အဆက် ပါရန် ။  
 အာရုံ စိုးစား သဘာ  
 စစ်တပ် အာဏာဝါဒ နှင့် အစဉ်အဆက် ပါရန် ။

၁၁။ ဒီဒေါက်တာက ၁၉၄၀ ဟာ  
 မဟုတ် ကား နှင့် နိုင်ငံတော် ကို ကို နိုင်ငံတော်  
 ကို မယ်ကို ယင်နေစေ ပုဗ္ဗသီဟိုဠ် တော်  
 အား -----  
 အိန္ဒိယတော်စွာ မဟုတ် ကျား ။  
 ရောဘတ် စတင်ရေး  
 ရှေး နိုင်ငံ ဆိုင်ရာ အစဉ်အဆက် ဆဲ တာတော်  
 ရှေး နိုင်ငံ တော် ကို နှင့် နိုင်ငံ တော် က  
 ပေးပေး အကူ အညီ ခေါ်လာ ကုန် ၂၅၀၀  
 နိုင်ငံတော် နှင့် ပြောကြား ချက် ။

၁၂။ အစိုးရက အစဉ်အဆက် နိုင်ငံတော်  
 လက်နက် တောင်း ချွဲ နှင့် တော် ကို  
 တာပူဇော် နှင့် နိုင်ငံတော်  
 ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက် ပြု အစား သူဟာ  
 ဒီအစား လက်နက် တောင်း ချွဲ နှင့် တော်  
 အစဉ်အဆက် တော်စွာ နှင့် ဆောင် နေတယ် ။  
 ဤရက် အိန္ဒိ  
 အစဉ်အဆက် ဆိုင်းခိုက် အစဉ်  
 အစဉ်အဆက် လက်နက် တောင်း ချွဲ  
 ပေါ်လာ ကို စေဖန် ချက် ။

၁၃။ ဂျပန် နိုင် နိုင်ငံတော် တွေ အစဉ် တော်  
 အစဉ်အဆက် နိုင်ငံတော် ကို တော်စွာ  
 ကိုယ်ကို ကို နိုင်ငံတော် နှင့် တော်  
 အစဉ်အဆက် အစဉ်အဆက် တော်  
 နိုင်ငံတော် မဟုတ် နှင့် နိုင်ငံတော်  
 အစဉ်အဆက် အစဉ်အဆက် တော်  
 ဂျပန် နိုင် ကို  
 တောင်း တော် ကို မဟုတ် နိုင် ကျား ။  
 ပါရာ နိုင်  
 ယခင် ဝါဒ နိုင် သဘာ အစဉ်အဆက်  
 ပြောရေး ဆို နိုင် နိုင် ။





**ပြည်သူ့အာဏာ**  
 ပြည်သူ့အာဏာ အမှတ် ၉ ဟု ခေါ်ဝေါ်တတ် ရေးရာ ၊ သဘောတရားရေးရာ ၊ ပညာရေးဆောင်းပါးများ နှင့်ဆိုင် ဆက်သွယ်တော်မူပါ တယ်။ ဒါပေမယ့် ပြည်တွင်း ရေးဆောင်းပါးတွေကို ကောင်းပေးပြီး များများထုတ် ခေပိုင်ပါတယ်။ နောက်ဖြိုး ဒါတွေဟာ လက်တွေ့နိုင်ငံ ရှေးပြဿနာတွေဖြစ်တဲ့ အထက် လူမှုကို ဖျောင်းဖြူ နားရွာ ဆွဲဆောင်သိပ်မလွယ် တဲ့။ လူမှုလက်ဝဲနိုင်တဲ့ နှင်း ပြဿနာပါပဲ။ အရေးအသား များဖြစ်ဖို့အရေးကြီးပါတယ်။

**ရုရှင် (၇) အမျိုးအမည်**  
 ရုရှင် ၇ ရက် အမှတ် သုံးဆယ် ပြည်ကို သစ်လျှံ ဖွဲ့ အစိတ်အပိုင်း ဖျော်ဖြေပါပဲ ၊ ဆိုပြီး ဝက်ထဲ အောက်ထိ ချိတ်ဆွဲမိတာ - ပြည်သူ့အာဏာ အမှတ် ၉ ကို ဒီအစိတ် အပိုင်း အဖြစ် ဝုတ်ချိတ် ခိုင်းတာကို တွေ့ရ တော့ ဗု ဝိတ်ပေါ့ပါး သွားမိတယ်။ ။

- ပြုပြင်ဆင်ရာ -**
- ▲ ဂျပန်စာအုပ်များဖြင့် ဖြစ်ပါသည်။
  - ▲ (က) သက်ပို အကျယ်တကျင့်တော်မူထား ဆင်တယ်။
  - ▲ (ခ) ဂျပန်မှာ အစိုးရအဖွဲ့ကို အစွဲပြုစေရန် မကောင်းသောအဖွဲ့။

**ဒီဇိုင်းအချိန်မှာ**  
 ဒီနေ့လို ပြည်တွင်း ပြည်ပဘ ခေတ်စားမှာ အက်စ်ဝါဒ၊ နီဒါဝါဒ ၊ ခေတ်စား အထူးအဆီ ရပ်တည် ချက်နဲ့ ပညာရေးရှေ့ဆောင်တဲ့ ဘာ နယ်တင်တင်ဟာ လွန်မြင့်မီဝါဒ အရေးတော်ပုံ အစွဲပြု လမ်းပြကြယ် တံခွန်ဖြစ်ဖြင့် ချစ်အားကိုးပေးနေ ဖြစ်ပါပဲ။  
 အာသာဖြင့် စာလုံးများ၊ အ မှတ်နားများကို ဂျာနယ်ရဲ့ ကိုယ် ဖြစ်တယ်။ ကိုယ်ဖိုင် စကားလုံး များ အဖြစ်ဆုံး စွဲဖူးအာဏာခံ အစွဲ ပါ တယ်။ ပါတီဗဟိုက တရားရန်လုံး ထုတ်ပေးတဲ့ အာသာဖြင့် တင်တင်ဆွဲ ထိက အသုံးအနှုန်းများကို အာဏာ နှုံးစွဲသင်တယ်လို့ သိပါတယ်။

**အထူးအဆီအကျင့်အကျင့်**  
 ပါတီတစ်ဆောင်ရေးလမ်းစဉ် ထိက အစိုးရ ၃ ပါ "ပါတီ" ကို အထူးအဆီ အကျင့်အကျင့် ဆောင် ရေးအစိုးရကို ထုတ်ပေးပေးပေး ပေးပေးလို့ပါသည်။  
 ရေရှည်တော်လှန်ရေးကို မလွှဲမသွေ ဖြိုးဖြိုး ချိတ်ဆွဲ ချိတ် ဆွဲရင် ဒီပြဿနာဟာ ဆန်းစူးရှာ လာတာဆောင်တယ်လို့ ပညာဆိုင်လို့ ပါပဲ။ ။

# ပါတီဗဟိုကျောင်း (၁၉၀၆ ခုနှစ်)

## နိုင်ငံရေးအကျဉ်းချုပ်

### ဟောပြောချက် - ၄

သွားရန် ခုနှစ်က မြန်မာနိုင်ငံ ပါတီဗဟို၏ အစည်းအဝေးတွင် ကျင်းပခဲ့သော နိုင်ငံရေး အကျဉ်းချုပ် ဟောပြောချက် (၁) (၂) နှင့် (၃) တို့ကို ယခုအခါ ရေးသား ဖြန့်ချိပေးသော စာအုပ်များတွင် ပြန်လည် ရေးသား ဖြန့်ချိပေးခြင်း ဖြစ်သည်။ ဤအစည်းအဝေးကို ရောင်းချရေးနှင့် ပတ်သက်၍ မှတ်တမ်းများကိုပါ ရေးသားပါမည်။

#### ဟောပြောချက် « ၄ »

#### အစည်းအဝေး အကျဉ်းချုပ်အကျဉ်းချုပ်

အစည်းအဝေးနှင့် ဆက်သွယ်လုပ်ငန်းသည် အစည်းအဝေး တစ်ခုချင်း ရရှိရေးနှင့် ဆက်သွယ် ဖြစ်ပေါ်စေရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရမည်။ အစည်းအဝေးနှင့် ဆက်သွယ်လုပ်ငန်းသည် အစည်းအဝေးကို ဖြစ်ပေါ်စေရန် လိုအပ်သည်။

#### ဟောပြောချက် « ၅ »

#### အကျဉ်းချုပ် အစည်းအဝေးအကျဉ်းချုပ်အကျဉ်းချုပ်

အကျဉ်းချုပ် အစည်းအဝေးအကျဉ်းချုပ်အကျဉ်းချုပ်သည် အစည်းအဝေးနှင့် ဆက်သွယ်လုပ်ငန်းကို ဖြစ်ပေါ်စေရန် လိုအပ်သည်။ အစည်းအဝေးနှင့် ဆက်သွယ်လုပ်ငန်းသည် အစည်းအဝေးကို ဖြစ်ပေါ်စေရန် လိုအပ်သည်။

အစည်းအဝေးအကျဉ်းချုပ်အကျဉ်းချုပ်သည် အစည်းအဝေးနှင့် ဆက်သွယ်လုပ်ငန်းကို ဖြစ်ပေါ်စေရန် လိုအပ်သည်။ အစည်းအဝေးနှင့် ဆက်သွယ်လုပ်ငန်းသည် အစည်းအဝေးကို ဖြစ်ပေါ်စေရန် လိုအပ်သည်။

အစည်းအဝေးအကျဉ်းချုပ်အကျဉ်းချုပ်သည် အစည်းအဝေးနှင့် ဆက်သွယ်လုပ်ငန်းကို ဖြစ်ပေါ်စေရန် လိုအပ်သည်။ အစည်းအဝေးနှင့် ဆက်သွယ်လုပ်ငန်းသည် အစည်းအဝေးကို ဖြစ်ပေါ်စေရန် လိုအပ်သည်။

သာရ ကျွန်ုပ်တို့ချက် နှင့် နှစ်သက်သည်။ က - အ - က လက်ထက်၌ သတ္တန်တို့နှင့် ဆုံးရှုံးတတ်ခြင်း တစ်ခု နှင့် အခြား ဆုံးရှုံးတတ်ခြင်း တစ်ခု ဖလှယ် သည် ကို ဖော်ပြသည်။ ကန်စတန် ထုတ်လုပ်သူများ အား ငင်းတို့၏ ကန်စတန်ကို ရောင်း ခွဲခြား ချွှာ အခြားကန်စတန် တစ်ခုကို ဝယ်ယူရန် ဖြစ် သည်။ "ဝယ်ယူခြင်း အတွက် ရောင်း ခွဲခြားခြင်း ဖြစ် သည်။" ဖလှယ်သော ရန်ပုံငွယ် ချက်များ ငင်း ကို လျှပ်စစ်ပေး ဆုံးရှုံးတတ်ခြင်း ရရှိကြောင်း ဖြစ် သည်။ အ - က - အ လက်ထက် ဗြဟ္မစင်္ကြံ တွင် ရှိ ၍ အရင်းရှင်များက ထုတ်လုပ် လျှပ်စစ် သတ္တန်များ အသံပြု ဖြစ်ပြီး ၊ ပြန်လည် ရရှိ သည်မှာ လည်း အသံပြု ဖြစ်သည်။ ထုတ် လျှပ်စစ်ပေး အသံပြု နှင့် ပြန်လည် ရရှိသော အသံပြုများ အရေအတွက် ပမာဏ အရ တူညီစေရန် ဆိုးရွား ၊ ပုံစံ အရင်း ရှင် က ငွေတရာ ဖြင့် ကန်စတန်ကို ဝယ် ယူပြီး ၊ ငင်း လန်စတန်ကို ရောင်း လျက်သော အခါ ငွေတရာသ ဖြစ်ရမည် ချီးမြှင့် ၍ အရောင်း အဝယ် သည် ငင်း အတွက် လုံးဝ အဓိပ္ပါယ် မရှိတော့မည် မဟုတ် ။ အရင်းရှင်များက ဤ ကိစ္စ ချိုး ကို လျစ်လျူ ခြေမလှော်ပေ။ ငင်းတို့ အရောင်းအ ဝယ်လုပ်သည့် ရန်ပုံငွယ်ချက် မှာ အသံပြု များကို ထုတ်လုပ်ပြီး ပိုမိုများပြား သော အ သံပြုများ ရရှိတို့ပင် ဖြစ် သည်။ ထို့ကြောင့် (အ - က - အ) ဟူသော ကိန်း ယေဒုတိယ ကို (အ - က - အ) အဖြစ် ပြန်လည် ရေး သင့် သည်။ (အ - က - အ) သည် အရင်း နှင့် ယောဂပညာ ကိန်းယေဒုတိယ ဖြစ်သည်။ ယင်းကိန်း ယေဒုတိယတွင် အ) သည် ခရိုင် (အ) ထက် နှိုင်း သည်။ ခရိုင် (အ) ထက် အရေ အ တွက် တစ်ခုတရာ တိုးများလာသည်။ ဤ တိုး များ လာသော အရေအတွက်ကို မဟုတ်စွာ အစွန်းထွက်တစ်ဘိုး ဟူ၍ အမည်ပေး ထား သည်။ အရင်းရှင် များက အသံပြု ဖြင့် ကန်စတန်များ ဝယ်ယူပြီး တစ် ကျိန်စီ စီ တွက်ကို ပြန်ရောင်း ပစ်သည်။ ငင်း၏ ရန်ပုံ နှင့် ချက်များ အစွန်းထွက် တစ်ဘိုး ရရှိ ရန် ဖြစ် သည်။ ဤ သို့ အစွန်းထွက် တစ်ဘိုးကို ဆောင် ခြင်း ဝေးသော တစ်ဘိုး အဖြစ် အသုံးပြုသည့် အသံပြု မှာ အရင်းပင် ဖြစ်သည်။

အစွန်းထွက်တစ်ဘိုးစစ်သို့ပေါက်လာသည်။ အထက်ရှိ တစ်ဘိုး စာညွှန်း - ဖလှယ် ဖြစ်သည့် ဆိုးရွားပါမည် ၊ အရင်းရှင် သည် ကန်

စစ်တစ်ဘိုးကို တစ်ဘိုး အတိုင်း ငွေတရာ ပေးဝယ်ပြီး ဖြစ်ရောင်းချ၍ ငွေ တရာ သာ ဖြစ်လည်ရရှိ ခြင်း သည်။ ဤအရာ၌ အသံပြု သည် အစွန်းထွက် တစ်ဘိုး ကို ဆောင် ခြင်း မပေးခြင်း အကယ်၍ တစ်ဘိုးစာ နှစ်ဘိုး ဖလှယ်ခြင်း မဟုတ်ဘဲ အရင်းရှင် သည် တစ်ဘိုးထက်ပိုသော အတိုးငွေ ဖြင့် ကန်စတန်ကို ဝယ်ယူခြင်း ၊ တစ်ဘိုး ထက် ဖြစ်သော အတိုးငွေဖြင့် တစ်ခုပြန်လည် ရောင်း ခွဲသော်လည်း အစွန်းထွက်တစ် ဘိုး ဖြစ်ပေါ်လာခြင်း ၊ အရင်းရှင်တို့သည် ဝယ်ယူ လည်း ဖြစ် ဖြစ်သည်။ ရောင်း ဝယ် လည်း ဖြစ် ဖြစ်သည်။ အကယ်၍ ရောင်း ဝယ် ဖြစ်သော အတိုး ရှင် တစ် နှစ် ၊ က တရာ တစ်သော ကန်စတန်ကို တရာတစ်သစ် ဖြင့် ရောင်းချပြီး ငွေ တစ်သစ် အမြတ်ရသည် ဆို ပါမည်။ ယင်း အချိန်၌ ဝယ်ယူ ဖြစ်သော အခြားစာ ရင်းရှင် တစ်ဦးက ငွေတစ်သိန်း နှင့် ဝယ်ယူ၍ အထက်ပါ ရောင်း ဝယ် ဖြစ်သော အရင်းရှင်က ဤ အကြိမ်၌ ဝယ်ယူ အဖြစ် အခြား တစ်ဦးထံမှ တစ် ဘိုး ထက် ၁၀% နှိုင်း ဖြင့် သော အတိုးငွေ ဖြစ်ကန် စစ်တစ်ဘိုး ကို ဝယ်ယူ သည် ဆိုပါမည်။ ငင်း သည် ငွေ၁၀၀၀ ပေ ဝယ် ခံရမည်။ ဤ က သို့ ရှေးဖြစ် ဝယ် ယူ ကာ ရှေးကြီးကြီး ဖြစ် ရောင်း ခြင်း ရှင် အဖြစ် အဖြစ် အချိန် ချီးမြှင့်သည့် အရင်းရှင် ဝေဒီ နှင့် အကျယ် အမြစ် ဖြစ်ပွားစေသော အချင်းအရာ ဖြစ် သော်လည်း အရင်းရှင် ယုတ်စားစား တရပ်လုံး စာ ခေဖြင့် ငင်း နှစ်ဘိုးကို အသုံးပြုပြီး အစွန်းထွက် တစ်ဘိုး ရရှိခြင်း မရှိ မဟုတ်ပေ။ အကြောင်းမှာ ဝယ် ယူ ခြင်း သည် အရင်းရှင် များ အကြား ကန်စတန် တစ်ဘိုး နှင့် ဆွဲခြား ကို သာ အပြောင်း အလဲ ဖြစ် စေ ခြင်း ဖြစ် ၊ အရင်းရှင် ယုတ်စားစား တရပ်လုံး က ခိုင် ဆိုင် သော ဝေဒီအား တဝက်မျှ တိုးများ လာ စေ စေရန် မဟုတ်ခြင်း ကြောင့် ဖြစ် သည်။ ချုပ်ပြီးပြော ရမည့် လျှပ် လက်မှု အတွင်း တစ်ဘိုး စီမျှ ရွာ - ဖလှယ်သည် ဖြစ်စေ တစ်ဘိုး မရှိမျှ သော ဖလှယ် ရေးဖို့ ဖြစ်စေ အစွန်း ထွက်တစ်ဘိုးကို မဖြစ်ပေါ် စေ ခြင်း ပေ။

လျှပ်စစ်ပေးက အစွန်းထွက် တစ်ဘိုး ကို မဖြစ်ပေါ် စေခြင်းသော်လည်း အစွန်းထွက်တစ် ဘိုး ဖြစ်ပေါ်လာ ခြင်းနှင့် လျှပ်စစ်ပေး မှာ ဆက်စပ် မှုမရှိပေ။ အစွန်းထွက်တစ်ဘိုး ထွက်ပေါ် လာ ခြင်းနှင့် လျှပ်စစ်ပေး အတွင်း အသံပြု ထပ်မံ သွင်း မှုကို အချက်အလက် အဖြစ် ထား မှုမရှိပေ သည်။ အကယ်၍ အရင်းရှင် သည် အသံပြုကို လျှပ်စစ် ပေး ထဲ ထည့် သွင်း ခြင်း မပြုတ်ပေ လည်း မဟုတ် ၊ ရောင်း လည်း မရောင်းတဲ ထိန်း ခိမ်း ထားမည် ဆိုပါက တသက်လုံး ထိန်း ခိမ်း ထား





မလုပ်ငြင်း ဖြစ်လာကြောင့် အဖွဲ့တန်းတူ ညီမျှ  
 ဝေ သည်။ သို့သော် လှည့်လည်ရေး နည်းပုံ သိ  
 မှ ထွက်ခွာ လာကြ ပြီးသော်။ အထပ်ပြာ ပိုင်းဆိုင်  
 သူနှင့် လှည့်အား ပိုင်းဆိုင်သူ ၊ ဝယ်သူနှင့် ရောင်းသူ  
 အကြား ဆက်ဆံမှု သည် ပြောင်းလဲ လာတော့သည်။  
 > နဂို အထပ်ပြာ ပိုင်းဆိုင်ထားသူသည် အရင်း  
 ရှင် ဖြစ်လာပြီး ရှင် တောကုတော့နှင့် ရွှေသို ချီ  
 တက်သွား လေသည်။ လှည့်အား ပိုင်းဆိုင် သူသည်  
 အလုပ်သမား ဖြစ်လာပြီး ၊ နောက်မှ လိုက်ပါ ညွှားရ  
 သည်။ တယောက်က ပြုံး ရှင် မေ ပြီး ဓိတ် မာန်  
 တက်လျက်ရှိသည်။ တယောက်က မူတုဒ်တုဒ် ရှိရှိ  
 ကြောက်ကြောက် ရွံ့ရွံ့ နှင့် ပြေးလွှက်တွင် မိမိ  
 ၏ အထား အရေ ကို ရောင်းရ သလို ၊ သူ့ရှား က  
 လာ၍ အရေ ညာ ပုဂံမည် အရင်းကို သာ စောင့်  
 မြှောက်နေ ရမေ သည်။ " ထုတ်လုပ်ရေး နည်း  
 ပုံ ပတ် သို့ ရောက်လာ အခါ ၊ လှည့်အား ၏ သုံးရည်  
 တန် တို့ ကို အရင်းရှင်က ပိုင်း ဆိုင် ထား လေသည်။  
 ၎င်း အချက် သည် ကုန်စည် များကို ရောင်း လိုက်  
 ပြီး ရောက် ၎င်း တို့၏ သုံးရည် တန် တို့ ကို ဝယ်  
 သူက ပိုင်း ဆိုင် သည်နှင့် အတူတူပင် ဖြစ်သည်။  
 လှည့်အား ကို ပိုင်း ဆိုင် ပြီး သော အရင်းရှင် သည် အ  
 လုပ်သမား ကို ၎င်း အထွက် အလုပ်လုပ် ပေး ရန်  
 ခိုင်း စေ သည်။ ဤ သို့ ခိုင်း စေရာတော် လုပ်-  
 အား၏ တန် တို့ကို ဖြစ်လည် ဖြစ် ခိုင်း ရုံ သာ  
 ဝေက အစွမ်း ထွက် တန်တို့ ကို လည်း ထုတ်လုပ်  
 ခိုင်း သည်။

လိမ္မော်က လျှောက်စား မပျောက် ကွယ်သေး  
 သည် ကာလ ပတ်လုံး ၊ လူတ်လပ် မှု တန်းတူ မှု နှင့်  
 ပတ်သက်သော မည်သည့် ပြောဆို မှု မဆိုသော  
 ပါ အတိုင်း ဝေးနှင်း ထုတ်စရာ လို သည်။ " လူတ်လပ်  
 မှု ဆိုသည် မှာ မည်သည့် လူတန်းစား၏ လူတ်လပ်  
 မှု နည်း ? ဤ လူတ်လပ် မှု ကို မည်သို့ အသုံး  
 ပြု ကြ သနည်း ? တန်းတူ ညီမျှ မှု ဆိုသည်မှာ  
 မည်သည့် လူတန်းစား နှင့် မည်သည့် လူတန်းစား  
 တန်းတူ ဖြစ် သနည်း ? မည်သည့် တက် များ  
 တွင် တန်းတူ ဖြစ် သနည်း ? " ဟု မြောက်သည်  
 အရင်း ရှင် ခေမိန်၏ နေဆိုင်လေ့ရှိသော လူတ်လပ် မှု  
 သည် လက်တွေ့ တွင် အရင်းရှင်က လူတ်လုပ်လုပ်  
 လုပ် သွေးစုတ် ခိုင်းပြီး ၊ အလုပ်သမား များကလူတ်  
 လုပ်လုပ်လုပ် သွေးစုတ် ခံရ သော လူတ်လပ် မှု ဖြစ်  
 ဖြစ်သည်။ " သွေးစုတ်သူ လူတန်းစားက လုပ်သား  
 ဖြစ်သူ တွေကို သွေးစုတ် ခိုင်းသော လူတ်လပ်  
 မှု များ ခြံမေ့စဉ် ဆိုလျှင် ၊ လုပ်သား ဖြစ်သူ တွေ  
 သွေးစုတ် ခြင်း ခံရသည် လူတ်လပ် မှု ခြံ ခိုင်း

မည် မဟုတ် " ဟု ရှိသော်လည်းကောင်း လည်း ပြော  
 ဘူး ပေ သည်။ အရင်းရှင် ခေမိန်၏ နေဆိုင် လေ့ ရှိ  
 သော တန်းတူ ညီမျှ မှု ဆိုသည်မှာ လှည့်အား  
 တူ အလောင်း သာ ဖြစ်သည်။ အရင်း ရှင်ကလုပ်  
 အားကို ဝယ်ယူသည် ၊ အလုပ်သမားက လှည့်အား  
 ကို ရောင်း ချ သည် ၊ တစ် တိုး အညီအမျှ ဖြစ်  
 သော ကြောင့် တန်းတူ ညီမျှ သည်ဟု မှတ်ယူ  
 သွယ် ခြိ သည်။ သို့သော် အရင်း ရှင်က အ  
 ကယ်ကြောင့် လှည့်အား ကို ဝယ် ခိုင်း သနည်း ?  
 အလုပ်သမား များ သည် အကယ် ကြောင့် လှည့်  
 အား ကို ရောင်း ချ ရ သနည်း ? ဟူသော မေး  
 နည်း၏ အဖြေကို ဌာလျှင် အရင်းရှင်က ထုတ်  
 လုပ်ရေး ပစ္စည်း ကို ပိုင်းဆိုင် ထားပြီး အလုပ်  
 သမား များမှာ မည်သည့် အရာကို မှ မပိုင်း  
 ဆိုင် သည် အတွက် ဖြစ်သည်ကို တွေ့ရ လေ  
 လိမ့် မည်။ ဆိုလိုသည်မှာ ထုတ်လုပ်ရေး ပစ္စည်း  
 ပိုင်းဆိုင်ရာတွင် တန်းတူ ညီမျှ မှု ပြုသော ကြောင့်  
 အရင်း ရှင် သည် သွေးစုတ်သူ ဖြစ်လာပြီး အ  
 လုပ် သမား သည် သွေးစုတ် ခံရသူ ဖြစ်လာ  
 သည်။ သွေးစုတ် သူ နှင့် သွေးစုတ်ခံရ သူ  
 အကြား တန်းတူ ညီမျှ မှု လုံးဝ မရှိနိုင်ပေ။

ပြုပ္ပာယ် « ၂ »

အစွမ်းထွက်တန်းတိုးထုတ်လုပ်သော ဖြစ်စဉ် ။

အရင်းရှင်ခေမိန် အလုပ်ဖြစ် စဉ်၏  
ထူးခြားချက် ။

အရင်းရှင်များက လှည့်အားနှင့် ထုတ်  
 လုပ်ရေး ပစ္စည်းကို ဝယ်ယူပြီး ရောက် အလုပ်  
 သမား များ ကို အလုပ်လုပ်ရန် ခိုင်း စေ တော့  
 သည်။ ဤ သို့ ဖြင့် အလုပ်ဖြစ် ဝင် စောင့် လာ  
 ပေ သည်။ အလုပ် ဖြစ်စဉ် ဆိုသည်မှာ လူတို့  
 ၏ ရည်ရွယ် ချက် ခြံသော လှုပ်ရှား မှု ဖြင့် ၊  
 ဘတာဝ ရပ်ဝတ္ထု ပစ္စည်း များကို ပြုပြင်ပြောင်း  
 လဲကာ လူတို့၏ လိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်တင်းပေး  
 ခိုင်းသော အသွင် သဏ္ဍာန် အသစ် များဖြစ် ပေါ်  
 လာ စေရန် ဖန်တီး ပေး သော ဖြစ်စဉ် ဖြစ်စဉ်  
 လူတို့ အလုပ်လုပ် သော အခါ အလုပ်ကိရိယာနှင့်  
 အလုပ်ပစ်မှတ်များ ခြံရစေရန် ၊ လူတို့၏ အလုပ်  
 ဆောင် အလုပ် ကိရိယာ မြတ်စဉ် အလုပ် ပစ်  
 မှတ်များ အခေါ် ဝင်ရောက် ပြီး ၊ ထုတ်လုပ်လိုက်  
 သော အထွက် ပစ္စည်း ဆိုမဟုတ် သုံးရည် တန်



တီးယူခြင်းသည်။ သို့သော် လုပ်အား၏ တန်ဖိုး နှင့် လုပ်အားပို အသုံးပြု ခြင်းမှာ တနည်း- အားဖြင့် အလုပ်က ဖန်တီးသော တန်ဖိုး တို့ မှာ အကျိုးအထွက် ပမာဏ အရ ကွာခြား ဖွဲ့စည်း ပေးသည်။ အရင်းရှင်သည် အလုပ်သမား၏ တနေ့တာ လုပ်အားကို ( ၃ ) ကျပ်ဖြင့်ဝယ်ယူ သည်။ ဤတနေ့တာ လုပ်အား အသုံးပြု ချက်ကို ၎င်းက ဝိုင်းဆိုင် သည်။ ၎င်း သည် အလုပ်သမား ကို ( ၆ ) နာရီသာ အလုပ် လုပ် ခြင်း မည် မဟုတ်။ မိတ္တူက အခြားစုံများ များ လုပ်ခြင်း ဖြစ် သလုပ်သမားက ဖန်တီးသော တန်ဖိုး ကို လုပ်အား တန်ဖိုး ထက်ပိုစွာ လွန်အောင် ဝိုင်းဝေပေးလိမ့်မည်။ မာကစ်က " လုပ်အား၏ တန်ဖိုး နှင့် အလုပ်ဖြစ်ရင့် အတွင်း လုပ်အား၏ တန်ဖိုး တိုးပွား ခြင်း မှာ မထူသော အကျိုးအထွက် ပမာဏ နှစ်ခု ဖြစ်သည်။ အရင်းရှင် များက လုပ်အားကို ဝယ်ယူသော အခါ ဤတန်ဖိုး ကွာခြားချက်ကိုသာ မျက်စိ ကျ ရှေ့လေ သည် " ဟု ပြောခဲ့ သည်။

အရင်းရှင်သည် အလုပ်သမားကို တနေ့ ( ၆ ) နာရီ အလုပ် မလုပ်ခြင်းက ( ၃ ) နာရီ အလုပ်လုပ် ခြင်းထက် တန်ဖိုး ၂ ရုံ ထက် လျစ်လျူ သည်။ ချက်ထုတ် လိုက်သော ထုတ်လုပ်ရေး ပစ္စည်း တန်ဖိုး မှာ ( ၄၈ ) နာရီအလုပ် တန်ဖိုး အားဖြင့် ( ၂၄ ) ကျပ်ဖြစ် သည်။ လုပ်အား တန်ဖိုး အထက် မှ အမြောက်အမြား ဖြစ်စေ ( ၆ ) နာရီ အလုပ်၊ တနည်း အားဖြင့် ( ၃ ) ကျပ် တိ ချက် ထုတ် ချိ သည်။ ဤအရာ၌ အလုပ်သမား သည် ( ၃ ) နာရီ အလုပ် လုပ် သည့် အထက် ဖန်တီး လိုက်သော တန်ဖိုး သည် ( ၃ ) ကျပ် မဟုတ်တော့ဘဲ ( ၆ ) ကျပ် ဖြစ်လာသောကြောင့် အလုပ် သမားက ဖန်တီး လိုက်သော တန်ဖိုး သည် လုပ်အား တန်ဖိုး ထက် ၃ ကျပ် ပို များ လာသည်။ ၎င်း ၃ ကျပ်သည် အစွမ်းထွက် တန်ဖိုး ပင် ဖြစ်သည်။ ချွတ်လျက် ပျင် အရင်းရှင်က ( ၅၄ ) နာရီ အလုပ် တန်ဖိုး အားဖြင့် ( ၂၇ ) ကျပ် ချက် ထုတ် သည်။ ဖိနပ် ၅ ခုံ၏ တန်ဖိုး သည် ( ၆၀ ) နာရီ နှင့် ညီမျှ သည်။ တနည်း အားဖြင့် ( ၃၀ ) ကျပ် ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် အစွမ်းထွက် တန်ဖိုး တို့သည် မှာ အလုပ် သမားက ဖန်တီး သောတန်

ဖိုးက ၎င်း၏ လုပ်အား တန်ဖိုး ထက် ပိုစွာပိုမိုပေးသော အပိုင်း ပေါ်ထွက်လာသည်။ အစွမ်းထွက်တန်ဖိုးကို ထုတ်လုပ် ခြင်း မှာ အရင်းရှင် ဖန်တီး ထုတ်လုပ်ရေး ၏ ရည်ရွယ်ချက် ဖြစ်သည်။ ဤအချက်ကို မာကစ်က " အရင်းရှင် ထုတ်လုပ်ရေး၏အထက်တန်း မြေပြင်လဲသော ရည်ရွယ်ချက် မှာ အစွမ်းထွက် ဖြစ်စေရန် ထုတ်လုပ် လိုက် ရသော အရင်းဖြင့်တစ် နှစ် သို့မဟုတ် အစွမ်းထွက် ပစ္စည်း ထုတ်လုပ်ရန် ဖြစ်သည် " ဟု ဆိုခဲ့ပေသည်။

မာကစ်ကလည်းကောင်း၊ နှင့် ဖြစ်ပေါ်သော အရင်းရှင်များကလည်းကောင်း။

အလုပ်ဖြစ်စဉ် အတွင်း ပါဝင်နေသော အခြေအနေအထားများ သည် တန်ဖိုး ဖြစ်တည် လာသော ဖြစ်စဉ် အတွင်းတွင် မတူသော အကျိုးသက်ရောက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်ပေ ပေသည်။ ထုတ်လုပ်ရေး ပစ္စည်းကို အသုံးပြု ခြင်းက ၎င်း၏ နှိုင်း တန်ဖိုး ကိုသာ ထုတ်လုပ် လိုက်သော အထက် ပစ္စည်း ထဲ သို့ ပြောင်းလဲပေး သည်။ တန်ဖိုးက အသစ် ဖန်တီး မပေးနိုင်ပေ။ လုပ်အားသည် ထုတ်လုပ်ရေး ပစ္စည်း နှင့် ကွာခြားသည်။ လုပ်အားကို အသုံးပြု ခြင်း တနည်း အားဖြင့် အလုပ်လုပ် ခြင်း သည် ထုတ်လုပ်ရေးပစ္စည်း ၏ တန်ဖိုး ကို ထုတ်လုပ် လိုက်သော အထက်ပစ္စည်း ထဲသို့ ပြောင်းလဲပေး သည် နှင့် တစ်နည်းတည်း တန်ဖိုး အသစ် များ ကို ဖန်တီးပေး နေ သည်။ အလုပ် သည် နှစ်ဖက် လက်ကား ဖြစ် သည်။ အချို့အခါ အလုပ်အနေဖြင့် ၎င်းသည် ထုတ်လုပ် ရေး ပစ္စည်း၏ အထွက် သက်ရောက် ပြောင်းလဲပေး ခြင်း သုံး ရည် တန်ဖိုး တခုကို အခြားသုံး ရည် တန်ဖိုး တခု ဖြစ်လာ စေရန် ပြုပြင် ပြောင်းလဲပေး သည်။ အကောင်အထည် မဲ့သော အလုပ်အနေဖြင့် ၎င်းသည် တန်ဖိုး အသစ် ကို ဖန်တီး ပေး သည်။ ထို့အပြင် ၎င်း တန်ဖိုး အသစ် အား လုပ်အား တန်ဖိုး ထက် ပိုစွာပိုမိုပေး သည်။ ထုတ်လုပ်ရေး ပစ္စည်းကို ဝယ်ယူသော အရင်း အခတ်အပိုင်း သည် ထုတ်လုပ်ရေး ဖြစ်စဉ် အတွင်းတွင် ၎င်း၏ တန်ဖိုး ပမာဏ ကို မပြောင်းလဲ ပေ သည်။ အပြင် တန်ဖိုး အသစ်ကို လည်း မတိုးပွား စေခြင်း သော ကြောင့် ၎င်းကို မာကစ်က မပြောင်းလဲသော အရင်း ဟု ခေါ်သည်။ လုပ်အား ကို ဝယ်ယူသော အရင်း အခတ် အပိုင်း မှာ ထုတ်လုပ်ရေး ဖြစ်စဉ် အတွင်းတွင် တန်ဖိုး တိုးပွား ပေး နိုင် သော ကြောင့် ၎င်းကို မာကစ်က ပြောင်းလဲ သော အရင်းဟု ခေါ်သည်။ မပြောင်းလဲသော အရင်း နှင့် ပြောင်းလဲ နိုင် သော

အရင်းအမြစ် ခွဲခြားလျက်ဖြစ် သည် အရင်း ခွင်  
ပေးပို့မှု၏ သို့ ဝန်ထမ်းကို တာဝန် တို့ ပေး  
ကျ ပေးပြီး အစွမ်း ထွက်တစ် ဘိုး သို့ ဖန်တီး ပေး  
သည်မှာ မရပေ။ အရင်း မဟုတ်ဘဲ ပြော  
ပုံ ခြင်္သေ့ အရင်း ဘာဖြစ် ကြောင်း ကျွန်ုပ်တို့အား  
သိခြင်း နား လည်စေ ပေ သည်။

အရင်း၏ အမျိုးအမူ

အထက်ပါ ဦး ခြင်္သေ့ မိတ်ဖွား ဖွဲ့ အမှု အ  
သဖြင့် နှင့် ထုတ်လုပ်ရေး ပစ္စည်း များ သည် ပင်  
ရှင်း အားဖြင့် အရင်း မဟုတ်ပေ။ အရင်း ခွင် ထုတ်  
လုပ်ရေး ဆက်ဆံမှု အတွင်း ခွဲသော အရင်း ဖြစ်  
လာကြ သည်။ ၎င်း နှင့် ပတ်သက် ခြင်း မှာ အင်္ဂါ ၈  
" အထား မဲ သည် အထား မဲ ဖြစ် ဖြစ် သည်။" တ  
ရုံသာ ယော ဆက်ဆံမှု ခွဲ သာလျှင် ထုတ်လုပ်  
ကျေးဇူး ဖြစ် ရှိ သည်။ ချုပ်ငြိမ်း ရက် သည် မိ  
ဂွမ်း ကို ပေးသော မက်ဖြစ်သည် တစ်တရား  
ဆက်ဆံမှု ခွဲ သာလျှင် ၎င်း သည် အရင်း ဖြစ်  
လာ သည်။ " ဟု ပြော ခဲ့ ပေ သည်။" တစ်ဘုံ ဘေ  
အရင်း နှင့် ခြင်္သေ့ ဘေဂမေခ ပညာရှင် များက  
ထုတ်လုပ်ရေး ပစ္စည်း အားလုံး ကို အရင်းဟု  
သတ်မှတ် ကြ သည်။ ရှေး ဦး များ ကိုးကော်  
သော ခုတ်ချောင်း နှင့် ကျောက်စိ ကျပ်စည်း အရင်း  
ဟု သတ်မှတ် ကြ သည်။ ဤကဲ့ သို့ သတ်မှတ်  
သော ရည်ရွယ်ချက်မှာ အရင်း နှင့် ဓနိ ကို တာ  
ဝန် မပြောင်းပေးသော ဓနိ ကြီး အဖြစ် သက်  
သေ ထု ရန်သာ ဖြစ်ပေ သည်။ လက်တွေ့ တွင်  
အရင်း သည် အစွမ်း ထွက် တစ် ဘိုး ကို ထောက်  
ပေး လာ ခြင်္သေ့ တစ်ဘိုး ဖြစ်သည်။ များစွာ အ  
ခြား ဦး များ ဆက်ဆံရေးကို ၎င်းက ထင်ဟပ် ပြ  
မိ သည်။ ၎င်း ဆက် ဆံ မှု၏ အခြေခံ သည် အ  
ရင်း နှင့် ထုတ်လုပ်ရေး ပစ္စည်း များ နှင့် ခွဲ  
ပင် ဖြစ်သည်။ အရင်း နှင့် များက ၎င်း ကို ခွဲခြား  
သော ထုတ်လုပ်ရေး ပစ္စည်းများကို အခြေ ဖြေပြီး  
အလုပ်သမား များ၏ အစွမ်း ထွက် အလုပ် ကို  
ဆွေးနွေး ခြင်း ဖြစ်သည်။ အရင်း နှင့် ထုတ် လုပ်  
ရေး ဆက်ဆံမှု မပေါ်ပေါက်မီ အစွမ်း ထွက် က လ ခွဲ  
အထပ် ဖြင့် ထုတ်လုပ်ရေး ပစ္စည်း သည် အ  
ရင်း မဟုတ်ကြောင်း ပေ။ « ကျေးဇူး ချစ် ချစ်  
နှင့် ဝေသရာရိ ခေစိ ခွဲ ခွဲ သို့ ဘေးသော ကွန်  
ဆွယ်ရေး အရင်း ၊ အစွမ်းကြီးစား အရင်း နှင့်  
ယခု ကျွန်ုပ်တို့ ပေးလာနေသော အရင်း ကို  
သည့် အခြေပြု ထုတ် လုပ်ရေး မဟုတ်သော အရာနှစ်  
မျိုး ဖြစ်သည်။ »

အရင်း နှင့် ထုတ်လုပ်ရေး ဆက်ဆံမှု မှာ ခွဲခြားပြီး  
ဆက်တိုက် အထပ်ပြား ထုတ်လုပ်ရေး ပစ္စည်း  
ကို သည် အရင်း မဟုတ် ခြင်္သေ့ပေ။ အရင်း  
သည် ထုတ်လုပ်ရေး နှင့် များစွာ အစား ဖြစ်သည်။  
လူ့အား ထုတ်လုပ် ဖြစ်ပေါ် ကိုးပွား မှု၏ တစ်တရ  
ယော အဆင့် ခွဲ သာ တည်ရှိ ခြင်္သေ့ သည်။

ပြဿနာ « ၃ »

အရင်း မှ အစွမ်း ထွက် တစ် ဘိုး ထုတ်လုပ်ခြင်း နှင့်  
ခြင်း ယှဉ်ခြင်း အစွမ်း ထွက် တစ် ဘိုး ထုတ်လုပ်ခြင်း။

အစွမ်း ထွက် တစ် ဘိုး နှင့် ။

အစွမ်း ထွက် တစ် ဘိုး သည် ဦး ခြင်္သေ့ ကား  
ဖြင့် မရပေ။ အရင်း နှင့် ပြောင်း ပေး ခြင်္သေ့  
အရင်း တို့၏ တစ် ဘိုး ထက် ကျော်လွန် သော ဘေး  
ထုတ်လုပ် လျက် သည် အထက် ပစ္စည်း ၎င်း တစ်ဘိုး  
အပိုင်း တစ်ဘိုး ဖြစ် သည်။ အထက်ရှိ ကျွန်ုပ် တို့  
သည် C ကို မရပေ။ အရင်း အ  
ဖြစ် ၊ V ကို ပြောင်း ပေး ခြင်္သေ့ အရင်း အ  
ဖြစ် ၊ III ကို အစွမ်း ထွက် တစ် ဘိုး အဖြစ် ဖော်  
ပြ မည် ဆိုရာ၌ အရင်း နှင့် များ ထုတ် လုပ်လျက်  
သော အထက် ပစ္စည်း အားလုံးကို C + V + III  
ဖြင့် ဖော်ပြ ခြင်္သေ့။ ထုတ်လုပ်ရေး ဖြစ်စဉ်  
အတွင်း C သည် ၎င်း၏ တစ်ဘိုး ကို ထိုး  
ပေး ခြင်္သေ့ ကျန်ရှိ ၊ အလုပ် သမား များ အား  
အရင်း နှင့် များက ဆွေး ခုတ်သော ရေ ချိန် ကို  
ကျန်စေ ထို သို့ လျှင် III နှင့် C + V မှု ခြင်္သေ့  
ပျံ့နှံ့ ၊ C ကို တခြား ထားကာ III နှင့် V  
ကိုသာ ခြင်္သေ့ ပြု ရမည်။ III နှင့် V ၎င်း အစွမ်း  
( III ) တစ်ဘိုး အားဖြင့် အစွမ်း ထွက်  
တစ် ဘိုး နှင့် ပြောင်း ပေး ခြင်္သေ့ အရင်း ၎င်း အ  
မျိုး သည် အစွမ်း ထွက် တစ် ဘိုး ကို ပေါ်ပြ  
သော အစွမ်း ထွက် ဖြစ် သည်။ အထက်ရှိ အရင်း နှင့်  
၏ စုစုပေါင်း အရင်း မှာ ၂၅၀၀ ကျပ်ဖြစ်ပြီး  
၎င်း အဖက် ပြောင်း ပေး ခြင်္သေ့ အရင်း မှာ -

$$\frac{1500}{1500} \times 100 = 100 \% \text{ ဖြစ် သည်။}$$

အလုပ်သမား၏ အားလုံး သော အ  
လုပ်ချိန် အတွင်း ခွဲ အပိုင်း တစ်ဘိုး သည်

အလုပ်သမား၏ လုပ်အား တန်ဖိုးကိုဖြည့်  
 လုပ် ထုတ် လုပ်သော အလုပ်ဖြစ်သည်။  
 ဤအချိုးကို လိုအပ်သော အလုပ်ချိန်  
 ဟုခေါ်သည်။ ဤအချိန် ၅ နှစ် ထုတ်  
 လုပ်သော အလုပ်ကို လိုအပ်သောအ  
 လုပ်ဟု ခေါ်သည်။ အခြားအချိုး တ  
 ဝိုင်းသည် အရင်းနှီး အထွက်အနှုန်း  
 ထွက်တန်ဖိုးကို ထုတ်လုပ်ပေးသည်။  
 ဤအချိုးကို အထွန်းထွက် အလုပ်  
 ချိန်ဟု ခေါ်သည်။ ဤအချိန် အထွန်း  
 ၅ နှစ်ထုတ်လုပ်သော အလုပ်ကို အထွန်း  
 ထွက် အလုပ်ဟုခေါ်သည်။ လိုအပ်သော  
 အလုပ်သည် ဖြေရှင်းပေးသော အထွန်း  
 ထွက်တန်ဖိုးကို ဖန်တီးပေးသည်။ အထွန်း  
 ထွက် အလုပ်သည် အထွန်းထွက် တန်  
 ဖိုးကို ပန်တီးပေးသည်။ ထို့ကြောင့်  
 III နှင့် V ၏ အချိုးသည် အထွန်း  
 ထွက် အလုပ်နှင့် လိုအပ်သော အလုပ်၏  
 အချိုးနှင့်လည်း ညီမျှသည်။ အထွန်း  
 ထွက် တန်ဖိုးနှုန်းသည် အလုပ်သမား  
 များအား အရင်းနှီးစေ ရွေးချယ်သော  
 ရေဒါကို ဖော်ပြသည်။ ထို့ကြောင့်  
 အထွန်းထွက် တန်ဖိုးနှုန်းသည် အရင်း  
 နှီး၏ စေ့စပ်မှု နှုန်းပင် ဖြစ်  
 သည်။

ရွေးချယ်မှု ဖြစ်သည့်အခါ  
 အလုပ်သမားများ၏ အစွမ်းထွက် အ  
 လုပ်ကို အာမခံ ဝိုင်ဆိုင် ဖြစ် ဖြစ်  
 သည်။ ထို့အပြင် အရင်းနှီး စေ့စပ်မှု  
 ရှိမှုနှင့် ဖန်တီးမှု စီမံကိန်းသော ရွေး  
 ချယ်မှု အမျိုးမျိုးကို မတူသော အ  
 ချက်မှာ အရင်းနှီး ရွေးချယ်မှုသည်  
 အစွမ်းထွက် အလုပ်ကို အစွမ်းထွက်  
 တန်ဖိုး သတ္တန် ဖြစ် ညှိမှု ဟု ဖြစ်  
 ဖြစ်သည်။ ယင်းသို့ ညှိမှု ဟုသော  
 အခါ လုပ်ငန်းစဉ်ကို တစ်ဖိုး အစဉ်အစွဲ  
 ဖြစ် ဖလှယ်သော ချက်အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့  
 ပေးသည်။ ယင်းအဖွဲ့တွင် အရင်းနှီး  
 ရွေးချယ်မှုသည် ယခင်က ရှိခဲ့ ကျား  
 ရွေးချယ်မှု အမျိုးမျိုးထက် ဝါးစွာ  
 ဆိုးဝါးသည်။ အရင်းနှီးထုတ် လုပ်ရေး  
 သည် သို့ရည်တန်ဖိုးကို ရည်ရွယ်  
 ထုတ်လုပ်ရေးမျိုး ယခုထက် ဖလှယ်  
 ရေးတန်ဖိုးကို ရည်ရွယ်သော ထုတ်

လုပ်ရေး ဖြစ်သောကြောင့် အစွမ်းထွက်တန်ဖိုးကို လိုအပ်  
 စေကာမူ အလုပ် လောဘရလက် သို့လည်း အာမခံ အသတ်ယူ  
 ရန် မရှိပေ။ ရွေးချယ်မှုကို ရွေးချယ်သည့် အားသာဝင်  
 အကြောင်းတရား။ ရွေးချယ်မှုတစ်ခုခု ဖြစ်နေသည့် ကိုယ်  
 ညှိမှုဟု ဝိုင်ဆိုင်ပေး ဖြစ်ပေ။ အလုပ်သမား များအား အ  
 ရင်းနှီး များက ရွေးချယ်မှု နှီးသည် အထက် ဖြစ်  
 ဖြစ် တက်နေပေ သည်။ ဒုတိယ အစွမ်းထွက် နှီး ၅  
 ရှေ့ထုတ်ဖြစ်သော အထွက် အထွန်းအား အရ သတ္တန် တွား  
 ရေးနှင့် အရွေးကိစ္စကို စက်မှုလုပ်ငန်း ခြုံ အစွမ်းထွက် တန်  
 ဖိုး နှုန်း သည် ၁၈၈၅ ခုနှစ်တွင် ၁၄၅ %၊ ၁၉၀၅ ခု  
 နှစ်တွင် ၁၆၅ %၊ ၁၉၂၉ ခုနှစ်တွင် ၂၁၀ %၊ ၁၉၃၉ ခု  
 နှစ်တွင် ၂၂၀ %၊ ၁၉၄၅ ခုနှစ်တွင် ၂၆၀ % အထိ  
 သို့ ရှိခဲ့ပေ သည်။

အရင်းနှီး များက အစွမ်းထွက် တန်ဖိုး ဝိုင်ဆိုင်  
 ရှိအောင် ရွေးချယ်မှု နှုန်း ဖြစ် တင်ရာ တွင် နည်းနာ နှုန်း  
 အထိုးပြု သည်။ တစ်သို့မှာ အလုပ်ရက် တိုး ဖြစ် ဖြစ်  
 ထွက် အလုပ်ချိန် တိုး မှားပေသော နည်းဖြစ်သည်။ ကောက်  
 တည်းမှာ လိုအပ်သော အလုပ်ချိန်ကို ချို့ လျက်ဖြီး  
 ထွက် အလုပ်ချိန် တိုး များပေသောနည်း ဖြစ် သည်။

အကြမ်းအစွမ်းထွက်တန်ဖိုး ထုတ်လုပ်ခြင်း။

အလုပ်ရက်သည် လိုအပ်သော အလုပ်ချိန်နှင့် အ  
 စွမ်းထွက် အလုပ်ချိန်၏ စုစုပေါင်း ဖြစ်သည်။ လိုအပ် သော  
 အလုပ်ချိန်ကို မဖြေရှင်းပဲ အလုပ်ရက်ကို တစ်ချိန် တိုး  
 ဖြင့် ပါက အစွမ်းထွက် အလုပ်ချိန်သည် တစ်ချိန် တိုး  
 များလာမည်။ အကယ်၍ နှိုင်း အလုပ်ရက် တရားမှာ ၂၂၀  
 ရှိ ဖြစ်ပြီး၊ ၎င်းအထက် လိုအပ်သော အလုပ်ချိန်က ၆၀  
 ရှိ၊ အစွမ်းထွက် အလုပ်ချိန်က ၆၀ ရှိ ဖြစ်ပါက လိုအပ်  
 သော အလုပ်ချိန် မဖြေရှင်းပဲ အလုပ်ရက်ကို နောက်  
 တစ် နှစ်အချိန် တိုး ဖြင့် မည် ဆိုလျှင်၊ အစွမ်းထွက် အ  
 လုပ်ချိန် သည် ၇၀ ရှိ ဖြစ် လာ လိမ့် မည်။ နှိုင်း  
 ထက် ၂၂၀ ရှိ တိုး များလာသည်။ ဤကဲ့သို့ အလုပ်ရက်  
 အတွင်း ချို့ တိုး ဖြင့် ဖြစ် ကြောင့် အစွမ်းထွက် အလုပ်  
 ချိန် တိုး များ ဖြီး ပေါ်ပေါက် ရရှိသော အစွမ်းထွက် တန်  
 ဖိုးကို အကြမ်းအစွမ်းထွက် တန်ဖိုးဟုခေါ်သည်။

အလုပ်ရက်၏ အတိုအရှည်ကို ပြောင်းလဲ၍ ရ  
 သည်။ ထို့အပြင် အာမခံ အသတ် ရှိသည်။ အကယ်၍ တ  
 မှုတက အလုပ်ချိန်နှင့် လိုအပ် သော အလုပ်ချိန် ချို့  
 မှားမည် ဆိုလျှင် အစွမ်းထွက် တန်ဖိုး ရရှိ ခြင်း မည်  
 မဟုတ်။ အရင်းနှီး ထုတ်လုပ်ရေး သည် တစ်ခါ ခြုံ  
 မည် မဟုတ်ပေ။ ထို့ကြောင့် တစ်ခုတက အလုပ်ချိန် ကို  
 လိုအပ်သော အလုပ်ချိန် နှင့် ညီမျှသည့် အထိ ရွေး  
 ချယ် မဖြစ် တဖန် တစ်ခုတက အလုပ်ချိန်ကို အာမခံ အသတ်

မရှိတိုးဖြင့် ရှိလည်း မဖြစ်နိုင် ။ အကြောင်း  
 မှာ တစ် ညှင် ၂၄ နာရီ ဖြစ်သဖြင့် ၎င်းအ  
 ခြံ အတွင်း၌ အလုပ်သမား များ ဓား ကို  
 ခြိတ်ချိ အချိန် အချို့ ပေးရမည် ။ ဤ အ  
 ခြံ များ သည် လူ့အဖွဲ့ ကိုယ်အတွက် လို  
 ခပ် နေသော အချိန် ဖြစ်သည်။ လုပ်အား  
 ကို ဖြစ်လည် ထုတ်လုပ်ရန် မရှိ မဖြစ်သော  
 အချိန်လည်း ဖြစ်သည်။ တို့ကြောင့် တ  
 နေ့တာ အလုပ်ချိန် တိုးဖြင့် ဖြင့် သည်အ  
 မေ့ အရ အကန့်အသတ် ပြုလေသည်။  
 ခုတ်ယူ အချက် အား ဖြင့် တစ် ၂၄ နာရီ  
 အတွင်း၌ အလုပ်သမား များ အဖို့ မိတ်  
 ဝှင်း ဆိုရာ နှင့် လူ့အဖွဲ့ အစည်း ဆိုရာ  
 လိုအပ်ချက်များ ကို ဖြေရှင်း ခြင်းရန် အ  
 ခြံ တစ်ခု ပေးရ မည်။ ဤ လိုအပ်ချက်  
 များ ကို ဖြေရှင်းရန် အချိန် မည်မျှ ပေး  
 ရမည် ဆိုသည် အချက်ကို လူ့အဖွဲ့ အ  
 စည်း ဖြစ်ပေါ်တိုးပွားမှု ဆိုရာ ပေး တာ  
 များ အခြေအနေတ ဆုံးဖြတ်သည်။ ဤ  
 သို့ဖြင့် တနေ့တာ အလုပ်ချိန် တိုးဖြင့်ဖြင့်  
 ၂၄ နာရီအထက် အရ ကန့်သတ်ချက် များ ပြု  
 ပေးရမည် ။ လူ့အဖွဲ့ အစည်း နှင့် လူ  
 နှစ် ဝတ် ဆိုရာ ကန့်သတ်ချက်များအား  
 ဖြစ်ပေါ်သည်။ သို့သော် ဤကန့် သတ်  
 ချက် များ သည် အတိုး အကျော့ ပြု  
 လုပ်နိုင် သည်။ ထို့ကြောင့် တနေ့တာအ  
 လုပ်ချိန် သည် အကန့် အသတ် ပြုသော်  
 မည် အတိုးအကျော့ ပြုလုပ်နိုင်ပေသည်။  
 အင်း ရှင် များ အတိုး တနေ့တာ  
 အလုပ်ချိန်ကို များ နှိုင်း များ စေ ချင်  
 သည် ။ အင်း ရှင် သည် အင်း ကို ကိုယ်  
 မှာ ဖြစ်သ ဖြစ်သည် ။ ၎င်း၏ ပိဋကတ်  
 အရ နှိုင်း ပိဋကတ် ဖြစ်သည်။ အင်းသည်  
 နေသော အလုပ် ဖြစ်သည်။ သို့သော်  
 နေသော လို ရှင် သစ် နေ သော အလုပ် ကို  
 နှိုင်း မှု သော ၎င်း၏ အသက် ရှင် ခြင်းသည်  
 နေသော ရှင်သစ်သည် အလုပ် များပေး  
 သော ၎င်း၏ အသက် သည် ဤမျှ ခြို ဖာ  
 သိရန် ပေးလေ ဖြစ်သည်။ " ထို့ကြောင့်  
 အင်း ရှင် များ သည် တနေ့တာ "အလုပ်  
 ခြံကို အစွမ်း ကန့် တိုး ဖြင့် ဖြစ်သည်။  
 ဤ သို့ တိုးဖြင့် ဖြင့် ကြောင့် အလုပ်သမား  
 များ အလုပ်သမား တနေ့တာ အလုပ်ချိန် ကို  
 များ မှု နှိုင်း မှု မှု မှု မှု သာတောင်း ဆို

လာကြရ သည်။ ထို့ကြောင့် တနေ့တာ အလုပ် ခြံအစည်း  
 အစည်း သည် အင်း ရှင် နှင့် အလုပ်သမား နှိုင်း နှိုင်း  
 ဖက် တိုက်ပွဲ က အဆုံး အဖြတ် ပေးပေးသည်။  
 အင်း ရှင် နှစ် နာရီ ကာလ၌ အင်းရှင်  
 လူကန်း နားက နှိုင်းတော် ၂၀၀၀ ဖြင့် တနေ့တာအလုပ်  
 ခြံကို တိုး ဖြင့် ဖြင့် ဖြင့် ဖြင့် ။ အင်း ရှင် နှစ် နှစ်  
 မိတ် ကာလ ဖြင့် နောက် ထုတ်လုပ် သူကလေး အများ  
 အပြား ပစ္စည်း မဲ များ ၁၀၀ သို့ ချိတ်ရောက် အား  
 ဖြင့် ။ အလုပ် ဖက် မဲ တိုး များ လာ ဖြင့် ။ စေသည် တို့  
 ကြောင့် နှိုင်းတော် ၂၀၀၀ ဖြင့် တနေ့တာ အလုပ် ခြံ  
 ကို တိုးဖြင့် ချော မလိုတော့ဘဲ ။ အတော် ငါးကျ  
 ရောက် စေ သော "၂၀၀၀" ဖြင့် လုပ်သား များ ။ က  
 ရှင်း တို့ အထက် အစည်း ထုတ် ဖက် တိုး အများ အပြား  
 ထုတ်လုပ် ပေး ရန် နှိုင်း စေ ပေး သည် ။ ဤ ကို သို့  
 နှိုင်းရှေး ။ စီးပွားရေး နည်း ဆဲ အမျိုး မျိုး ဖြင့် အစဉ်  
 ကို တိုးဖြင့် ဖြင့် ကြောင့် တနေ့တာ အလုပ် ခြံသည်  
 အခြေ ဆုံး ကန့် သတ် ချက် ကိုယ် မှု ကို နှိုင်း နှိုင်း  
 သည် ။ အင်း ရှင် နှိုင်း အသီး သီး တွင် မြောက် များ  
 လှသော ထုတ်လုပ်ရေး ကဏ္ဍ များ ၌ တနေ့တာ အ  
 လုပ်ချိန် သည် ၁၄ နာရီ ၅၀ ၁၈ နာရီ ၃၀ ထက်  
 ထိ ဖက် ရှိ ၁၀ အရ ပေး သည် ။ ဤ ကို သို့ လုပ်  
 အား ချိတ်ထုတ် ရသော ကြောင့် အလုပ် သမား များ  
 ကျန်း မာရေး ချို့တဲ့ ပြီး အတော် များ များ ဖယ်  
 ရှယ် စဉ် ကပင် သေထုံး ကြ ရ သည် ။  
 တနေ့တာ အလုပ် ခြံ ကို အင်း ရှင် များ  
 က နည်းမျိုး ခုံ နှင့် တိုးဖြင့် နေ ခြံ တွင် ပစ္စည်းခုံ  
 လူကန်း နား ။ ၎် အလုပ် ခြံ ကို သတ်ပေး ရေး တိုက်  
 ပွဲ များ တနေ့ တဖြား တိုး များ ကို လာ ပေး သည် ။  
 ဤ တိုက်ပွဲ များ သည် အင်္ဂလိပ် မှ စတင် ပြီး အ  
 ရှင်း ရှင် တိုး ပြည် အသီး သီး သို့ ပြန် နှိုင်း သွား ပေး  
 သည် ။ ပစ္စည်း မဲ လူကန်း နား ၎် တိုက် ပွဲ ဆုံး မှ ။  
 အလုပ်သမား များ အသေ အပောက် များ ပြား ပြား လုပ်  
 အား မလိုမတော် ဖြစ် မှု များ က အင်း ရှင် လူ  
 ကန်း နား အား အလုပ် ခြံ ကန့် သတ် သော နှိုင်း တော်  
 ၂၀၀၀ များ ထုတ်ဖြင့် စေ ပြီး အလုပ် ခြံ ကို တစ်တ  
 ရာ အထူး အပိုင် အတွင်း၌ မှု မှု မှု မှု သာ  
 ကန့် သတ် ပေး စေ ခဲ့ ရသော် လည်း သူ့ အချိန်  
 တိုး အောင် ကိုလိုမီ နှင့် ကိုလိုမီ တစ် နှိုင်း များ  
 ပြု အလုပ် သမား များ ၎် တနေ့တာ အလုပ် ခြံ မှာ  
 များ ပြား နေ ပေး သော သည် ။ ( ယေဘုယျ အား  
 ဖြင့် ၁၀ နာရီ ကျော် အထက်၌ ဖြစ်ပေ သည်။ )  
 အင်း ရှင် တိုး ပြည် များ ၌ မှု မှု အချိန် တိုင်  
 အောင် တနေ့တာ အလုပ် ခြံ ကို တိုးဖြင့် ပြီး အ  
 ရှင်း ထုတ် ဖက် တိုး တိုး များ စေ သော နည်း ကို

များ ပစ်ကြဲသေးပေ။ ထို့ကြောင့် ဤတိုက်ပွဲကို ယခု အချိန်  
တိုင်းကောင်ပင် ဆက်လက်ဆင်နွှဲနေကြ ရပေ သည်။

အစိုးရအဖွဲ့၏ အစွမ်းထက်စွာအားကိုးရည်ရွယ်ခြင်း။

တမေ့တာ အလုပ်ချိန် တိုးခြင်း ဖြစ်သည့်တစ်  
တရာကန်သတ်မှု ဖြစ်ပေသည်။ ပစ္စည်းမီလူတန်းစားက  
ဆင်နွှဲသော တမေ့တာ အလုပ်ချိန် ရွှေ့ရှားရေး တိုက်ပွဲကလည်း  
တမေ့တာ အလုပ်ချိန်ကို တစ်တရာ အာရုံစူး အပိုင်ငွေကန်  
သတ်မှုကို ဖြစ်စေသည်။ ထို့ကြောင့် တမေ့တာ အလုပ်  
ချိန် တိုး ဖြည့်သော နည်းစာ တခုကလည်း ဖြင့် အရောင်း နှစ်  
တိုး၏ အစွမ်း ထွက် တစ် ချိုး အား အား အသက်ပေး  
သော လောဘ ရုဏ်ကို မဖြည့်တင်း နှိ ခော့ ပေ။ ဤ  
သို့ဖြင့် အရောင်း နှစ် များ သည် လျှို့ဝှက်သော အလုပ်  
ချိန်ကို တစ် နှိင် သင်္ချာ ပစ်ပြီး အစွမ်း ထွက် အလုပ်  
ချိန်ကို အလိုက် သင် တိုး ဖြင့် သော နည်း စာကို အသုံးပြု  
လာကြသည်။ ပထမ၊ တမေ့တာ အလုပ်ချိန် ၁၂ နာရီ  
တွင် လျှို့ဝှက်သော အလုပ်ချိန်က ၆ နာရီ၊ အစွမ်းထက်  
အလုပ်ချိန်က ၆ နာရီ အသစ် သို့ ဖြင့် လျှို့ဝှက် သော  
အလုပ်ချိန်ကို ၄ နာရီ အထိ ရွှေ့ပစ် လိုက် ပါက  
အစွမ်း ထွက် အလုပ်ချိန် သည် ၈ နာရီ အထိ ဖြစ်  
လာ ဖြီး နှိင် မူလ ထက် နှစ် နာရီ တိုး များ လာပေလိမ့်  
မည်။ ဤကဲ့သို့ လျှို့ဝှက်သော အလုပ်ချိန်ကို ရွှေ့ရှားပြီး  
အစွမ်း ထွက် အလုပ်ချိန်ကို အလိုက် သင် တိုး ဖြင့်  
သည့် နည်း ဖြင့် ရရှိသော အစွမ်း ထွက်ကန်တိုး ကိစ္စကို  
ယှဉ်ခြင်း အစွမ်း ထွက် တစ် ချိုး ထု ခေါ် သည်။

လျှို့ဝှက်သော အလုပ်ချိန် တွင် လုပ်အားတစ်  
ချိုးကို ဖြစ်လည် ထုတ် လုပ် ရာ တွင် မြှီ မဖြစ်သော  
အလုပ်ချိန် ဖြစ် သည် ကို ၎င်း၊ တစ် လုပ်အား ၎င်း  
တစ် ချိုး သည် လုပ်အား ကို ဖြစ်လည် ထုတ်လုပ်ပေး  
ရာ တွင် လျှို့ဝှက် သည် နေ ထိုင် စား သောက်မှုပစ္စည်း  
များ၏ တစ် ချိုး ဖြစ် သည် ကို ၎င်း ကျန်ဆုံး သို့ ဖြင့်  
ဖြင့် ဖြစ် သည်။ ထို့ကြောင့် လုပ်အားကို ဖြစ်လည်  
ထုတ်လုပ်ရာ တွင် လျှို့ဝှက်သော နေ ထိုင် စားသောက်မှုပစ္စည်း  
များ၏ တစ်ချိုး အပြောင်း အသစ် ဖြစ် ပါက လုပ်အား၏  
တစ် ချိုး သည် လည်း ပြောင်း လဲ လာပေ လိမ့် မည်။ တ  
ဆက်တည်း တွင် လျှို့ဝှက်သော အလုပ်ချိန် သည်လည်း  
ပြောင်း လဲ ပေ လိမ့် မည်။ အလုပ် သမား များ လျှို့ဝှက်  
သော နေ ထိုင် စား သောက် မှု ပစ္စည်း များ၏ တစ်ချိုး  
တွင် ယင်း နေ ထိုင် စား သောက် မှု ပစ္စည်း များ ထုတ်လုပ်  
ရာတွင် ကန်ကျ သော ထုတ်လုပ် ရေး ပစ္စည်း၏ တစ်ချိုး  
လည်း ပါဝင် သည်။ ဝိတ် ၎င်း တစ် ချိုး အတွင်း တွင်  
ချည်နှံ ယက္ခန်း စက် ၎င်း တစ် ချိုး ပါဝင် သည်။ ချည်  
၏ တစ် ချိုး အတွင်း တွင် ဝါဂုဏ်း နှင့် ချည်ငင် စက် ၎င်း  
တစ် ချိုး ပါဝင် သည်။ ထို့ကြောင့် ထုတ်လုပ်ရေးပစ္စည်း

များ၏ တစ်ချိုး ပြောင်းလဲ ပါက -  
လုပ်အား၏ တစ်ချိုးကို ပြောင်းလဲ  
ပေလိမ့် မည်။ တဆက်တည်းတွင်  
လျှို့ဝှက်သော အလုပ်ချိန် ကိုလည်း  
ပြောင်းလဲ ပေ လိမ့် မည်။ ကန် ခေတ်  
၏ တစ် ချိုး သည် ယင်း ကန် ခေတ်  
ကို ထုတ်လုပ်သော လူ့အဖွဲ့အ  
စည်း၏ လျှို့ဝှက်သော အလုပ်ပမာ  
ဏ က ဆုံးဖြတ် သည်။ စာမိန်ကန်  
ခေတ် ထုတ်လုပ် ရာတွင် ချိန် ထုတ် -  
ကန် ခေတ် သော သာ လုပ်  
ပမာဏ သည် အလုပ်အထွက်နှုန်း  
အပေါ်တွင် အခွဲပြု နေ ဖြစ် သ နှစ်။  
အလုပ် သမား များ လျှို့ဝှက် သော  
နေ ထိုင် စား သောက်ရေး ပစ္စည်း  
များကို ထုတ်လုပ်ပေးသော ထုတ်  
လုပ်ရေး ကဏ္ဍရှိ အလုပ် အထွက်  
နှုန်း ဖြင့်တက် လာခဲ့ ထိုင်။ ကုန်  
ခေတ် ၎င်း တစ် ချိုး ကျလာပေလိမ့်  
မည်။ တဆက်တည်း တွင် လုပ်  
အား၏ တစ် ချိုး လည်း ကျ လာ  
ပေ လိမ့် မည်။ နောက် ခေတ် အကျိုး  
ဆက် စာနေ ဖြင့် လျှို့ဝှက်သော အ  
လုပ်ချိန် ရွှေ့ရှား နည်း သုံး ဖြင့် ၊  
အစွမ်း ထွက် အလုပ် ချိန်တိုး များ  
လာပေ လိမ့် မည်။

အချို့ကလေး အစွမ်းထက်စွာအားကိုးရည်ရွယ်ခြင်း။

လူ့အဖွဲ့ အစည်း တစ်ခုလုံး  
၏ အလုပ် အထွက်နှုန်း ဖြင့် တက်  
လာ ဖြီး နေ ထိုင် စား သောက် မှု  
ပစ္စည်း များ ၎င်း တစ် ချိုး ကျ ဆုံး  
သုံး ဖြင့် တ အလုပ် သမား များ ၎င်း  
လျှို့ဝှက်သော အလုပ်ချိန် ကို တိုး -  
တောင်း နေ နိုင် ပြောင်း အထက် နှစ်  
ရှင်း ဖြစ် ဖြင့် ဖြစ် သည်။ ထို့အပြင်  
အရင်း ရှင် တ ချိုး ချင်း က ထုတ်  
လုပ်ရေး အတတ် ပညာ ဖြင့် တင်  
ခြင်း၊ စက်ကရိယာ အသစ် များ  
အသုံး ပြု ဖြင့် စသည့် နည်းစာ  
အပေါ် အခွဲပြု ဖြင့် အလုပ် အ  
ထွက် နှုန်း ကို ဖြင့် တင် ရှိ လျှို့  
လာ ပေ သည်။ ဤ သို့ လုပ်ခြင်း  
ဖြင့် ၎င်း ၎င်း တခု ချင်း ကုန် ခေတ်

တစ်ဘိုးကို လူ့အဖွဲ့အစည်း တစ်ဘိုးထက်  
 ခိုခင်းခြင်း ပိုမိုများပြားသော အဖွဲ့  
 ထက် တစ်ဘိုး ချွတ်စေနိုင်ပေသည်။ ဤသို့  
 ရှုမိသည် ပိုမိုများပြားသော အဖွဲ့  
 ထက် တစ်ဘိုးကို အပိုအမျှ အစွမ်း ထွက်  
 တစ်ဘိုး ဟု ခေါ်သည်။ ယေဘုယျ ဘီအပ်  
 စက်ရုံ တစ်ခု တံဆိပ် တာ အလုပ်ချိန် ၁၂  
 နာရီ အတွင်း အလုပ်သမား တယောက်ကို  
 ဘီအပ် နှစ်ရုံ ထုတ်လုပ် ပေးပြီး ၊ ဘီအပ် နှစ်  
 ရုံ အတွက် နှစ်ခမ်း ထွားသော ထုတ်လုပ်  
 ရေး ပစ္စည်း၏ တန်ဖိုးမှာ အလုပ် ပမာဏ  
 ၄၈ နာရီ ၊ တစ်နှစ်အားဖြင့် ၂၄ ကျပ်၊  
 ၁၂ နာရီ အလုပ်က ဖန်တီး လိုက်သော  
 ဘိုး အသစ်မှာ ၆ ကျပ် ပြီးသော် ဆိုကြပါစို့  
 ယင်းတို့ဖြင့် နှစ်ပတ်နှစ်ရက် တစ်ဘိုးမှာ အ  
 လုပ်ပမာဏ ၁၂ နာရီ ၆၀ နှင့် ညီမျှ လိမ့်မည်။  
 တစ်နှစ်အားဖြင့် ၃၀ ကျပ် ဖြစ်ပေလိမ့်မည်။  
 ဘီအပ် တစ်ရုံ ၏ တစ်ဘိုးမှာ အလုပ် ပမာဏ  
 ၃၆ နာရီ ၃၀ နှင့် ညီမျှပြီး ၁၅ ကျပ်တန်  
 ပါလိမ့်မည်။ ယခု အလုပ်ရုံ တစ်ခုက အလုပ်  
 အထွက်နှုန်းကို တစ်နှစ်အတွင်း နိုင်သောကြောင့်  
 တစ်နှစ်အလုပ်ချိန် ၁၂ နာရီ အတွင်း ဘီ  
 အပ် ၄ ရုံ ထုတ်လုပ် ခွင့် လာသည်။ အထူး  
 ဖြစ်သော ထုတ်လုပ်ရေး ပစ္စည်း များ ၏ တန်  
 ဘိုး ခံကြောင်း သောကြောင့် ၊ ဘီအပ် ၄ ရုံ  
 အတွက် ထုတ်လုပ်ရေး ပစ္စည်း များ ၏ တန်  
 ဘိုးမှာ ၄၈၀ ကျပ် ဖြစ်သည်။ အလုပ်သ  
 မား တယောက် ၁၂ နာရီ အတွင်း ဖန်တီး  
 လိုက်သော တစ်ဘိုး သစ်မှာ ဆက်လက် နှစ်  
 ၆ ကျပ် ဖြစ်ပါက ဘီအပ် ၄ ရုံ ၏  
 တန်ဘိုးမှာ အလုပ် ပမာဏ ၁၀၈ နာရီ  
 တစ်နှစ်အားဖြင့် ၅၄ ကျပ် နှင့် ညီမျှပေ  
 လိမ့်မည်။ ဘီအပ် တစ်ရုံ ၏ တစ်ဘိုးမှာ အ  
 လုပ် ပမာဏ ၂၄ နာရီ ၊ တစ်နှစ်အားဖြင့်  
 ၁၂ ကျပ် ကျပ် နှင့် ညီမျှပေလိမ့်မည်။  
 အထက် ၁၂ နာရီ အစည်းတစ်ခု ၏ အလုပ်  
 အထွက်နှုန်း ဖြစ်တက်ပေးသောအခါ ၊ ဘီအပ်ကို  
 ထုတ်လုပ်သော လူ့အဖွဲ့အစည်းတို့မှာ လို  
 ခပ်သော အလုပ် ပမာဏ ၁၂ နာရီ ၊  
 ၁၀၈ နာရီအတွင်း ၊ ဘီအပ် တစ်ရုံ လို ဘက်လက်  
 နှစ် ၁၂ ကျပ် ခံပြီး ဖြစ်တော်မူ ချိန် ပါ က  
 ငါး နာရီရုံ ရုံ ထုတ်လုပ်သော ဘီအပ် တစ်ရုံ ၏  
 တန်ဖိုး တစ်ဘိုး သည် လူ့အဖွဲ့အစည်း  
 တစ်ဘိုးထက် ၁.၅ ကျပ် ခိုခင်းပေလိမ့်

မည်။ ဤကဲ့သို့ ယခု ဖြစ်တစ်ဘိုးက လူ့အဖွဲ့အ  
 စည်းတစ်ဘိုးထက် ခိုခင်းပေသော အလုပ်အထွက်ကို  
 အပိုအမျှ အစွမ်း ထွက် တစ်ဘိုး ဟု ခေါ်သည်။ အ  
 လုပ်အထွက် နှုန်းဖြင့် ဝန် နှစ်များက လို  
 ခပ်သော အလုပ်အထွက် နှုန်းမှာ အပိုအမျှ အစွမ်း  
 ထွက် တစ်ဘိုးကို ရရှိစေ ဖြစ်ပေသည်။  
 အစွမ်းရစ် လိုက်ပါက အပိုအမျှ အစွမ်း  
 ထွက် တစ်ဘိုးမှာ အလုပ်သမား၏ လိုအပ်သော အ  
 လုပ်ချိန် ကျော်စဉ်း ထွားပြီး အစွမ်းထွက် အလုပ်ချိန်  
 အလိုက် သတ်မှတ် ရှား လာကြောင်း ကြော်ငြာ ခေါ်လာ  
 ကြောင်း ဖြစ်သည်။ အထက် ပါ ဝေဖန် အရ ကြည့်လျှင်  
 အလုပ်အထွက်နှုန်း မကြုံတင်မီက စက်ရုံ၏ လို  
 ခပ်သော အလုပ်ချိန်မှာ ၆ နာရီ ၊ အစွမ်းထွက်  
 အလုပ်ချိန်မှာ ၆ နာရီ ဖြစ်သောကြောင့် အစွမ်း  
 ထွက်တစ်ဘိုးနှုန်းမှာ ၁၀၀% ဖြစ်သည်။ အလုပ်  
 အထွက်နှုန်း ပာဏ ဖြစ်တင်ပြီးနောက် ၊ ၁၂ နာရီ  
 အလုပ်က ဖန်တီး လိုက်သော တစ်ဘိုးမှာ အလုပ်ပ  
 မာဏ ၂၄ နာရီ နှင့် ညီမျှလာသည်။ ဤ  
 သော အလုပ်သမား တယောက်၏ တစ်နှစ်အလုပ်  
 နား အတွက် အစွမ်းထွက် လူ့အဖွဲ့အစည်းတို့  
 ရှု လိုအပ်သော အလုပ် ပမာဏ ၆ နာရီ နှင့် ညီ  
 မှု သော တစ်ဘိုးကို ဖန်ဆက်လက် ထုတ်ပေး  
 သည်။ ဤလူ့အဖွဲ့အစည်း တို့မှာ လိုအပ်သော  
 အလုပ်ပမာဏ ၆ နာရီ နှင့် ညီမျှသော တစ်ဘိုး  
 ကို ယခုစက်ရုံ ၅ ၃ နာရီ ဖြင့် ဖြစ်လျှင် ဖန်တီး  
 ခွင့်သည်။ ဆိုလိုသည်မှာ အလုပ်အထွက် နှုန်း  
 ဖြစ်တင်ပြီးနောက် လိုအပ်သော အလုပ်ချိန် ၆ နာ  
 ရီ ၅ ၃ နာရီ အထိ လျှော့စဉ်း သွားပြီး ၊ အ  
 စွမ်းထွက် အလုပ် နှင့် လိုအပ်သော အလုပ်၏ အ  
 ခွဲအား သည် ၆:၆ ခု ၃:၃ ဖြစ်လာ  
 ကာ ၊ အစွမ်းထွက် တစ်ဘိုး နှုန်းသည် ၁၀၀%  
 ခု ၃၀၀% အထိ ဖြစ်တက်လာပေသည်။  
 အပိုအမျှ အစွမ်းထွက် တစ်ဘိုးကို အစွမ်း  
 ရှင် တစ်ဘိုးပေးက ကြာရှည်စွာ ရရှိနိုင်ပေ။ အ  
 ကြောင်းမှာ ဤအစွမ်းထွက် အဖွဲ့က များများ ရ  
 နေခြင်းကို အခြားအစွမ်းထွက် များက လည်း အ  
 ခွဲလိုက်ကြပေ လိမ့်မည်။ ဤကဲ့သို့ အလုပ်အ  
 ထွက်နှုန်း ယေဘုယျ အားဖြင့် ဖြစ်တက်လာပြီး  
 နောက် ၊ အပိုအမျှ အစွမ်းထွက် တစ်ဘိုး ရှုမိ  
 ပေသော အစွမ်းထွက် အဖွဲ့ ဖြစ်တင် ဖန်တည် တန်  
 ဘိုး နှင့် လူ့အဖွဲ့အစည်း တစ်ဘိုး အခြားမှာ  
 ကြား ထွက်သည် ဖြစ်တော်မူ သွားပြီး အပိုအမျှ  
 အစွမ်းထွက် တစ်ဘိုးကို ယူမိ ခွင့်ပေးပေ။  
 ဤ အခြေအနေ ၅ တစ်နှစ် အလုပ်အထွက်နှုန်း



ပိုမိုခြင်းသာစေရန် ဝေါ်ပေါက်လာပါက၊ ၎င်းစက်မှု၏ အရင်းနှီးငွေကို အပိုအပျံ အစွမ်းထက်တန်ဖိုးကို တဖန် ရရှိပေးရန် ဦးစွာ ဖြစ်ပါ။ ဤသို့ အစွမ်းထက် အပိုအပျံအစွမ်းထက်တန်ဖိုးကို အရင်းနှီးငွေအခြား ပြုလုပ် ဆောင်ရွက်လာ အလုပ်အထွက်နှုန်းကို အကျယ်အပြန့် ဖြင့် မှားယွင်းစေသည်။ ဆက်ဆံပုံ အစွမ်းထက် ရရှိရမည့် အစွမ်း အခြားများ ပြောဆို လာခြင်း၊ လုပ်အားစွမ်းထက်တန်ဖိုး ကျဆင်းကာ၊ လိုအပ်သော အလုပ် ခိုခွဲ ပေးရန် ဆုံးဖြတ်ခြင်း၊ နှိုင်းယှဉ်ခြင်း အစွမ်းထက်တန်ဖိုး ထွက်ပေါ်လာစေသည်။ ထို့ပြင် နှိုင်းယှဉ်ခြင်း အစွမ်းထက်တန်ဖိုး ဖြစ်ပေါ်လာခြင်းမှာ အရင်းနှီးငွေ အခြောက်အရှားက အပိုအပျံ အစွမ်းထက်တန်ဖိုးကို ရရှိစေရန် အလှူအသက် ခြိုးစားပေးခြင်းက အလုပ်အထွက်နှုန်းကို မမြတ်ခြင်းတက်စေကာ ဖြစ်သည်။

အခြားမို့ အစွမ်းထက်တန်ဖိုးနှင့် နှိုင်းယှဉ်ခြင်း အစွမ်းထက်တန်ဖိုး နှိုင်းယှဉ်ခြင်းမှာ အစွမ်းထက်တန်ဖိုး တိုးပေးစေကာ နည်းအများဖက် ဖြစ်သည်။ အကျိုးခံ အစွမ်းထက်တန်ဖိုးသည် တမေ့တမ အလုပ်ခိုက်မှု တိုးပေးစေကာ နည်းအကျိုး အထူးပြုသည်။ နှိုင်းယှဉ်ခြင်း အစွမ်းထက်တန်ဖိုးမှာ ထုတ်လုပ်ရေး အတတ်ပညာ ဖြစ်တင်ခြင်း၊ စက်ကိရိယာ အသစ်များ အထူးပြုခြင်းနှင့် အလုပ်ရောင်းရံ များကို ပြုပြင်ပေးခြင်းတို့ကို အသုံးပြုသည်။ နှိုင်းယှဉ်ခြင်း အစွမ်းထက်တန်ဖိုးက အရင်းနှီးငွေ လျှော့ချ အစည်းစည်းထုတ်လုပ်ရေးကို ၎င်းမတိုင်မီ ခေတ်သည် လျှော့ချ အစည်းထက်မတိုင် ပိုမိုမြှင့် ဖြစ်လာ ဖြစ်ပေါ်တိုးပွား စေပေသည်။

**အရင်းနှီးငွေ စနစ် အကျိုးအမြတ် နောက်ပြန်**  
**စက်ကိရိယာ အသုံးပြုမှု။**

အရင်းနှီးငွေ ထုတ်လုပ်ရေး ဖြစ်ထွန်းလာမှုသည် နှိုင်းယှဉ်ပေးပေါင်း လုပ်ကိုင်မှု၊ လက်မှု လုပ်ငန်း၊ စက်ကိရိယာ စက်မှု လုပ်ငန်းကြီး တူသော သမိုင်း အဆင့် ကာလအဆင့် ၉ ကို ဖြတ်သန်းခဲ့ သည်။ ဤသမိုင်း အဆင့် ကာလအဆင့် ၉ သည် အရင်းနှီးငွေ စနစ် ထုတ်လုပ်ရေး အကူအညီ အလုပ်အထွက်နှုန်း ဖြစ်တင်မှု နှင့် ဆက်ဆံပုံသည် အဓိက အဆင့် ကာလများ ဖြစ်ပေသည်။ နှိုင်းယှဉ်ခြင်း အစွမ်းထက်တန်ဖိုး ထုတ်လုပ်မှု၏ ဖြစ်ပေါ်တိုးပွားစေကာ အဆင့် ( ၃ ) ဆင့် လိုက် ဖြစ်ပေသည်။

အရင်းနှီးငွေ စနစ် ထုတ်လုပ်ရေး ဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှု၏ အစဦးဆုံး အဆင့် ကာလမှာ နှိုင်းယှဉ်ပေးပေါင်းလုပ်ကိုင်မှု ဖြစ်သည်။ နှိုင်းယှဉ်ပေးပေါင်း လုပ်ကိုင်မှု ဖြစ်ထွန်း တိုးတက်လာခြင်းက အရင်းနှီးငွေ လက်မှု လုပ်ငန်းကို ပေါက်ဖွားစေခဲ့ပေသည်။ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်း အောက် ခြင်း နှင့် ၁၂ ရာခိုင်နှုန်း အထက်တွင် အရင်းနှီး

ငွေ အထွက်ကားဆုံး တိုးမြှင့် ဖြစ်သော အင်္ဂလိပ် ဝှု လက်မှု လုပ်ငန်းသည် စက်ကိရိယာ စက်မှု လုပ်ငန်းကို စတင် ကိုးမပြုနိုင်ခြင်း အစဉ် ကျော် ကြားသော တစ်ခု ဆက်လျက်တွင် ပေါ်ပေါက်ခဲ့ပေ သည်။ ဤစက်မှု စက်လုပ်ရေး ကြီးသည် အင်္ဂလိပ် ဖြစ်သွား ဖြင်းအောက် အခြား အရင်းနှီးငွေ များ ပိုမို ဖြစ် နှ့် သွားပေ သည်။

စက်ကိရိယာ သည် အရင်းနှီးငွေ စနစ် စီးပွားရေး ဒယ်ယပ်တစ်ခုပင် ဥပမာအား ခံ အရ ဖြစ်ပေါ် ဖြစ်ပေါ် လေ့ များ ဖြစ်လာသော ခပ်ဝတ္ထု အစစ်စစ် ဖြစ်သည်။ စက်ကိရိယာ အသုံးပြု များ ကြောင့်၊ လျှော့ကို သည် ဆွဲ ကိုယ်၏ ကိစ္စ သက်တက်ကို တိုး ပေါက် ခြင်း ဖြစ်ပါ။ ကိရိယာ အခြောက် အများကို တစ်ခါတရံတွင် ထွင်လုပ် ရှား အသုံးပြု ခြင်း စေခဲ့သည်။ စွမ်းအား ကြီးမားသော ရေစွန်း ပျံ့၊ လျှပ်စစ် အစ ချိတ်တို့ကို အသုံးပြု ခြင်း သည်၊ ပိန္နဲ ပစ္စည်းတို့ ခြိုက်ခြင်းကို ထုတ်လုပ်ရေးနှင့် အကျယ်အပြန့် အသုံးပြု ခြင်း ဖြစ်သည်။ ဤသို့ ဖြစ် အလုပ်အထွက်နှုန်းကို မရှိဘူးသော အခြေအနေ ဖြစ် တိုးတက်စေခဲ့ပေ သည်။

သို့သော် အရင်းနှီးငွေ စနစ်ကို ကိရိယာ သည် အစွမ်းထက်တန်ဖိုးကို တွေးစဉ်ရာ၌ အလုပ်အထွေးပြုသော ဝန်ထမ်း သာ ဖြစ်ပေ သည်။ စက်ကိရိယာကို အသုံးပြု ဖြင်း ကြောင့် အလုပ်အထွက်နှုန်း ဖြစ်တက်လာသည်။ ကွန်ဗစ်စ် တန်ဖိုး ကျ ဆင်း လာ သည်။ စက်ကိရိယာကို ဆက်အသုံး ဖြင့် နှိုင်းယှဉ်ခြင်း အစွမ်းထက်တန်ဖိုး ထုတ်လုပ်ရေးကို ပိုမို အတိုး အတာ ကြီးမား စေပေ သည်။ အရင်းနှီးငွေ စနစ်က စက်ကိရိယာကို အခြေအာဏာ အထူးပြု ရန် အထွက်၊ တမေ့တမ အလုပ် ခိုခွဲ ကို မရမက တိုးမြှင့်ခြင်း အလုပ်သမား ရှား၏ အလုပ်ဖြင့် ထိခိုက် ကို ပိုမို ဖြစ် ပေါ်စေသော ကြောင့် အလုပ်သမား များ၏ ကျန်းမာရေး ထိခိုက် လာပေ သည်။ စက်ကိရိယာ အသုံးပြု များက အလုပ်အထွက် အစွမ်းထက် တွင် သွယ်ဝိုက် ခြင်း ပိုမို အားကောင်းလာစေ ဖြင်း အလုပ်

သတင်းများ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာရန် အရံပစ္စည်း ၁၀၀ သို့ ကျရောက်စေလေသည်။ ဇာန်ကရီယာသည် အလုပ်သမားများကို ဣန္ဒြေဖြူသော ကရီယာ အနေအထား သို့ ရောက်ရှိလာပြီး အလုပ်သမားများကို ၎င်း၏ လုပ်ငန်းခွင် နောက်တွင် ခြံမြေပေး ကမ်းခြေ ဖြင့် ဖြင့်ရရှိ စေရာကောင်းသော အလုပ်ကို လုပ်ကာ ထက်ရှင် မဟာ လှုပ်ရှား ပေးပေးသည်။ ဥပမာ အလုပ်နှင့် ကာယ အလုပ် ပြုမိ ပြီး ပစ္စည်းသည် မြို့ပြင်ပသို့ ရောက်ရှိလာသည်။ ဇာန်ကရီယာအသုံးပြုခြင်းက ထောက်ထောက် မကသော လက်ဝှေ့ပစ္စည်းများကို စီးပွား ပျက်ကာ အလုပ်လက်မဲ ဖြစ်ပေါ်ပြီး အမျိုးသမီးနှင့် မိန်းကလေးများ သာ ခြောက်အမျိုးမျိုး လည်း အရင်းရှင်၏ သွေးစုပ်ခြင်းကို ဝံ့လှစေပေသည်။ တစ်ဖန် အမျိုးသမီးများနှင့် ကလေးများ သာ ခြောက်အမျိုးမျိုး သည် အလုပ်သမား ၁၀၀ သို့ ရောက်ရောက် လာ ဖြစ်ကြောင်း လုပ်အား၏ တန်ဖိုး သည် အဆင့်တိုး၍ ကျွန်ုပ်တို့ ပေးသည့် ပေးပေးခြင်း ရုပ်ပုံနှင့် ပတ်သက်၍ ဖက်စ် က အရင်းရှင်နှင့် ၎င်း၏ အလုပ်ရှင်များနှင့် အလုပ်ရှင်များနှင့် ရေပေးလည်း ၎င်း၏ အရင်းရှင်နှင့် အောက်တွင် အသုံးပြုခြင်းက တရားဝင်အလုပ်ဖြစ်ကို ငါ့ပြင်ပတွင် လျားစေလေသည်။ ဇာန်ကရီယာအနေဖြင့် အလုပ်ကို ပေါ့ပါး သက်သာစေသည်မှာ ဖြစ်သော်လည်း ၎င်း၏ အရင်းရှင်နှင့် အောက်တွင် အသုံးပြုခြင်းက အလုပ်ကို ပို၍ ပြင်ပဖြင့် ပေးဆောင်စေလေသည်။ ဇာန်ကရီယာသည် သဘာဝ အစောင့်အရှောက် ပြုခြင်းကို ဖော်ပြနေသော်လည်း ၎င်း၏ အရင်းရှင်နှင့် အောက်တွင် အသုံးပြုခြင်းက လျှို့ဝှက်သော သဘာဝ၏ ဣန္ဒြေဖြူခြင်းကို ဝံ့လှစေလေသည်။ ဇာန်ကရီယာသည် ထက်လုပ်သူ၏ ဥစ္စာရေးကို တိုးမြှင့်ပေးလည်း ၎င်း၏ အရင်းရှင်နှင့် အောက်တွင် အသုံးပြုခြင်းက ထက်လုပ်သူများကို ကပ်ဆက်ရမည် ဆင်းရဲဝမ်းနားမှုကို ဝံ့လှစေလေသည်။ သို့သော် ဖော်ပြထားပေသည်။

အရင်းရှင်နှင့် အသုံးပြုသော ဇာန်ကရီယာသည် အစွမ်းထက်တန်ဖိုးကို ပေးဆောင်သည့် စွမ်းရည်ပစ္စည်း ဖြစ်သောကြောင့် ၎င်း၏ အသုံးပြုခြင်းက အသက် ခြံပေးပေးသည်။ ဇာန်ကရီယာ၏ တန်ဖိုးက ၎င်း၏ အစားတိုးမြှင့်ရန် လုပ်အား တားလှည်း၏ တန်ဖိုးထက်နည်းပြီး အရင်းရှင်အတွက် ပိုမိုမြင့်မားပြီး သော အစွမ်းထက်တန်ဖိုးကို ပေးဆောင်နိုင်ပါမည် ဇာန်ကရီယာကို အသုံးပြုပေးလိမ့်မည်။ သို့မဟုတ်ပါက ဇာန်ကရီယာသည် ဖြစ်ပေါ်လာရန် အလုပ်ကို သက်သာစေကာမူ ၎င်း၏ အသုံးပြုခြင်းက မထုတ်ပေး။ ။



စာရွက်အမျိုးမျိုး -

စစ်အစိုးရ၊ စစ်အာဏာရှင်စနစ်နှင့် ဆက်သွယ်မှုကရီယာ

ယန္တရားကြီးများ၊ မြို့ပြလူနေအိမ်များ၊ ယန္တရား၊ မြို့ပြလူနေအိမ်များ

အခြေအနေများ၊ အားပေးမှု၊ မာဂ်စ်၊ နိုင်ငံခြား၊ အခြေအနေများ

ခွဲခြား၊ စီမံအခြေအနေများ၊ မြို့ပြလူနေအိမ်ကြီးများ၊ စာတန်း၊ လူနေအိမ်

နိုင်ငံခြား၊ စာတန်း၊ ပါးစာတန်းများကို စာတန်းအဖွဲ့ထံသို့ ပေး

သတင်းများကို ပြန်ပါသည်။

စာတန်းအဖွဲ့

ဧည့်သည်များ၏ စာအုပ်

ဧည့်သည်များ၏ စာအုပ်ကို ပြန်လည် စစ်ဆေးပြီး ဖြစ်နိုင်သော  
ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်ပေးရန် အစားအလှယ် ပေးပို့ရန် ဆက်လက်  
ချိတ်ဆက်ပေးပါ။

အထူးသဖြင့် နိုင်ငံရေးနှင့် ပတ်သက်သည့် စာအုပ်များကို ပြင်ဆင်ပေး  
ရန် နိုင်ငံရေး အဖွဲ့အစည်းများ၏ အကြံပေးမှုများကို ဆက်  
လက် ခံယူရန် အရေးကြီးပါသည်။

( ၁၉၅၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၅ ရက် ရက်စွဲဖြင့် ပြန်လည်ပေးပို့ရန် )

( နိုင်ငံရေး အဖွဲ့ အစည်း )

ဧည့်သည်များ၏ စာအုပ်

ပြည်သူ့စာအုပ်များ

နယ်စပ်ဒေသများ

ဧည့်သည်များ၏ စာအုပ်ကို ပြန်လည် စစ်ဆေးပြီး ဖြစ်နိုင်သော  
ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်ပေးရန် အစားအလှယ် ပေးပို့ရန် ဆက်လက်  
ချိတ်ဆက်ပေးပါ။

အရေးကြီးစာအုပ်

အရေးကြီးစာအုပ်များကို ပြန်လည် စစ်ဆေးပြီး ဖြစ်နိုင်သော  
ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်ပေးရန် အစားအလှယ် ပေးပို့ရန် ဆက်လက်  
ချိတ်ဆက်ပေးပါ။

# မာတိကာ

■ <b>အခါးကြီးစိုင်း</b>			
ကုန်ပစ္စည်းတို့ကိုပေးသော နယ်စွဲ၊ ဆင်းကျပ်ရေးအပ်	စာမျက်နှာ	၃	
■ <b>ပထမဦးစွာ</b>			
မဟာမင်းကုန်ကြမ်းပိတ် မဟာမင်းခန့်အပ် ထုတ်ဝေ	စာမျက်နှာ	၃	
ပြည်သူ့ နှစ်စဉ်ရေး နိဒါန်းချစ် ခင်မောင်သူ နှင့် သာဓကပြော	စာမျက်နှာ	၅	
■ <b>ပြည်ထွင်းကျ</b>			
ဘမည်သို့ ဝှံ့ဒိုင်းငွေပွဲ ဖြစ်အောင်			
နဝေခမ်း ခံစားရန်အထောက်အကူဖြစ်အောင်	စာမျက်နှာ	၉	
ဘားစုံ မြေးမြင်လက်သက် တိုင်း ခိုအောင်			
ဖွဲ့စည်းပုံ အစဉ်ပုံစံ	စာမျက်နှာ	၁၁	
လွတ်တော်တင် ပြည်သူ့လူထု ရွေးချယ်			
တင်တော်သူ များသာပါဝင် ရမည်	စာမျက်နှာ	၁၃	
အေးချမ်းငြိမ်းချမ်းစွာ ပညာသင်ကြား လေးလား			
ရင်ဆိုင်ကြည့်စွာ ပညာသင်ကြား လေးလား	စာမျက်နှာ	၁၅	
■ <b>မာကိမ် ပါးစာပေ</b>			
ဘရွှေဂိုဏ်း ပြုတော်လှန်ရေး မှန်တိုင်းဌာ	စာမျက်နှာ	၁၇	
■ <b>ဒိုင်းတကာ ကုန်ကြမ်း ဖွဲ့စည်းမှု</b>			
ရုတော်တို့ ယင်အောင် ရေးသံအောင်	စာမျက်နှာ	၂၀	
■ <b>ကမ္ဘာ့အရေး</b>			
၁၈၈၅ နှစ် လူ့အဖွဲ့အစည်း သံသး တစ်ခင်း	စာမျက်နှာ	၂၂	
■ <b>ပထမ အစဉ်ကျေ</b>			
သတင်း စာမျက်နှာ	စာမျက်နှာ	၃၀	
■ <b>ကိုးကားစရာ</b>			
သူတို့ စကား	စာမျက်နှာ	၃၄	
■ <b>ပေးစာ ကဏ္ဍ</b>			
ပြည်သူ့အာဏာ သို့မဟုတ်	စာမျက်နှာ	၃၆	
■ <b>ဒိုင်းတော့အောင်</b>			
ပိတ်တော်အောင် ဒိုင်းတော့အောင် မိသားစု	စာမျက်နှာ	၃၇	